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روزنامه

 اصلاح طلبانی که پس از انتخابات پرحاشیه 88 در دوره ای از رکود در کنش های سیاسی به سر می بردند، پس از 
به اشتراک گذاشتن سبد رأی خود با اصولگرایان میانه رو در انتخابات 92 و بازگشت نسبی به سپهر سیاسی کشور، 
حالا در جریان انتخابات 94 مجلس می خواهند با هویتی مستقل از جریان اعتدال، فراکسیونی قدرتمند را در بهارستان 
تشکیل دهند، اما اختلافات تشکیلاتی، اکنون مهمترین مانع پیش روی جریان اصلاح طلب به شمار می رود. جریانی که 

هنوز فاقد یک حزب فراگیر شناخته شده است.
پس از اتفاقات سال 88 و انحلال حزب مشارکت - در کنار حذف سازمان مجاهدین انقلاب - که بزرگترین حزب 
شناخته شده اصلاح طلب کشور محسوب می شد، و نیز تضعیف احزاب دیگری چون اعتماد ملی و مجمع روحانیون 

مبارز، اصلاح طلبان با تکثر تشکیلاتی و ضعف در بسیج بدنه اجتماعی مواجه شدند. این ضعف به ویژه پس از آن 
نمایان شد که در جریان انتخابات مجلس هشتم، بدنه اجتماعی اصلاح طلبان با سردرگمی پیرامون نسبت اصلاحات 
و صندوق رأی روبرو شده و حتی رئیس دولت اصلاحات مجبور شد تحت تاثیر این ابهام سیاسی، بی سروصدا در 
یک حوزه انتخابیه کوچک رأی خود را به صندوق بیندازد تا نشان دهد اصلاح طلبان راضی به قهر با انتخابات نیستند.

با این وجود اکنون در پس تحولات ناشی از روی کار آمدن دولت اعتدال، اصلاح طلبان حاضرند تمام قد، اقبال 
سیاسی خود در میان افکارعمومی را محک بزنند، اما ضعف و تکثر تشکیلاتی، مانعی در برابر بسیج آرای اصلاح طلبان 

به شمار می رود. اصلاح طلبانی که طیفی از نیروهای سیاسی...

تجربهخرداد92دراسفند94تکرارمیشود؟

گذار اصلاح طلبان از چنددستگی

تغییراتدرسازمانهایشهرداریصورتخواهدگرفت

بازدیدهایچراغخاموش»سقائیاننژاد«

انعکاسمخدوش،غیرحرفهای
وغیراخلاقیخبریکدیدار

گلایه عراقچی 
از صداوسیما

اصغرزادهفعالسیاسیاصلاحطلب:

صداوسیماوگروههای
تندرودرزمینمردم

بازینمیکنند

عضوارشدتیممذاکرهکنندههستهایکشورمانبه
خاطرانتشارمخدوشوناقصیکخبردرصداوسیما

انتقادکرد.
سیدعباس عراقچی طی اظهاراتی از اینکه محتوای یک جلسه 
خصوصی و کاری با شورای خبر صداوسیما به صورت ناقص، 
مخدوش و با غلط های فراوان محتوایی و نگارشی، در سایت 
خبری صداوسیما منتشر شد اظهار شگفتی کرده و چنین امری 
را نه تنها غیرحرفه ای و غیراخلاقی، بلکه یک خلاف بین اداری و 
مغایر با منافع و امنیت ملی دانسته و خواستار پیگیری آن از سوی 

مقام های عالی سازمان صداوسیما گردید...

یکفعالسیاسیاصلاحطلبگفت:وروداحمدینژاد
به رسما وی و کرد تشدید را مدنی نهادهای اختلال

یکدستسازیجامعهمدنیرویآورد.
ابراهیم اصغر زاده  در تحلیل فضای سیاسی کشور بعد از روی 
کار آمدن احمدی نژاد گفت: پس از دوران اصلاحات و روی کار 
آمدن دولت نهم شاهد آن بودیم که فضا بسته تر شد؛ نهادهای 
فضای  هم  مدنی  جامعه  ضعیف شدن  شدند؛  ضعیف  مدنی 
عمومی را غیرشفاف کرد. مطبوعات و احزاب و ... وجود داشتند، 
اما کارکردشان شفاف نبود و گردش اطلاعات در کشور دچار 

اختلال شد. ورود آقای احمدی نژاد به عرصه انتخابات ...

روستائیانبهشایعاتتوجهنکنند

تکذیب آلودگی آب 
روستاهای قم

یکمقاممسئولدرآبفارقم:فروشندگاندستگاههایتصفیه
آبخانگیشایعهآلودگیآبروستاهایقمرامطرحکردهاند

گزارشیازیکصدوسیوهفتمینجلسهشورایشهرقم

حقالوکاله60میلیونیبرایحلمناقشه
بازنشستگانشهرداریباتامیناجتماعی
یکصدوسیوهفتمینجلسهرسمیوعلنیشورایاسلامیشهرقمصبحدیروزدرسالنجلساتشوراتشکیلشد.

ابتدا مصطفی سعادت طلب، رئیس کمیسیون امور زیربنایی به قرائت لوایح این کمیسیون پرداخت که شامل اخذ انجام توافق با دو شخص 
حقیقی و همچنین توافق با مرکز خدمات حوزه علمیه قم در پلاک 10455 بودند و به تصویب رسیدند. دیروز لوایح کمیسیون خدمات شهری 
اما بیشتر بود چنانکه عباس ذاکریان رئیس این کمیسیون ابتدا به بحث اعلام مغایرت مفاد صورت جلسه هیئت چهار نفره استان در مورد 
جدول بهای خدمات سال 94 سازمان آتش نشانی اشاره کرد. در این زمینه بحث و تبادل نظر زیادی صورت گرفته از جمله حسن بختیاری 

نائب رئیس شورا خاطرنشان کرد: برخی وظایف سازمان آتش نشانی با وظایف سازمان نظام مهندسی در تضاد است و ...
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قهریکعضوشورایشهرقم

پسازگذشتیکماهازتولدرخداد:

درگذشت یکی از دوقلوهای به هم چسبیده در قم
2
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سرمقاله:آیتا...محسنغرویان

با توجه به سخنان اخیر مطرح 
شده از سوی شخصیتهای مهم 
اصولگرا و  تاثیرگذار دو طیف  و 
اصلاح طلب، درخصوص ضرورت 
رسیدن به وحدت و شکل گیری 
وحدت بین اعتدالیون دو جناح، 
در  باید  ها  گروه  همه  معتقدم 

چارچوب قانون عمل کنند ...

اعتدالیون؛ شانس اول 
پیروزی در انتخابات 
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بدینوسیلهمراتبسپاسوقدردانیخودرااززحماتارزشمندجنابعالیوهمکارانمحترم
دراجرایپروژهبهسازیوروکشآسفالتمحورهایمواصلاتیمنتهیبهشهرسلفچگانراتقدیممیداریم

وازدرگاهخداوندتبارکوتعالی،توفیقروزافزونآنمدیریتراخواستاریم.

جناب آقای مهندس بهشتی  مدیرکلمحترمراهوشهرسازیاستانقم
آگهی تبریک

شورایاسلامیشهروشهرداریسلفچگان
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باستنادمجوزهیاتمدیرهسازماندرنظرداردمحلاستقرارکیوسکحمل
ونقلیجهتسواریکرایهواقعدرپایانهفدکراازطریقمزایدهواگذارنماید.
لذامتقاضیانمیتوانندجهتدریافتپاکتوشرایطمزایدهازتاریخنشر
آگهینوبتدومبهمدتدهروزکاریبهاستثنایروزهایتعطیلازساعت
8صبحلغایت14بهواحدامورقراردادهایسازمانبهنشانیقم–کیلومتر3
جادهقدیمقم– تهرانسازمانپایانههایمسافربریشهرداریقم)ترمینال(
مراجعهنمایندودرصورتنیاز،جهتکسباطلاعاتبیشترباشمارهتلفن

36641790-025تماسحاصلنمایند.
شرایطعمومی:

-واریزمبلغ20/000/000ریال)بیستمیلیونریال(بعنوانسپردهشرکتدر
مزایدهبهحسابسپردهسازمان.

-درصورتیکهبرندگاناولودوممزایدهحاضربهانعقادقراردادنشوند
سپردهآنانبهنفعسازمانضبطخواهدشد.

-سازمانپایانههایمسافربریشهرداریقمدرردیاقبولهریکاز
پیشنهاداتمختاراست.

-هزینهدرجآگهیوکارشناسیبهعهدهبرندهمزایدهمیباشد.
-تلفنتماس:025-36641790

سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم
آگهی مزایده )نوبت دوم(

روابطعمومیسازمانپایانههایمسافربریشهرداریقم

باستنادمجوزهیاتمدیرهسازماندرنظرداردغرفهحملونقلیشماره12
سالنکوثرواقعدرپایانهمرکزیراازطریقمزایدهواگذارنماید.لذامتقاضیان
میتوانندجهتدریافتپاکتوشرایطمزایدهازتاریخنشرآگهینوبتدوم
بهمدتدهروزکاریبهاستثنایروزهایتعطیلازساعت8صبحلغایت14
بهواحدامورقراردادهایسازمانبهنشانیقم–کیلومتر3جادهقدیمقم– 
تهرانسازمانپایانههایمسافربریشهرداریقم)ترمینال(مراجعهنمایندو
درصورتنیاز،جهتکسباطلاعاتبیشترباشمارهتلفن025-36641790

تماسحاصلنمایند.
شرایطعمومی:

واریزمبلغ15/000/000ریال)پانزدهمیلیونریال(بعنوانسپردهشرکت -
درمزایدهبهحسابسپردهسازمان.

درصورتیکهبرندگاناولودوممزایدهحاضربهانعقادقراردادنشوند -
سپردهآنانبهنفعسازمانضبطخواهدشد.

سازمانپایانههایمسافربریشهرداریقمدرردیاقبولهریکاز -
پیشنهاداتمختاراست.

هزینهدرجآگهیوکارشناسیبهعهدهبرندهمزایدهمیباشد. -
-تلفنتماس:025-36641790

سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم
آگهی مزایده )نوبت دوم(

روابطعمومیسازمانپایانههایمسافربریشهرداریقم

احتمال ائتلاف اصلاح طلبان
با تیم لاریجانی

حجتالاسلاممحسنرهامیمطرحکرد:
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اخبار
آیتا...اعرافیرئیسجامعهالمصطفی؛

اختلافاتدرونی
پیشرفتگفتمانانقلابرامهارکرد

رئیسجامعهالمصطفیبابیاناینکهامروزتمامتوطئههایدشمنانبا
محوریتمهارقدرتنرمانقلاباسلامیوبارویکردایجاداختلافدرونیدر
اسلامصورتمیگیرد،گفت:اگراختلافاتدرونیصورتنمیگرفت،موج

بیداریاسلامیوجنبشهایبزرگ،معادلاتمنطقهراتغییرمیدادند.
به گزارش خبرگزاری »حوزه«، آیِت الله علیرضا اعرافی صبح دیروز در نهمین اجلاسیه 
سراسری مدیران و نمایندگان المصطفی که در ساختمان مرکزی جامعه المصطفی برگزار 
شد، با اشاره به توصیه های امیرالمومنین)ع( به تقوای الهی در نهج البلاغه، اظهار داشت: 
روح پرهیزگاری موجب دوری از محارم الهی و ترس از خدا در درون قلب های پارسایان 
می شود. وی ابراز داشت: بر این اساس، روح تقوا ایجاب می کند که آزادانه و آگاهانه سختی 

ها را متحمل شده و با هنر خود آسایش و امتیازات دنیا را قربانی کنیم. 
رئیس جامعه المصطفی افزود: همان گونه که رزمندگان در دوران جنگ سختی ها را 
متحمل می شدند، رزمندگان جبهه علم، فرهنگ و معرفت نیز باید این هنر را داشته باشند 

که آسایش را با سختی ها معاوضه کنند. 
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی خاطرنشان کرد: اگر پایان ماموریت ها را نزدیک 
بدانیم و آرزوهای بی ربط را کنار بگذاریم، به گونه ای رفتار خواهیم کرد که عزم و اراده در 

درون ما تقویت شود.  
امام جمعه موقت قم، افزود: دوری از آرزوهای بلند مادی و تلاش برای دستیابی به 

آرمان های بزرگ معنوی و الهی از نکات بسیار مهم است.
اعرافی با تأکید بر نهادینه سازی گفتمان تقوای الهی در دنیا، تصریح کرد: این جهان 

جایگاه تلاش، سختی، دگرگونی ها و عبرت هاست که در این عالم فراوان می باشد.
وی توجه به جایگاه سربازی امام زمان)عج( را ضروری دانست و گفت: به عنوان سربازان 
حضرت ولی عصر)عج(، باید به معارف نهج البلاغه و دعای عهد اهتمام داشته و این مبانی 

عظیم را در درون خود تقویت کنیم.    
رئیس المصطفی اظهار داشت: اگر روح نهج البلاغه و دعای عهد در درون ما نباشد، 
سیاستمدار و روحانی خوبی نخواهیم بود؛ چراکه در معرض انواع چالش های درونی و 

بیرونی می باشیم.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی افزود: با دو ویژگی صداقت و تهذیب، هیچ عاملی در 

عالم نمی تواند در مقابل ما ایستادگی کند.
امام جمعه موقت قم بر لزوم توجه مدیران المصطفی در دنیا به خودسازی درونی تاکید 
کرد و گفت: اگر روح دینی را در خود و مجموعه تحت هدایت نهادینه کنیم، آنگاه اثرگذار 

خواهیم بود و مشکلات به سهولت رفع خواهد شد. 
اعرافی با بیان اینکه جامعه المصطفی میراث انقلاب، امام راحل)ره(، رهبری و شهدا 
در جهان اسلام است، ابراز داشت: میثاق بر انتشار معارف الهی در تمام عالم، فلسفه اصلی 
تشکیل جامعه المصطفی است و این مرکز حوزوی باید تجلیگاه میراث اهل بیت)ع( در 

دنیا باشد.
وی با بیان اینکه در نهمین اجلاس سراسری مدیران و نمایندگان المصطفی به دو 
موضوع امروز امت اسلام توجه می شود، گفت: امروز تمام توطئه های دشمنان به محوریت 
مهار قدرت نرم انقلاب اسلامی و با رویکرد ایجاد اختلاف درونی در اسلام صورت می گیرد. 
رئیس المصطفی خاطرنشان ساخت: اگر اختلافات درونی صورت نمی گرفت، موج 
انقلاب اسلامی، بیداری اسلامی و جنبش های بزرگ، معادلات منطقه را تغییر می دادند.

پسازگذشتیکماهازتولد:

یکیازدوقلوهای
بههمچسبیدهدرقمدرگذشت

پسازگذشتحدودیکماهازتولددوقلوهایبههمچسبیدهازناحیهسر
دراستانقم،یکیازایننوزادانفوتکرد.

به گزارش ایرنا، این دوقلوها که اوایل تیرماه امسال در بیمارستان حضرت زهرا)س( قم 
به دنیا آمدند، به مدت حدود 2 هفته پس از تولد در بخش مراقبتهای ویژه این بیمارستان 

بستری بودند و از تنفس مصنوعی استفاده می کردند. 
خبرنگار ایرنا برای اطلاع از وضعیت این دوقلوها در تماس با خانواده آنها، مطلع شد 
که هزینه سنگین بستری دوقلوها در بخش ان آی سی یو بیمارستان و همچنین اعلام 
پزشکان مبنی بر نبود امکان جداسازی این دوقلوها باعث می شود خانواده این نوزادان 
تصمیم به ترخیص آنها بگیرد که پس از گذشت چند ساعت از ترخیص، یکی از این قلها 

در خانه فوت می کند. 
خانواده این دوقلوها که از اتباع خارجی هستند )اهل افغانستان( به دلیل نبود امکان 
مالی مجبور به ترخیص آنها شده که به دلیل نبود امکان رسیدگی در منزل منجر به فوت 
یکی از قل ها شده است. یکی از مسوولان ذیربط با بیان اینکه قل فوت شده دچار شکاف 
کام و لب بود، احتمال داد نبود توانایی در بلع شیر و یا ناتوانی مادر در تغذیه صحیح نوزاد 

با شیر، علت فوت این قل باشد. 
مادر این خانواده به خبرنگار ایرنا گفت: پس از فوت یکی از نوزادان، دوقلوهای به هم 
چسبیده برای انجام عمل جداسازی به مرکز طبی کودکان تهران منتقل شدند و عمل 

جداسازی نیز با موفقیت انجام شد. 
پیگیری خبرنگار ایرنا حاکی است که نوزاد زنده مانده همچنان در بخش ان آی سی 
یو بیمارستان بستری و حال عمومی وی رو به بهبودی است. این دو قلوها ، پسر پنجمین 
و ششمین فرزند والدین خود به شمار می آمدند که پدر آنها نیز به دلیل بیمه نبودن و 

مخارج سنگین اینگونه اعمال جراحی از مسوولان و خیران درخواست کمک کرده بود.
. مسوول مددکاری دانشگاه علوم پزشکی قم در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: به 
دلیل اینکه آمار افغان ها در استان قم زیاد و هزینه درمانی آنها نیز بالاست، دانشگاه علوم 

پزشکی نمی تواند پاسخگوی این میزان هزینه باشد. 
حمیدرضا شاه بختی افزود: با وجود اینکه اعتبارات کمیساریای عالی سازمان ملل در 
امور پناهندگان نیز جوابگوی هزینه های درمانی این افراد نیست، دانشگاه علوم پزشکی 
قم نسبت به هزینه های پزشکی این بیماران همواره تخفیف های ویژه در نظر می گیرد. 
پزشک معالج این دو قلوها هنگام به دنیا آمدن آنها در بیمارستان حضرت زهرا)س( قم با 
اشاره به علت به هم چسبیده بودن این دوقلوها از ناحیه سر، گفته بود: نمی توان گفت که 
این پدیده عامل ژنتیکی دارد، اصولا اینگونه زایمان ها ارتباطی به ازدواج فامیلی هم ندارد و 
می تواند بر اثر عدم تقسیم مناسب سلول ها در رحم مادر به وجود بیاید. دکتر امیرمسعود 
برقعی افزوده بود: این موارد راه پیشگیری خاصی ندارد، ولی با انجام سونوگرافی های دقیق 
در طول مدت بارداری و زیر مراقبت بودن مادر می توان از بروز چنین پدیده های نادری 
جلوگیری کرد. وی در مورد امکان جداسازی این دوقلوها از هم، بیان کرده بود: باید بررسی 
های لازم انجام گیرد و گرچه اکنون برای اظهار نظر زود است ولی می توان گفت اگر دو 
قلوها از قسمت استخوان به هم متصل باشند و بافت های مغز آنها درگیر نباشد، می توان 
تا حد زیادی امید داشت که بتوان آنها را با موفقیت از هم جدا کرد در غیر اینصورت، عمل 

جداسازی تقریبا غیرممکن است.

حوادث
جانشینفرماندهيانتظامياستانقمخبرداد:

دستگیري98تبعهخارجيغیرمجاز
جانشینفرماندهيانتظامياستانقمازدستگیري98نفرتبعهخارجيغیر

مجازخبرداد.

به گزارش پایگاه خبري پلیس، سرهنگ حمیدرضا اسدي ، اظهارداشت: ماموران پلیس 
موفق شدند در راستاي طرح جمع آوري اتباع غیر مجاز و با شناسایي و گشت زني در 

مناطق مشکوک، 98 نفر از این اتباع را طي پنج روز گذشته دستگیر کنند.
وي گفت: حضور این افراد به صورت غیر قانوني در کشور مي تواند زمینه وقوع جرم 
توسط آن ها را تقویت کرده و همچنین سطح بهداشت در محل اسکان این افراد، بسیار 

پایین بوده و این امر مي تواند باعث بروز انواع بیماري و انتقال آن به شهروندان شود. 
جانشین فرماندهي انتظامي استان قم در خاتمه تاکید کرد: شهروندان در صورت آگاهي 

از محل اسکان اتباع غیر مجاز، مراتب را به پلیس 110 اطلاع دهند.

درمحورسلفچگان– دلیجان:

واژگونيخودرویکنفرقربانیگرفت
رئیسپلیسراهفرماندهيانتظامياستانقمازواژگونيیکدستگاهسواري
کارموسودرمحورسلفچگان– دلیجانوفوتیکنفردراینحادثهخبرداد.

به گزارش پایگاه خبري پلیس، سرهنگ "اردشیر جمشیدي راد" در تشریح این خبر 
اظهار کرد: در پي اعلام مرکز فوریت هاي پلیسي 110 مبني بر واژگوني یک دستگاه 
سواري کارموسو در کیلومتر 8 محور سلفچگان – دلیجان، بلافاصله گشت تصادفات جهت 

بررسي در محل حادثه حاضر شد. 
وي افزود: راننده به دلیل عدم استفاده از کمربند ایمني در دم فوت و دو سرنشین جلو 
که از کمربند ایمني استفاده کرده بودند، مجروح و توسط عوامل اورژانس به بیمارستان 

منتقل شدند. 
این مقام انتظامي علت واژگوني را عدم توانایي راننده در کنترل خودرو به دلیل سرعت 

بالا و غیر مجاز دانست. 
سرهنگ جمشیدي با بیان اینکه فقط زیر 10 درصد از سرنشینان در صندلي عقب 
مبادرت به بستن کمربند ایمني میکنند توصیه کرد: تصادف، غیرقابل پیش بیني بوده و 
در صدم ثانیه رخ مي دهد و شهروندان مي توانند با بستن کمربند ایمني از شدت جراحات 

و صدمات پیشگیري کنند.

رئیسپلیسآگاهياستانقم:

سارقساختمانهاینیمهکارهدستگیرشد
سارق دستگیري از قم استان انتظامي فرماندهي آگاهي پلیس رئیس

ساختمانهاينیمهکارهخبرداد.

به گزارش پایگاه خبري پلیس، سرهنگ مهدي قدمي  در تشریح این خبر گفت: با 
شکایت شهروندان مبني بر سرقت از ساختمان هاي نیمه کاره در سطح شهر، موضوع در 

دستور کار ماموران پلیس آگاهي استان قرار گرفت.
وي افزود: با بررسي هاي صورت گرفته و اقدامات فني، پلیس آگاهي استان موفق به 

دستگیري متهم در حال سرقت از یکي از ساختمان هاي نیمه کاره شدند.
این مقام انتظامي افزود: در ادامه متهم به بزه انتسابي اعتراف کرده و با توجه به اموال 

کشف شده از وي، تلاش ماموران براي شناسایي سایر مالباختگان ادامه دارد.
سرهنگ قدمي در پایان به شهروندان توصیه کرد: براي ساختمان نیمه کاره در حال 
ساخت حتما نگهبان قرار داده و با نصب در و قفل کردن آن به هنگام خروج، مانع از وقوع 

سرقت شوند.

درجادهجعفریهرخداد:

برخوردپرایدوپیکان
باچهارمجروح

رئیسمرکزفوریتهایپزشکیاستانقمازکشتهشدنیکنفرومجروح
شدن17نفردرحوادث24ساعتگذشتهایناستانخبرداد.

محمدرضا حسنی با اشاره به حوادث 24 ساعت گذشته قم اظهار داشت: واژگونی 
خودروی وانت در اتوبان قم - کاشان منجر به مجروح شدن 2 نفر آقا و خانم شد که حال 

یکی از مجروحان بسیار وخیم است.
وی ادامه داد: با درخواست پرسنل اورژانس زمینی، بالگرد اورژانس 115 جهت انتقال 

مجروحان اقدام کرد.
رئیس مرکز فوریت های پزشکی قم بیان کرد: در بخش کهک مقابل روستای قبادبزن 
متأسفانه برخورد شدید 2 موتورسیکلت با یکدیگر باعث ضربه شدید به سر یکی از راکبین 
که آقایی حدود 18 ساله بود شد که در این تصادف نیز ابتدا پرسنل اورژانس زمینی بر بالین 
مجروح آماده و پس از انجام اقدامات اولیه درمانی و فوریتی جهت انتقال سریع ترمجروح 
بدحال درخواست بالگرد شد که بالگرد در مجموع زمان رفت و برگشت در کمتر از ۳0 

دقیقه فرد حادثه دیده را همراه با مراقبت ویژه تحویل مرکز شهید بهشتی داد.
وی گفت: برخورد 2 خودرو سبک محور سلفچگان - دلیجان منجر به فوت یک خانم و 

مجروح شدن پنج نفر شد که سه دستگاه آمبولانس به محل حادثه اعزام شدند.
حسنی بیان کرد: بالگرد اورژانس 115 صبح یکشنبه در پرواز به سمت بخش جعفریه 

به انتقال پنج مجروح اقدام کرد.
وی گفت: برخورد خودروی پراید و پیکان در جاده جعفریه نیز چهار مجروح برجای 

گذاشت که سه مجروح توسط بالگرد و یک مجروح توسط آمبولانس منتقل شد.

مسئولادارهنظارتبربهداشتعمومیدامپزشکیاستانقمخبرداد:

افزایش22درصدیکشتاردامدرقم
مسئولادارهنظارتبربهداشتعمومیادارهکلدامپزشکیاستانازرشد

22درصدیکشتاردامدرکشتارگاههایقمخبرداد.
مرعشیان  اظهارداشت : درسه ماهه اول سال جاری 149000 راس دام سبک و2600 
راس دام سبک درکشتارگاههای دام استان کشتارشده است که نسبت به مدت مشابه 

درسال گذشته 22 درصد افزایش را نشان میدهد.
وی  افزود :برکلیه این دامها وکشتار صورت گرفته توسط کارشناسان دامپزشکی نظارت 
بهداشتی انجام و 101۳ لاشه دام به وزن ۳5 تن ازچرخه مصرف خارج گردیده است.شایان 

ذکراست که استان قم دارای دوکشتارگاه دام فعال میباشد.

کارشناسمسئولادارهمبارزهبابیماریهایدامیدامپزشکیاستاناعلام
کرد:

کاهش88درصدیکانونهایراکتورسلگاوی
کارشناسمسئولادارهمبارزهبابیماریهایدامیادارهکلدامپزشکیاستان

ازکاهش88درصدیکانونهایراکتورسلگاویدرقمخبرداد.
بختیاری زاده اظهارداشت :، درسه ماهه اول سال جاری مجموعآ 662000 راس مایه 
کوبی گوسفندی برعلیه بیماریهای شاربن ، آبله ، بروسلوز، آگالاکسی وانترو توکسمی صورت 

گرفته است.
وی درادامه از مایه کوبی 182000 راس گاو برعلیه بیماریهای تب مالت ، بروسلوز، تب 
برفکی ، شاربن علامتی،لمپی اسکین و همچنین ازخونگیری 8000 راس گاو طی  این 
مدت خبرداد و گفت : ۳  اکیپ تست سل وبروسلوز ازاین اداره کل هر روز به واحدهای 
گاوداری صنعتی ونیمه صنعتی استان مراجعه و بصورت منظم هر ۳ ماه یکبار این واحدها 
تحت پوشش تست سل و بروسلوز قرارمیگیرند و واحدهای راکتورشناسایی و به کشتارگاه 

اعزام میشوند.

شهردارقمبااشارهبهاینکهاستخوان
بندیشهرداریباتغییراتروبروشده
آینده در اینکه احتمال گفت: است
شهرداری های سازمان در تغییرات

صورتبگیردوجوددارد.
سید مرتضی سقائیان نژاد در حاشیه صدو 
سی و هفتمین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر قم در جمع خبرنگاران با اشاره 
به تغییرات انجام شده طی 2 ماه گذشته در 
شهرداری قم، اظهار داشت:هر تغییری که در 
اولویت  اساس  بر  انجام می شود  شهرداری 
بندی ها و ارکان است و قاعدتا اگر به شاخه ها 
بخواهیم بپردازیم کار بسیار گسترده خواهد 

شد.
وی افزود:فقط به عنوان اینکه بتوانیم استخوان بندی 
شهرداری را در درجه اول در یک چارچوب مبنایی قرار 
دهیم تغییراتی را انجام دادیم و بر همین اساس که رو به 
جلو در حرکت هستیم امکان دارد در سازمان های دیگر 

نیز تغییر داشته باشیم.
شهردار قم تصریح کرد:در مدت 2 ماه که از فعالیت 
ما در شهر قم گذشته است ارکان شکل گرفته و در آینده 

برای قسمت هایی که باید بررسی شوند اقداماتی را انجام 
می دهیم و نمی خواهیم بر اساس احساسات و عدم اطلاع 

کافی تصمیمی گرفته شود که شهر را دچار مشکل کنیم.
وی ابراز داشت:اگر قرار باشد در روابط عمومی شهرداری 

نیز تغییرات ایجاد شود از این حالت مستثنی نخواهد بود.
سقائیان نژاد وضعیت شهرک پردیسان را مورد توجه 
قرار داد و گفت:برنامه هایی را در ارتباط با پردیسان در 
دست داریم و یکی از مسائل مهم برای ما موضوعات زیست 

محیطی مانند آب و پسآب است.
وی با اشاره به جلسه خود با مدیر کل راه 
و شهرسازی  قم در خصوص این شهرک پر 
جمعیت،عنوان کرد:طی این جلسه بررسی 
های لازم انجام شد و ظرفیت های خودمان و 
نیازمندی های شهرک پردیسان را سنجیدیم.

پردیسان  داد:منطقه  ادامه  قم  شهردار 
به علت اینکه جدید است باید مدت طولانی 
بر روی آن کار کرد و بر روی مسائلی چون 
و  تفصیلی،خدمات،حمل  های  معابر،طرح 
نقل،تاکسیرانی،فضای سبز و فاضلاب باید به 

صورت جداگانه تصمیم گیری کرد.
وی اضافه کرد:حرکت هایی نیز در این 
این  که  زمانی  تا  و  است  شده  انجام  راستا 
مسائل به صورت کامل چارچوب عملیاتی به خود نگرفته 

باشند صحبت کردن در مورد انها معقول نخواهد بود.
سقائیان نژاد خاطر نشان ساخت: بازدید های دیگری 
نیز از مناطق 2 و ۳ به صورت چراغ خاموش داشته ایم 
را  کالبدی شهر  موضوعات  تمام  که  ودر تلاش هستیم 
دست بگیریم و برنامه ریزی ها را به صورت کارشناسی 

انجام دهیم.

دامی تولیدات و بهبود معاون
سازمانجهادکشاورزیاستانقماز
صادرنشدنپروانهتأسیسواحدهای
مرغداریطیسالجاریدرقمخبرداد.

در  داشت:  اظهار  بیگی  علی  حسین 
تولید گوشت مرغ و تخم مرغ در  زمینه 
به  مرغداری  واحد  تعداد ۳66  قم  استان 
ظرفیت 6 میلیون و 400 هزار قطعه و 16۳ 
واحد مرغ تخم گذار به ظرفیت هفت میلیون 
و 828 هزار قطعه و 51 واحد پرورش پولت 
تخم گذار به ظرفیت 2 میلیون و 488 هزار 

قطعه طی سال گذشته فعالیت داشته اند.
وی گفت: میزان تولید تخم مرغ طی 

سال گذشته 68 هزار و 40 تن بوده است.
معاون بهبود و تولیدات دامی سازمان 
جهاد کشاورزی استان قم بیان کرد: سه 
واحد تولید مرغ مادر گوشتی به ظرفیت 
1۳5 هزار قطعه با تولید سالیانه 9 میلیون 
و 500 هزار قطعه جوجه یک روزه گوشتی و 
یک واحد مرغ مادر تخم گذار به ظرفیت 60 
هزار قطعه از دیگر فعالیت های سال گذشته 
بوده است. وی ادامه داد: تولید 6 میلیون و 
500 هزار قطعه جوجه یک روزه تخم گذار 
واحدهای  فعالیت های  دیگر  از  سال  در 

مرغداری طی سال گذشته بوده است.
علی بیگی گفت: در زمینه تولید تخم 

مرغ رتبه ششم در کشور و در زمینه گوشت 
مرغ رتبه دهم در کشور توسط مرغداری های 

قم کسب شده است.
وی بیان کرد: بر اساس سرانه مصرف هر 
نفر 2۳ کیلوگرم در استان نزدیک به 15 
درصد از گوشت مرغ تولیدی مازاد بر نیاز 

بوده و به استان های دیگر صادر می شود.
معاون بهبود و تولیدات دامی سازمان 
بر  داد:  ادامه  قم  استان  کشاورزی  جهاد 
اساس میانگین مصرف 11 کیلوگرم تخم 
مرغ برای هر نفر، 81 درصد از تولید تخم 

مرغ استان مازاد بر نیاز است.
وی بیان کرد: با توجه به تکمیل بودن 

ظرفیت مرغداری ها در کل کشور و عدم نیاز 
واردات گوشت مرغ و مرغداری  به  کشور 
استان قم در خودکفا شده است و از آنجای 
که مازاد از نیاز کشور تولید می شود در حال 
حاضر مجوز پروانه تأسیس واحد مرغداری 

جدیدی در استان صادر نمی شود.
علی بیگی در خصوص تعداد مجوز پروانه 
تأسیس واحدهای مرغداری افزود: در سال 
تأسیس  پروانه  واحد  تعداد چهار  گذشته 
به ظرفیت 110 هزار قطعه و 2 واحد مرغ 
تخم گذار به ظرفیت 180 هزار قطعه صادر 
شده که تا پایان سال 94 به بهره برداری 

خواهد رسید.

استاندارقمگفت:امروزهمهمردم
بخشی، فرا نگاه با باید مسئولان و
آموزشوپرورش جایگاه ارتقاء برای
دراستانتلاشکردهوسهمخودرا

بهخوبیایفانمایند.
شنبه  عصر  صادقی  مهدی  سید 
قم  آموزش وپرورش  شورای  جلسه  در 
جایگاه  هرچه  افزود:  مطلب  این  بابیان 
جامعه  در  آموزش وپرورش  عملکرد  و 
داشته  بهتری  وضعیت  و  ارتقاءیافته 
بهتر  کشورمان،  آینده ساز  نسل  باشد، 
وی  می شوند.  تربیت  و  کرده  رشد 
فرزندان  تربیت  اصلی  پایه  اینکه  بابیان 
خاطرنشان  می گیرد،  شکل  مدارس  در 
مسئولان  و  مردم  همه  امروز  کرد: 

در  باید  نیکوکاران  و  خیرین  به ویژه 
جهت توسعه شاخص های کمی و کیفی 

و  تعمیر  به  کمک  و  آموزشی  فضاهای 
نگهداری مدارس سهیم و شریک باشند.

توسعهوتجهیزمراکزآموزشیدر
پردیسانباجدیتپیگیریشود

بابیان  این جلسه  نیز در  فرماندار قم 
استقرار  جود  با  پردیسان  منطقه  اینکه 
جمعیت بسیار، به لحاظ فضاهای آموزشی 
عدم  داشت:  اظهار  است،  ضعیف  بسیار 
منطقه  آینده  در  معضل،  این  به  توجه 
و  چالش ها  با  را  قم  شهر  و  پردیسان 
مشکلات متعددی مواجه خواهد کرد. رضا 
سیار تصریح کرد: توسعه و تجهیز فضاها و 
مراکز آموزشی در منطقه پردیسان باید با 
جدیت پیگیری شده و مسئولان امر باید 
در توسعه و گسترش این منطقه، فضاهای 
مهم ترین  از  یکی  به عنوان  را  آموزشی 

زیرساخت ها در نظر داشته باشند.

تغییراتدرسازمانهایشهرداریصورتخواهدگرفت

بازدیدهایچراغخاموش»سقائیاننژاد«

معاونبهبودوتولیداتدامیسازمانجهادکشاورزیاستانقم:

پروانهتأسیسواحدمرغداریجدیددراستانصادرنمیشود

استاندارقمعنوانکرد:

نگاه فرا بخشی لازمه ارتقاء آموزش وپرورش

معاوننظارتبربهرهبرداریشرکتآبوفاضلاب
روستاییاستانقمضمنردهرگونهآلودگیدرآب،
گفت:برخیازفروشندگاندستگاههایتصفیهآب
خانگیباایجاداینشایعاتبهفروشمحصولاتخود

میپردازند.
محمد احمدی جبلی بیان اینکه این شرکت تمام تلاش 
خود را انجام می دهد تا مردم به خصوص روستاییان آبی 
سالم و کاملا بهداشتی در اختیار داشته باشند، هرگونه شایعه 

در مورد آلودگی آب را رد کرد.
وی در این خصوص  افزود: استفاده از دستگاه های 
تصفیه آب خانگی نه تنها هیچ تأثیر مثبتی بر افزایش میزان 
سلامت آب شرب ندارد بلکه موجب از بین رفتن 90 تا 95 

درصد از املاح مفید آب می شود.
معاون نظارت بر بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 

روستایی استان قم تصریح کرد: آب شربی که مشترکین 
شرکت های آب و فاضلاب از آن استفاده می کنند با انجام 
آزمایش های کیفیت میکروبی، انگلی و شیمیایی تحت 
کنترل و نظارت مستمر این شرکت ها و وزارت بهداشت 

و درمان قرار دارد.
شایعهآلودگیآبکاربرخیفروشندگان
دستگاههایتصفیهآبخانگیاست

و  آب  شرکت  محرمانه  امور  و  حراست  اداره  رئیس 
فاضلاب روستایی استان قم در گفت و گویی از سود جویی 
برخی شرکت های فروش دستگاه های تصفیه آب خانگی 

خبر داد.
محمد عسگری اظهارداشت : متأسفانه مشاهده شده 
است برخی از فروشندگان دستگاه های تصفیه آب خانگی 
ضمن انتشار شایعات آلودگی آب با هدف فروش تجهیزات 

و  آب  از سوی شرکت های  نمایندگی  اعلام  یا  و  خود 
فاضلاب، اقدام به کلاهبرداری از مشترکین می نمایند لذا 

باید به نحو مطلوب اطلاع رسانی به مردم صورت بگیرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب روستایی 
استان قم،امروزه مقوله سلامت به یکی از مهمترین محورهای 
مورد توجه دولت ها تبدیل شده است به گونه ای که دولت 
ها برای ارتقای این بخش مبالغ هنگفتی را هزینه می کنند.

این میان سلامت آب بسیار حائز اهمیت بوده و  در 
شرکت های آب و فاضلاب همواره به این مهم توجه داشته و 
تأمین آب سالم و بهداشتی را از وظایف اصلی خود می دانند.

این در حالی است که در سال های اخیر استقبال از 
دستگاه های تصفیه آب خانگی رشد چشمگیری داشته 
و این دستگاه ها جای خود را در آشپزخانه منازل باز 

کرده است.

قم استان طبیعی منابع مدیرکل
گفت:مطالعاتاجراییدرجهتمقابلهبا
ریزگردهادراستانقمتدوینشدهاست.

اینکه  بیان  با  سجادی  محمدتقی  سید 
برنامه های استان قم در بحث کنترل ریزگردها 
در حال انجام است، اظهار داشت: هزار هکتار 
عملیات بیابان زدایی در منطقه کوه نمک انجام  

شده است.
به گزارش تسنیم، مدیرکل منابع طبیعی 
استان قم با اشاره به اینکه عملیات بیابان زدایی 
و  در بخش هایی در محدوده جاده گرمسار 
حسین آباد میش مست کار شده است، افزود: 
وسعت این فعالیت ها جوابگوی حجم بحران 

ریزگردها در قم نیست .
وی با تذکر اینکه برخی کانون های تولید ریزگرد در 
استان قم تأثیرات فرااستانی دارد، تصریح کرد: در مطرح 
شدن این کانون ها به عنوان یک بحران ملی و نشان دادن 

تبعات جبران ناپذیر آن رسانه ها نقش بسیار مهمی دارند.
سجادی با ابراز اینکه مرکز بزرگ جمعیتی مثل تهران که 
مهم ترین بخش کشور از جهت استراتژیکی است می تواند 
برای  اگر  کرد:  خاطرنشان  باشد،  ریزگردها  این  از  متأثر 
جلوگیری اقدامی صورت نگیرد این بحران دامان پایتخت 
را هم می گیرد و اگر کمکی برای کنترل این بحران صورت 

بگیرد به خود تهران هم کمک شده است.
مدیرکل منابع طبیعی استان قم با اعلام اینکه برای توجه 
ملی برای حجم این بحران اقداماتی صورت گرفته است، 
گفت: از طریق استانداری مکاتباتی با وزارت کشور شده است 

که بحث تأمین اعتبار به صورت گسترده تر صورت بگیرد.
آرمانی  و  ایده آل  صورت  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
105هزار هکتار از اراضی بیابانی قم نیازمند اعتبار برای بحث 
بیابان زدایی هستند، افزود: اگر امکان تأمین اعتبار این حجم 
وجود ندارد حداقل مناطقی را که شرایط بحرانی دارند و 
بیش ترین تأثیر مخرب و منفی را می گذارند باید در اولویت 

قرار دهیم.
اینکه در کنترل پیشروی شن های  با تذکر  سجادی 
افزود:  کرد،  توجه  گیاهی  پوشش  ترمیم  به  باید  بیابانی 
ازجمله برنامه های موردنظر هم بحث بوته کاری، جنگل کاری 
و بحث های مربوط به کنترل شن های روان است که باید 

انجام شود.
مدیرکل منابع طبیعی استان قم با بیان اینکه واردکردن 

بخش خصوصی در این بحران یکی از راه های کنترل آن 
است، تصریح کرد: باید به هر نحوی بخش خصوصی را 
به این جریان وارد کنیم و مقداری از هزینه ها را از دوش 
دولت برداریم و از توان بخش خصوصی برای انجام عملیات 

بیابان زدایی استفاده کنیم.
وی با ابراز اینکه ورود بخش خصوصی می تواند در قالب 
خیّران و یا سرمایه گذاری باشد، تأکید کرد: استفاده از بخش 
خصوصی می تواند در قبال خیران باشد چراکه معضلی 
اجتماعی به نام ریزگرد ایجاب می کند و افرادی هستند که 
وارد این مسئله می شوند تا بتوانند با اقداماتی ویژه به خلق الله 
کمک کنند. سجادی با اشاره به اینکه سرمایه گذاری بخش 
خصوصی یکی از راهکارهای حل این بحران است، افزود: 
همچنین ممکن است بخش خصوصی بتوانند بهره برداری 
کنند یعنی مجوزها و امکانات را اعطا کنیم تا بخش خصوصی 
هم در قبال آن برای کنترل این مناطق بحران زا اقداماتی را 

انجام دهد.
مدیرکل منابع طبیعی استان قم با اظهار اینکه مطالعات 
اجرایی در جهت مقابله با ریزگردها تدوین شده است، تصریح 
کرد: بر اساس مطالعات انجام شده هر میزانی که حمایت 
صورت بگیرد و تأمین اعتبار شود می تواند بخش هایی از این 
مطالعات عملیاتی شود، به نحوی می توان حداقل بخشی از 

ریزگرد را که منشأ استانی دارد کنترل کرد.
وی با یادآوری اینکه در برخی موارد مشکل از ضعف 
مدیریت بوده است، تصریح کرد: روش های مدیریت معادن 
به ویژه معادن روباز، روش های بهره برداری آن و تثبیت معدن 
بعد از بهره برداری یکی از مواردی است که باید با مدیریت و 

نظارت صحیح کنترل شود.

بحث  در  حتی  اینکه  اعلام  با  سجادی 
که  دارد  وجود  قانون  معادن  از  بهره برداری 
خیلی وقت ها نادیده گرفته می شود، تأکید 
کرد: چاله های بزرگی که برای برداشت شن 
و ماسه ایجاد می شوند باید بعد از برداشت 
با پوشش گیاهی تثبیت شوند که این اتفاق 

معمولاً نمی افتد.
با  قم  استان  طبیعی  منابع  مدیرکل 
بیان اینکه اگر سرمایه گذاری که از معدنی 
بهره برداری می کند یک حق وحقوق دولتی را 
پرداخت می کند، تصریح کرد: سرمایه گذاری 
در این زمینه ها هزینه هایی را دارد که از اعتبار 
بحث  باید  آن  مابه ازای  که  دولتی می گیرد 

احیای عرصه های معدنی اتفاق بیفتد.
وی با اشاره به اینکه وقتی نخاله ای تخلیه شود باید 
اقداماتی برای تثبیت این مناطق انجام شود، افزود: معمولاً 
اقدامی در جهت تثبیت نخاله تخلیه شده صورت نمی گیرد، 
حمل نخاله از یک محل و تخلیه آن در یک محل دیگر 

مشکل را حل نمی کند بلکه یک مشکل جدید است.
سجادی با ابراز اینکه در برخی از موارد بی توجهی برخی 
از کشاورزان هم کار را سخت تر می کند، افزود: اراضی ای 
وجود دارد که شخم و شیار روی آن ها صورت گرفته و 
رهاشده است، باید متولیان امر تمهیداتی را لحاظ کنند که 

این مناطق مدیریت شود.
مدیرکل منابع طبیعی استان قم با بیان اینکه باید یک 
مدیریت  برای  دست اندرکار  دستگاه های  در  کلی  اجماع 
این بحران صورت بگیرد، گفت: ادارات کل صنعت، معدن 
و تجارت استان قم به عنوان متولی معدن، شهرداری به عنوان 
به عنوان  کشاورزی  جهاد  مطالعاتی،  سایت های  متولی 
متولی کشاورزی، محیط زیست به عنوان نماینده حاکمیت 
در آلودگی هوا و منابع طبیعی به عنوان ارگانی که باید 
عرصه های منابع طبیعی را مدیریت کنند باید کنار هم و 
با نظارت مدیریت بحران استانداری قم مدیریت این بحران 

را در دست گیرند.
وی با اشاره به اینکه برای مدیریت بحرانی با چنین 
وسعت باید کاری سازمان یافته انجام شود، تصریح کرد: 
مدیریت بحران استان باید دستگاه ها را مکلف کنند تا در 
چارچوب آمایشی اقداماتشان را برای مقابله مشکل ریزگردها 
انجام دهند و از کار کردن به صورت متفرق و جزیره ای که 
مشکلات و ناهماهنگی را هم ایجاد می کند جلوگیری شود.
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سرمقاله
اعتدالیون؛شانساول
پیروزیدرانتخابات

با توجه به سخنان اخیر مطرح شده از سوی شخصیتهای 
مهم و تاثیرگذار دو طیف اصولگرا و اصلاح طلب، درخصوص 
بین  به وحدت و شکل گیری وحدت  ضرورت رسیدن 

اعتدالیون دو جناح، معتقدم همه گروه ها باید در چارچوب قانون عمل کنند تا بتوانند در 
انتخابات موفقیت مورد نظر را کسب کنند. از اشتراکات اصولگرایان و اصلاح طلبان معتدل؛ 
به نظر من پذیرش اصل نظام، ولی فقیه و قانون اساسی است و این ها از اصول مشترک 

اعتدالییون هر دوجناح چپ و راست است.
اعتدال و اعتدالیون مفاهیمی گسترده و قابل بحث هستند نه مفاهیمی کمی. اعتدالیون 
کسانی هستند که درون نظام محسوب می شوند و موضع گیری هایشان در مقابل نظام 

نیست.
معتقدم دولت آقای روحانی در تلاش است تا جو اعتدالی بر جامعه حاکم باشد، البته 
افراط و تفریط هایی از هردو سو وجود دارد، ولی دکتر روحانی با مشی اعتدالی خود سعی 

می کند تا فضای کشور را فضای معتدلی نگاه دارد.
اینکه برخی از افراد منتسب به جناح راست یا چپ می گویند به دنبال ائتلاف نیستیم، 

منظورشان افراطیون هر دوجناح است.
در مقابل مواضع برخی اصلاح طلبان چون عارف مبنی بر اینکه به دنبال ائتلاف با 
اصولگرایان معتدل هستیم نیز موضع قابل قبولی است. ایشان مواضع و گرایشات معتدلی 
دارند و از نیروهای درون نظام محسوب می شوند. به نظرم بیشترین شانس پیروزی در 
انتخابات مجلس و  انتخابات خبرگان و حتی بعداز آن ریاست جمهوری، از آن طیف 

اعتدالیون کشور است.
تصمیمات در سیاست وابسته به شرایط زمان و مکان گرفته می شود و هر روز 
پارامترهای خاص خود را دارد. در شرایط مهم و حساس فعلی کشور، وحدت و همدلی از 

مسیر گروهای معتدل می گذرد تا اینگونه کشور مسیر وحدت و ارامش خود را طی کند.
بدون برخی از چهره های منتسب به اصولگرایان افرادی نیستند که بخواهند از مواضع 
خود کوتاه بیایند و نظرات خود را تغییر دهند، به همین دلیل نیز نمی توانند رهبری و 
لیدری اصولگرایان را برعهده بگیرند. مواضع این افراد مواضعی نیست که بتواند به اصطلاح با 
دیگران “جفت و جور” شود. آنها بسیار بر نظرات خود اصرار دارند در حالیکه لازمه اعتدال 
و ائتلاف این است که هر یک از طرفین حاضر باشند از برخی از مواضع خود کوتاه بیایند، به 
همین علت این افراد  نمی تواند رهبری اصولگرایان در انتخابات را برعهده بگیرد و رسیدن 

به وحدت در میان آنها را نیز بعید می دانم.
*استادحوزهودانشگاه

آیتا...محسنغرویان*



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

3,861,000یک مثقال طلا

891,310یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

8,700,000سکه بهار آزاد ی

8,710,000سکه امامی

4,750,000نیم سکه

2,650,000ربع  سکه

1,690,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خود رو

 20636,700,000 تیپ 5

 206SD37,110,000وی 8

GLX 405 30,750,000پژو

SLX 405 31,000,000پژو

ELX 40,900,000پژو پارس 

38,200,000پژو پارس سال

E2 90 44,000,000تند ر

LX 32,200,000رانا

TU5 33,300,000رانا

LX 30,400,000سمند

LX EF731,400,000سمند

ELX36,000,000سورن

قیمت بازارنام خود رو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

21,000,000سایپا 111

20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا



قیمت بازارنام خود رو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جد ید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلند ر

د بیر انجمن خرما: 

خرمای ایرانی همچنان بی مشتری 
دبیرکلانجمنخرماگفت:درحالیکهدرآستانهفصلبرداشتخرماقرارداریم
بیشاز200هزارتنازخرمایسالگذشتهرویدستتولیدکنندگانباقیمانده

است،چراکهخریداریبرایاینمحصولوجودندارد
علی اصغر رستمی از تولید  بیش از یک میلیون تن خرما د ر سال جاری خبر د اد  و اظهار 
کرد : خرمای ایرانی مانند  سال های گذشته خرید اری ند ارد  که لازم است مسئولان برای 

بهبود  بازار آن چاره ای بیند یشند . 
وی افزود : با توجه به س��طح زیرکش��ت و وضعیت باغات کشور، به نظر می رسد  میزان 
تولید  خرما مانند  سال گذشته باشد  و به بیش از یک میلیون تن د ر سال جاری برسد  اما 
وضعیت بازار این محصول همچنان نابسامان است و قیمت آن نیز از سال گذشته بسیار 

کاهش د اشته است. 
د بیرکل انجمن خرما اد امه د اد : د ر حال حاضر هر کیلوگرم خرمای مضافتی بم که به 
عنوان خرمای شاخص د ر د نیا به شمار می رود  کیلویی 800 تا 2000 تومان د ر کرمان 

معامله می شود  اما د ر بازار خرد ه فروشی تا حد ود  9000 تومان به د ست مرد م می رسد . 
رستمی تصریح کرد : وضعیت بازار خرما نامناسب است و مسئولان برای تبلیغات این 
محصول باید  فکری کنند ، چرا که د یگر محصولات مانند  برنج، روغن، شکر و ... به مرد م به 
خوبی معرفی و شناساند ه شد ه است اما مرد م شناخت د قیقی از مزایا و ویژگی های مصرف 

خرما و تاثیر مصرف خرما بر سلامت شان ند ارند . 
وی اظهار کرد : خرید  توافقی خرما از سه سال گذشته د ر د ستور کار قرار گرفته اما اجرایی 

نشد ه و همین عامل سبب بر هم خورد ن بازار این محصول شد ه است. 

10ویژگی که مانع بد هکار شد ن می شود 
شایدشماهمیکیازافرادیهستیدکهمداماینسوالراازخودمیپرسند
کهچطوربرخیقادرنددرتمامطولزندگیخود،بدوناینکهبدهیبهبار
آورند،بروضعیتمالیخودکنترلکاملیداشتهباشند؛درحالیکهعدهای
دیگرمدامدچارقرضوبدهیمیشوند؟همهقادرند،فارغازاینکهچقدر
درآمددارند،بهآزادیمالیدستیابند؛اماسوالاینجاستکهچهچیزی
افرادفارغازبدهیراازافرادهمیشهبدهکارومقروضجدامیکند؟چطور
ممکناستبرخیخانوادههابدوناینکهبدهیبهباربیاورندیادربدترین
زندگی هزینههای کل میتوانند دارند، مسکن وام اقساط فقط حالت
از40هزاردلار،پوششدهنددرحالیکه بادرآمدخانوارکمتر خودرا
برخیخانوادههابادرآمدهایمیلیاردیبازهمبهسختیزندگیخودرا

میگذرانند؟
د رواقع یک ویژگی خاص برای تشخیص اینکه چه کسی با موفقیت می تواند  بود جه 
خود  را تنظیم کند  و چه کسی نمی تواند ، وجود  ند ارد . اما د رمجموع، افراد ی که 
می د انند  چطور بود جه خود  را به خوبی تنظیم کنند ، برخی خصوصیات اخلاقی 
مشترک وجود  د ارند  که د ر این گزارش به نقل از مجله تایم به مهم ترین آنها اشاره 

می کنیم.
آنهاجزئینگرهستند

افراد ی که د ر وضعیت مالی مطلوبی قرار د ارند ، همیشه توجه د قیقی به جیبشان 
د ارند . آنها می د انند  د قیقا چقد ر د رآمد  د ارند  و به خوبی میزان مخارج خود  و اینکه جزء 
به جزء پولشان به کجا می رود  را به د قت زیرنظر د ارند . آنها به د لیل اینکه توانسته اند  
کنترل خوبی بر وضعیت مالی خود  پید ا کنند ، کمتر د ست به هزینه هایی می زنند  که 

از عهد ه آن برنمی آیند .
آنهامیدانندکهبدهی،درآیندهدینیبرگردنآنهاست

بد هی، نوعی از یک برد گی قرارد اد ی است که به قیمت قربانی کرد ن د ر آمد های 
آیند ه ما، برای فرونشاند ن یک عطش آنی تمام می شود . افراد ی که هوشمند ی مالی 

بالایی د ارند ، د ر بسیاری از موارد ، چنین معامله ای را معامله با شیطان می د انند . 
آنهاواقعبینهستند

اغلب اوقات، افراد  فارغ از بد هی، آد م های واقع بینی هم هستند  چراکه معنی ارزش را 
به خوبی می د انند . به عنوان مثال، آنها به خود رو به عنوان وسیله ای که آنها را از نقطه 
A به نقطه B می رساند ، نگاه می کنند ، بنابراین وقتی یک خود روی ارزان قیمت تر هم 
آنها را به این هد ف می رساند ، طبیعتا از خرید  یک خود روی گران قیمت خود د اری 

می کنند .  
آنهابهخودمتکیهستند

بسیاری از افراد ی که برای رسید ن به استقلال مالی سخت تلاش می کنند ، به 
خود اتکایی شان می بالند . آنها روی پای خود  می ایستند  و با حد اقل هزینه زند گی 

می کنند  تا بتوانند  پول بیشتری را برای روز مباد ا پس اند از کنند .
آنهابهخریداعتیادندارند

بسیاری از افراد ، با پول خرج کرد ن حس خوبی پید ا می کنند  فرقی هم نمی کند  
که پولد ار باشند  یا خیر؛ از آنجا که چنین حس سرخوشی فیزیکی نیست، عاد ت 

کنترل نشد ه خرید  تقریبا همیشه می تواند  منجر به فاجعه مالی شود .
آنهاصبورند

افراد ی که بد هکار و مقروض نشد ه اند ، اگر صبر ند اشتند  هرگز به این موقعیت 
نمی رسید ند . اگر پول شان برای خرید  چیزی کافی نباشد ، به جای قرض کرد ن، صبر 

می کنند  و پس اند از می کنند  تا پول کافی را برای خرید  آن فراهم کنند .
آنهااعتمادبهنفسبالاییدارند

افراد ی که از آزاد ی مالی برخورد ارند ، هرگز اجازه نمی د هند  که ثروتشان به آنها 
شأن و منزل بد هد  و موقعیت اجتماعی  شان را تعیین کند . آنها خوب می د انند  که 
شأن و منزلت شان، به جای پز د اد ن با پول و ثروت، با اعتماد  به نفس، خیلی بهتر 

منتقل می شود . 
آنهامیدانندکهقرضوخریداقساطیمانندشمشیریدولبهاست

افراد ی که به خوبی امور مالی خود  را کنترل می کنند ، ترسی از اقساط ند ارند . د رواقع 
آنها احاطه خوبی بر خرید های قسطی یا وام ها د ارند . آنها به خوبی از مزایای این گونه 
وام ها یا خرید ها باخبرند  اما ازطرف د یگر خوب می د انند  اگر اقساط خود  را هرماه 

پرد اخت نکنند ، باید  بهای سنگینی را بپرد ازند .  
آنهابهمسئولیتشخصیایماندارند

افراد ی که مسئولیت مالی خوبی د ارند ، از بهانه جویی به د ور هستند  چراکه به خوبی 
وظایف خود  را می د انند  و می د انند  که برای اتفاقات ناخواسته باید  پول پس اند از کنند . 

بنابراین اگر این کار را نکنند ، تنها کسی را که سرزنش کنند ، خود شان است. 
آنهامادیگرانیستند

د رست است که د اشتن وسایل قیمتی و باارزش، زند گی را تجملی تر می کند ، اما 
به چه قیمتی؟ افراد ی که هرگز بد هی بالا نمی آورند ، این نکته را به خوبی می د انند  
به همین د لیل است که زند گی ساد ه تری د ارند  و بیشتر تمرکز خود  را روی خانواد ه شان 

می گذارند . 

تا بود کافی اروپایی خودروسازان ورود زمزمه
استراتژیخودروییچینیهادربازارایرانشکست
بخورد.حالچشمبادامیهابایدفکرجدیدیبرای
ماندگاریدربازارایرانکننداماگویاآسانترینراهرا

برگزیدهاند.
زمزمه های مذاکره خود روسازان اروپایی و نزد یک شد ن به 
تفاهم برای انعقاد  قرارد اد  با د و خود روساز بزرگ ایرانی، کافی 
بود  تا طلسم حضور نسبتا انحصاری و البته چند ین ساله 
چینی ها د ر بازار ایران بشکند ؛ حضوری که اگرچه با آغاز 
تحریم ها د ر ایران و خد احافظی خود روسازان اروپایی همزمان 
شد ، ولی سود آوری بسیاری برای تولید کنند گان چینی خود رو 
د اشت. حال اما رویای چشم باد امی ها برای حضور پاید ار د ر بازار 

خود روی ایران رنگ باخته است.
پایاندورانطلاییچینیهادربازارایران

این روزها چینی ها که سال ها یکه تاز بازار فروش خود روهای 
خارجی به لحاظ تعد اد  خود روهای عرضه شد ه د ر ایران بود ند ، 
بیش از هر زمان د یگری به تکاپو برای فروش خود روهای 
خود  افتاد ه اند . فروش خود روهای چینی هم ظرف هفته های 
گذشته و البته بعد  از توافق هسته ای بیش از هر زمان د یگری، 
با شرایط جذاب و اغواکنند ه مشتریان همراه بود ه است. آنها اما 
این بار، رویای فروش بلامنازع د ر بازار ایران د ر سال های آتی را 
چند ان عملیاتی نمی بینند  و تنها د ل به سهم حد ود  5 د رصد ی 
شراکت با ایران خود رو و 10 د رصد ی شراکت با سایپا بسته اند .

البته هر د و خود روساز بزرگ ایرانی به صراحت اعلام کرد ه اند  
که جای زیاد ی را به محصولات چینی د ر سبد  تولید ات خود  
نخواهند  د اد  اما مهمتر از این اظهارنظر آنها، رفتاری است 
که بازار نسبت به خود روهای چینی طی هفته های گذشته 
د اشته است. بیشتر افراد ی که قصد  د اشتند  خود روهای چینی 
را خرید اری کنند ، از این تصمیم خود  انصراف د اد ه و منتظر 
هستند  که ببیند  خود روهای اروپایی با چه قیمتی وارد  بازار 

خواهند  شد  و توان مالی آنها چه خواهد  بود .
نکته حائز اهمیتی که البته نباید  د ر رابطه با خود روهای چینی 
از یاد  برد ، این است که این خود روها هنوز هم به لحاظ قیمت، 
رقیب جد ی خود روهای اروپایی هستند ، اگرچه ذهنیتی که با 
خود  ید ک می کشند ، کیفیت پایینی است که به طور عمومی 
از سال های د ور، د ر ذهن خرید اران ایرانی نقش بسته است. 
تجربه چند  ساله حضور خود روهای چینی د ر بازار به خوبی 
همین را بازگو می کند ؛ تا جایی که گاه برخی، خرید اران ایرانی 
خود روهای چینی را صاحب اول و آخر این خود روها می د انند  
و هنوز اگرچه مد ل های قد یمی خود روهای فرانسوی د ر بازار 
ایران حضور د ارد  اما باز هم محبوب تر از تولید ات چینی است.

گشت و گذاری د ر بازار خرید  و فروش خود روهای چینی 
به خوبی نشان می د هد  که اقبال عمومی نسبت به خرید  
خود روهای صفر کیلومتر ساخت این کشور پایین آمد ه و همین 
امر، برخی از فروشند گان خود روهای چینی د ر بازار را اند کی 

نگران کرد ه است. د ر عین حال، کمپانی های ایرانی- چینی 
خود رو که کار مونتاژ را انجام می د هند  و به نوعی سال ها، د یوار 
امنی را به د ور خود  بابت فروش محصولات خود  کشید ه بود ند ، 
این روزها رو به تخفیف های بالایی برای فروش خود روهای 
خود  آورد ه اند  که گاه د امنه آنها، تا 20 میلیون تومان نیز بر روی 

یک خود روی ۷0 میلیونی می رسد .
رکودخریدوفروشخودروهایچینی

این ها د ر کنار سایر علایمی که د ر بازار خود روهای چینی 
نمایان شد ه است، نشانگر این است که خود روهای چینی 
د ر بازار با افت اقبال مشتریان مواجه شد ه اند  و البته هنوز 
هم اظهارنظر رسمی و یا شاید  قرص و محکمی از سوی 
تولید کنند گان آنها د ر بازار پد ید ار نشد ه است، بلکه عمد تا با 
کاهش شد ید  قیمت تلاش د ارند  تا مشتریان را نسبت به خرید  

محصولات خود  ترغیب نمایند .
ورود  خود روسازهای  برای  زمینه  اینکه  از  پیش  تا  البته 
اروپایی به بازار ایران و شراکت با خود روسازهای ایرانی فراهم 
نبود ؛ ولی اکنون کار به نحو د یگری رقم خورد ه است و بسیاری 
از نمایشگاهد اران اتومبیل بر این باورند  که د وران طلایی فروش 

خود روهای چینی د ر بازار ایران به پایان رسید ه است.  
 یکی از این نمایشگاهد اران می گوید : قیمت برخی انواع 
مد ل های شاسی بلند  چینی د ر بازار هنوز هم با افت شد ید  
مواجه نشد ه است، اگرچه آنها نسبت به گذشته افت د اشته اند  
اما مد ل های سد ان خود روهای چینی، به شد ت کاهش قیمت 
را تجربه کرد ه اند  و همین امر، سبب شد ه تا اقبال عمومی 
نسبت به خود روهای چینی د ر فاصله قیمتی 40 تا 50 میلیون 
تومان به شد ت کاهش یابد . وی می افزاید : بسیاری از خرید اران 
که محد ود ه مالی تا 50 میلیون تومان را برای خرید  خود رو 
انتخاب کرد ه بود ند  و د ر عین حال هم می خواستند  تا از یک 
خود روی خارجی با ظاهری متفاوت برخورد ار شوند ، به سراغ 
خود روهای چینی می آمد ند  اما اکنون با زمزمه قطعی شد ن 
با  ورود  خود روسازان خارجی د ر صنعت خود رو و شراکت 

تولید کنند گان، آنها هم د ست نگاه د اشته اند .
این فعال بازار خود رو معتقد  است که رکود  د ر بازار خود رو 
انتظاری نسبت به ورود   تشد ید  شد ه است و نوعی چشم 
مصرف  باید   البته  می خورد ،  چشم  به  جد ید   خود روهای 
کنند گان به این نکته توجه د اشته باشند  که ورود  خود روهای 
مشترک تولید  ایران با سایر کمپانی های بزرگ د نیا، حد اقل 
امسال وارد  بازار نخواهد  شد  و به نظر می رسد  تا اوایل سال 
آیند ه، می توان تعد اد  محد ود ی از این خود روها را د ر بازار د ید .

وی می افزاید : البته خود روسازان برخی مد ل هایی را که می 
خواهند  تولید  کنند ، به صورت آزمایشی وارد  بازار می کنند  تا 
ذایقه و اقبال بازار نسبت به آن را بسنجند ، اما ورود  آنها تاثیری 

بر خرید  عام مرد م نخواهد  د اشت.
قیمتانواعخودروهایچینیدربازار

بررسی مید انی حکایت از آن د ارد  که با فروش ویژه ای که 

خود  خود روسازان چینی د ر بازار ایران صورت د اد ند ، بازار را به 
واکنش وا د اشته است و اکنون قیمت نمایند گی برخی مد ل 
خود روهای چینی بالاتر از سطح بازار است و همین امر، رکود  
را بیشتر کرد ه است، چرا که مرد م به همین گزاره های قیمتی 

توجه د ارند . 
د ر عین حال، تولید  برخی از مد ل های خود روهای چینی د ر 
ماه های گذشته متوقف شد ه و همین امر، قیمت را نیز د ر بازار 
به شد ت کاهش د اد ه است، چراکه مصرف کنند گان منتظر 
مد ل های جد ید  خود روهای چینی بود ه اند ، اگرچه این روزها 
با آمد ن خود روهای اروپایی، اوضاع اند کی متفاوت شد ه است. 

هم اکنون بر اساس طرح های فروشی که برخی خود روسازان 
چینی اعلام کرد ه اند ، تخفیف های 1 تا 1۷ میلیون تومانی برای 
برخی از انواع خود روها د ر نظر گرفته شد ه است. از سوی د یگر، 
حتی برای فروش اقساطی نیز خود روسازان چینی قیمت 

قطعی اعلام کرد ه اند . 
بر این اساس قیمت هر د ستگاه لیفان 620 موتور 1800 
معاد ل 4۳ میلیون و 800 هزار تومان، خود روی x50 معاد ل 
52 میلیون و 900 هزار تومان، خود روی s5 معاد ل ۷4 میلیون 
و 800 هزار تومان، خود روی j5 معاد ل 58 میلیون و 400 هزار 
تومان، لیفان x60 معاد ل 60 میلیون و ۷00 هزار تومان برای 

طرح ویژه فروش اعلام قیمت قطعی شد ه است. 
همچنین قیمت ام وی ام ۳ سیلند ر 19 میلیون تومان، ام 
وی ام 4 سیلند ر 19میلیون و 800 هزار تومان، لوبو 1100 
سی سی 15 میلیون تومان، ام وی ام اتومات 21میلیون تومان، 
لیفان 520i معاد ل ۳0 میلیون و 500 هزار تومان، چری 29 
میلیون تومان،  ام وی ام 5۳0 سد ان 40 میلیون تومان، گریت 
وال c۳0 معاد ل 40 میلیون و ۳00 هزار تومان، گریت وال 

c۳0 اتومات 45 میلیون تومان است. 
تفاوتقیمتکارخانهوبازارخودروهایچینی

بررسی های مید انی نشانگر این است که قیمت جیلی 
امگراند  اتومات د ر بازار ۷8 میلیون و 900 هزار تومان و د ر 
کارخانه 89 میلیون و ۳00 هزار تومان، جیلی شاسی بلند  د ر 
کارخانه 116 میلیون و 800 هزار تومان و د ر بازار 102 میلیون 
تومان، سابرینا هاچ بک د ر بازار 58 میلیون و 500 هزار تومان 
و د ر کارخانه 59 میلیون و 200 هزار تومان، ام وی ام 5۳0 د ر 
کارخانه 44 میلیون و 500 هزار تومان و د ر بازار 4۳ میلیون و 
200 هزار تومان است.  قیمت هر د ستگاه ام وی ام x۳۳ فیس 
لیفت د ر بازار 61 میلیون و 200 هزار تومان و د ر کارخانه 64 
میلیون و 500 هزار تومان، ام وی ام ۳15 هاچ بک د ر کارخانه 
۳9 میلیون و 200 هزار تومان و د ر بازار ۳۷ میلیون و 100 

هزار تومان است.  
همچنین قیمت هر د ستگاه  لیفان 620 با موتور 1800 د ر 
کارخانه 44 میلیون و ۳00 هزار تومان و د ر بازار 45 میلیون 
و ۷00 هزار تومان، لیفان x60 د ر کارخانه 60 میلیون و 400 

هزار تومان و د ر بازار 60 میلیون و۷00 هزار تومان است. 

پایان د وران طلایی چینی ها د ربازارخود روی ایران؛

تخفیفها به اوج رسید 

گزارش/سمیهرضایی

درحالیکهدولتتعرفههایبالاییرادربرخیصنایعمانندخودروسازیاعمال
میکندامادرحوزهصنایعدستیوارداتبیرویهوفقداننظارتکاررابهجایی

رساندهاستکهسجادههاییایرانینیزمهرچینیخوردهاند.
صنایع د ستی هر کشوری جزو افتخارات آن ملت محسوب می شود ؛ صنایعی که آد اب و 
رسوم یک ملت را د ر قالبی از ذوق و خلاقیت متجلی می کنند . صنایع د ستی حاصل مرارت ها 
و پشتکارهایی است که از زخم چکش ها و ظرافت قلم ها تراوش می کند  و با نشانی از فرهنگ 
حلول می کند ، شب بید اری ها و  سوزن د وزی ها، ریزش عرق ها و تراشید ن سنگ ها، کوبید ن 
شانه بر د ار قالی ها همه نشان از عشق هنری د ارد ، عشقی که د ر پرتوی باور هنرمند ی بارور 

می شود .
بد ون شک صنایع د ستی به عنوان سند  هویت تاریخی ملت ها نقشی بسزا د ر شناساند ن 
فرهنگ یک کشور به د یگر ملت ها د ارد . صنایع د ستی علاوه بر ارزش های فرهنگی و هنری، از 
ارزش های اقتصاد ی و اجتماعی ویژه ای نیز بهره مند  است و براساس آمار اعلام شد ه سهم این 
صنایع د ر تولید  ناخالص ملی بالغ بر سه د رصد  است د ر حالی که سهم صنایع خود روسازی 2.۷ 
و پتروشیمی د و د رصد  بود ه و این سهم نشان از ارزش بالای این نوع از صنعت د ر حوزه های 
اقتصاد ی د ارد  و همین عامل سبب شد ه است که د ر تمام کشورها توجهی ویژه به این بخش 
گرد د ، بنا بر این گذر زمان و تغییر تفکرات و تمایل به مد رن شد ن، ضرورت حفظ و توجه به 
صنایع د ستی را چند ان برابر می کند  تا این هنر بی بد یل د ر برابر هجوم فرهنگی رنگ نبازد  و به 

از خود  بیگانگی د چار نشود .
خوشبختانه د ر کشور ما تمام امکانات لازم از جمله مواد  اولیه ارزان قیمت برای تولید  صنایع 
د ستی وجود  د ارد  و همین امر سبب جذب بسیاری از افراد  د ر این عرصه شد ه است. طبق آمار 
بیش از 10 میلیون نفر د ر مناطق مختلف کشور د ر این زمینه اشتغال د ارند  و مهم ترین عامل 
جذب د ر این عرصه می تواند  عد م نیاز به نیروی متخصص و سرمایه فراوان باشد  که د ر کوتاه 

مد ت هم با بازد هی قابل توجهی روبه روست.
استان قم نیز از جمله مناطقی است که د ر زمینه تولید  صنایع د ستی به جایگاهی مهم د ست 
یافته است. از د یرباز فرش قم زبانزد  خاص و عام بود ه و د ر زمینه گیوه د وزی، منبت کاری، 

بافت های سنتی و... نیز موفق عمل کرد ه است.
از آنجا که قم شهری توریست پذیر است و همه روزه زائران و گرد شگران متعد د ی از اقصی 
نقاط ایران و حتی کشورهای خارجی به این شهر سفر می کنند  و علاقه مند  به خرید  سوغات 
هستند ، توجه به این مسئله و توسعه صنایع د ستی بسیار حائز اهمیت است و با فعالیت د ر این 

زمینه می توان به سود  اقتصاد ی کلانی د ست یافت.
اما گاه برخی مشکلات مانع از حضور فعال هنرمند ان د ر این عرصه می شود  و راه را بر آنان سد  

می کند . مشکلاتی که می توان آنها را از زبان یکی از هنرمند ان شهر شنید .
ازنبودبازارفروشتاسختگیریدرارائهتسهیلات

سمانه حسینی یکی از هنرمند ان و فعالان د ر هنر ملیله کاری است، وی د ر مورد  مشکلات 
این عرصه به خبرنگار فارس می گوید : مهم ترین مشکلی که د وستان و هنرمند ان ما با آن روبه 

رو هستند  عد م مکان مناسب برای فروش محصولاتشان است.
وی با اشاره به وجود  کالاهای چینی د ر بازار گفت: بسیاری از مغازه های شهر، محلی برای 
فروش کالاهای خارجی شد ه و د یگر جایی برای نمایش آثار هنرمند ان قمی نیست و صنایع 

د ستی چینی به نام قم د ر بازار خود نمایی می کنند .
این هنرمند  بیان کرد : حتی سجاد ه های شهر هم د یگر بوی چین می د هد  که این مسئله ورود  

مسئولان و نظارت آنان را می طلبد .
حسینی با اشاره به اینکه د ولت د ر راستای د فاع از صنایع د ستی و فعالان این حوزه می تواند  
مانع از ورود  بی رویه کالاهای بنجل چینی به د اخل شود  افزود : بسیاری از کالاهایی که امروز به 
نام صنایع د ستی د ر بازار فروخته می شوند  محصول ماشین آلات چینی هاست که هیچ بویی از 

فرهنگ و هنر اسلامی ایرانی ند ارد .
این فعال د ر حوزه صنایع د ستی با اشاره به اینکه د ولت د ر برخی از صنایع مانند  خود روسازی 
تا بیش از 90 د رصد  تعرفه گمرکی اعمال می کند ، گفت: با این حال د ر حوزه صنایع د ستی با 

کمترین هزینه ای شاهد  وارد ات کالاهای خارجی به کشور هستیم.
حسینی عد م ارائه تسهیلات را مشکل د یگر عنوان کرد  و گفت: اگر تسهیلات کافی و وام های 
کم بهره د ر اختیار مربیان و هنرمند ان قرار گیرد  آنها می توانند  با ایجاد  کارگاه ها زمینه اشتغالزایی 
بسیاری از جوانان را فراهم آورند  و اند کی خفقان حاصل از بیکاری را د ر شهر سامان بخشند . 
وی نبود  امکان بسته بند ی شیک محصولات را مشکل د یگر ذکر کرد  و آن را علت فروش ارزان 

قیمت محصولات خود  د انست.
عزممسئولانبرایحمایتازتولیدصنایعدستی

مهد ی نصراصفهانی معاون صنایع د ستی اد اره کل میراث فرهنگی، صنایع د ستی و گرد شگری 
قم د ر خصوص حمایت از فعالان این عرصه گفت: اد اره کل میراث فرهنگی برای حمایت ماد ی 

و معنوی از هنرمند ان به آنان تسهیلات اعطا می کند .
وی از جمله این حمایت ها را د ر قالب ایجاد  بازارچه و نمایشگاه خواند  و اد امه د اد : می خواهیم 

به این طریق هنرمند ان را به اد امه کار و تلاش بیشتر د ر این زمینه تشویق کنیم.
نصراصفهانی گفت: می توان از ظرفیت توریستی قم د ر مسیر تجاری کرد ن و برند سازی صنایع 

د ستی قم استفاد ه کرد .
وی از توریست ها و گرد شگران به عنوان بازار هد ف نام برد  و افزود : هنرمند ان باید  از این 

فرصت استفاد ه کنند  و برای فروش محصولات خود  از این ظرفیت بهره ببرند .
معاون صنایع د ستی اد اره کل میراث فرهنگی، صنایع د ستی و گرد شگری تعد اد  رشته های 
این حوزه را د ر استان 115 رشته عنوان کرد  و گفت: با توجه به اینکه برخی از این رشته ها بومی 

استان است باید  برای برند  سازی این نوع از صنایع همت شود .
وی افراد  خلاق را افراد ی موثر د ر ارتقای صنعت صنایع د ستی خواند  و گفت: این افراد  نقشی 

اساسی د ر د رآمد زایی د ر استان د ارند .
هرچند  معاون صنایع د ستی قم اوضاع د ر راستای حمایت از فعالان صنایع د ستی را کاملا 
مثبت عنوان می کند  اما واقعیت آنجاست که حجم و میزان ارائه تسهیلات برای این قشر 
متناسب با نیازهای آنان نیست و از سوی د یگر برخی مقررات مانع از آن می شود  که فعالان 
حوزه صنایع د ستی بتوانند  به راحتی از این تسهیلات بهره برد اری کنند . برای مثال د ر بسیاری 
از موارد  یکی از شروط اصلی د ریافت تسهیلات د اشتن پروانه کسب و یا مد رک مرتبط با 
رشته های صنایع د ستی است که گاه برای برخی از افراد ی که به صورت تجربی صنایع د ستی 
را فراگرفته اند  مشکل ایجاد  می کند  و بنا بر این لازم است تا تعامل بیشتری بین نهاد های مالی 

و فعالان صنایع د ستی سامان گیرد .
ضمن اینکه باید  گفت علاوه بر نقشی که صنایع د ستی می تواند  د ر اقتصاد  شهر بازی کند ، 
می تواند  این حرفه مکملی برای اقتصاد  کشاورزی و د امد اری د ر روستاها و مناطق عشایری باشد . 
این روزها که روستاهای قم از کمبود  بی آبی رنج می برد  و وضعیت کشاورزی های استان روبه 
کساد ی می رود  امید  است بانوان و جوانان د ل د ر گروی حرفه آموزی این صنایع د هند  و به این 
طریق علاوه بر اشتغالزایی و پر کرد ن اوقات فراغت از مهاجرت بی رویه به استان که از آسیب های 

مهم اجتماعی محسوب می شود ، جلوگیری کنند .
وحید  معصومی کارشناس ارشد  صنایع د ستی د ر این خصوص د ر گفت وگو با خبرنگار فارس 
با بیان اینکه صنایع د ستی تاثیری بسزا د ر ارتقای سطح زند گی افراد  کم د رآمد  د ارد  گفت: 
پرد اختن به این کار توسط روستاییان جذب گرد شگر و توسعه اقتصاد ی روستا را به د نبال د ارد .

وی گفت: روستاییان می توانند  با ورود  به عرصه صنایع د ستی و کار آفرینی د ر این زمینه به 
توسعه پاید ار روستایی د ست یابند  و به خود  کفایی برسند .

وی با بیان اینکه آموزش روستائیان د ر این زمینه باید  مورد  توجه قرار گیرد ، اد امه د اد : بسیاری 
از د انش پژوهان این عرصه آماد ه ارائه خد مات و آموزش به روستاییان هستند .

معصومی گفت: بهترین محصولات هنری د ر د نیا مربوط به ایران به ویژه هنرهای د ستی 
روستائیان است که باید  با سرمایه گذاری د ر این بخش و توجه بیشتر د ر راستای توسعه و آباد انی 

این صنعت حرکت کنیم. 
بر این اساس باید  گفت صنایع د ستی نقشی غیر قابل انکار د ر توسعه کشور د ارد  و با فراهم 
سازی زیرساخت ها و آموزش و همچنین فرهنگ سازی برای استفاد ه از کالاهای د ست ساز 
می توان به این بخش از صنعت رونقی تازه د اد  و همچنین گسترش رشته ها د ر مراکز آموزشی 

و د انشگاه ها د ر زمینه صنایع د ستی می تواند  راهکاری مناسب برای توسعه این بخش باشد .
متاسفانه اکنون اکثر جوانان و د انش  آموزان رسید ن به مد ارج عالی را تنها د ر شاخه های نظری 
می بینند  د ر حالی که امکان موفقیت و پیشرفت د ر علوم فنی و حرفه ای بسیار بیشتر است و 
د انش آموختگان این عرصه پس از پایان تحصیل علاوه بر اینکه به خوبی می توانند  امکان اشتغال 
را برای خود  فراهم آورند  توسعه و پیشرفت کشور را به ارمغان می آورند  و با تولید  محصولات 

خود  نام و آوازه ای خاص از کشور ایران د ر جهان پراکند ه می کنند .
امید  است مسئولان صنایع د ستی و تمام متولیان امر با حمایت از این بخش امکان جذب 
جوانان را د ر این زمینه فراهم آورند  و اجازه ند هند  فرهنگ و هنر ایرانی فد ای بی تد بیری و عد م 
اعتبارات و برخی کاستی ها شود  و چاره اند یشی د ر این خصوص را اولویت اعمال خود  قرار د هند .

مظلومیت صنایع د ستی قم د ر میانه وارد ات بی رویه؛ 

 وقتی تسبیح و سجاد ه هم چینی می شود 
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رئیس هیئت فوتبال استان قم خبر د  اد  ؛
صعود   نمایند  گان قم به جمع

 8 تیم برتر فوتسال کشور
رئیسهیئتفوتبالاستانقمازصعودنمایندگانفوتسالقمبهجمعهشت
تیمبرترحاضردرمسابقاتفصلجاریلیگفوتسالباشگاههایکشورخبر

داد.
کریم بهرامی اظهار کرد  : امسال رقابت های لیگ فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور با 
ش��رکت 28 تیم د  ر چهار گروه هفت تیمی توسط کمیته فوتسال فد  راسیون فوتبال، 

برنامه ریزی و د  ید  ارهای مرحله مقد  ماتی آن برگزار شد  .
وی اد  امه د  اد  : تیم های حاضر د  ر گروه های چهارگانه مرحله مقد  ماتی برای به د  ست آورد  ن 
جواز صعود   به مرحله بعد  ی بازی ها، به شکل د  وره ای و البته د  ر قالب د  ید  ارهای رفت و 
برگشت با یکد  یگر به رقابت پرد  اختند   تا اینکه از هر گروه د  و تیم مجوز صعود   را کسب کرد  .

رئیس هیئت فوتبال استان قم بیان کرد  : جد  ال این تعد  اد   تیم برای به د  ست آورد  ن د  و 
سهمیه صعود   به مسابقات لیگ د  سته اول فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور مهمترین 
عامل برای افزایش جذابیت بازی ها بود   و خوشبختانه تیم هایی که به نمایند  گی از قم د  ر 

این بازی ها حضور د  اشتند   عملکرد   خوبی از خود   ارائه کرد  ند  .
وی یاد  آور شد  : تیم های فوتسال آتلیه طهران قم و آرش نوین ایرانیان قم امسال با ترکیبی 
از استعد  اد  های ناب این رشته ورزشی که همگی بازیکنان شاخص بومی بود  ند   د  ر مسابقات 
لیگ د  سته د  وم فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور به مصاف حریفان پرقد  رت خود   رفتند  .

بهرامی بیان کرد  : قرعه کشی د  ید  ارهای مرحله مقد  ماتی این د  وره از بازی ها به شکلی 
انجام شد  ه بود   که هر د  و نمایند  ه قم د  ر مرحله گروهی د  ر کنار یکد  یگر قرار گرفتند   و 
د  ر گ��روه د  وم به مصاف پنج تیم د  یگر از اس��تان های اصفهان، مرکزی و چهار محال و 

بختیاری رفتند  .
وی خاطرنش��ان کرد  : تیم های فوتسال آتلیه طهران قم و آرش نوین ایرانیان قم د  ر این 
گروه با تیم های هیئت ورزش روستایی کاشان، سن ایچ ساوه، پاسارگاد   شهرکرد  ، سهند   
مرکزی و رعد   پد  افند   هوایی اصفهان همگروه بود  ند   و با شایستگی رقبای خود   را از پیش 

رو برد  اشته و مجوز صعود   به مرحله بعد  ی را کسب کرد  ند  .
رئیس هیئت فوتبال استان قم تصریح کرد  : عملکرد   نمایند  گان قم د  ر این د  وره از رقابت ها 
به حد  ی خوب و قابل توجه بود   که خوش��بختانه تیم فوتسال آتلیه طهران قم پیش از 
فرا رسید  ن د  ید  ارهای هفته چهارد  هم و پایانی مرحله گروهی این فصل لیگ فوتسال 

باشگاه های کشور جواز صعود   را کسب کرد  ه بود  .
وی افزود  : چهارد  همین و آخرین هفته د  ید  ارهای مرحله گروهی فصل جاری مسابقات 
لیگ فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور د  ر حالی برگزار شد   که د  یگر نمایند  ه فوتسال 
استان قم یعنی آرش نوین ایرانیان د  ر خانه خود   به مصاف هیئت روستایی کاشان رفت و 

صعود   خود   به مرحله نهایی را مسجل کرد  .
بهرام��ی د  ر پای��ان اظهار کرد  : با توجه به نتایجی که د  ر روز پایانی مرحله گروهی رقم 
خورد   تیم فوتسال آتلیه طهران قم با کسب 25 امتیاز د  ر صد  ر ایستاد   و تیم فوتسال آرش 
نوین ایرانیان قم با کسب 1۷ امتیاز رتبه د  وم را کسب کرد   تا هر د  و تیم به مرحله نهایی 

مسابقات لیگ فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور راه یابند  .
وی یاد  آور ش��د  : د  ید  ارهای مرحله د  وم با ش��رکت هش��ت تیم صعود   کنند  ه از مرحله 
مقد  ماتی به صورت حذفی و البته د  ر قالب د  ید  ارهای رفت و برگشت به انجام می رسد   تا 
د  ر نهایت چهار تیم جواز صعود   به مرحله نهایی را کسب کنند   و تکلیف صعود  کنند  ه ها به 

لیگ د  سته اول کشور مشخص شود  .

رئیس هیئت ورزش های جانبازان و معلولین استان قم:
قم نایب قهرمان د و و مید انی معلولین و 

جانبازان کشور شد 
رئیسهیئ�تورزشهایجانبازانومعلولیناس�تانق�مازموفقیتدوو
میدانیکارانقمدرکسب9مدالازمسابقاتدوومیدانیقهرمانیمعلولین

کشورخبرداد.
محم��د  پیروزمنش با ابراز رضایت از عملکرد  د و و مید انی کاران جانباز و معلول قم د ر 
مسابقات قهرمانی کشور، عنوان کرد : نمایند گان هیئت جانبازان و معلولین با آماد گی بالا 
د ر تمام رشته ها با حریفان خود  به رقابت پرد اختند  و سرانجام با کسب 9 مد ال رنگارنگ 

موفق به کسب مقام نایب قهرمانی و عنوان د وم تیمی این مسابقات شد ند .
رئیس هیئت ورزش های جانبازان و معلولین استان قم افزود : بر اساس برنامه ریزی انجام 
شد ه از سوی انجمن د و و مید انی فد راسیون ورزش های جانبازان و معلولین کشورمان، 
مسابقات د و و مید انی قهرمانی باشگاه های کشور با عنوان بزرگد اشت پیشکسوت تیم ملی 

و قهرمان پارالمپیک سئول یعنی سید  سعید  چاووشی برگزار شد .
پیروزمنش اضافه کرد : تیم د و و مید انی هیئت ورزش های جانبازان و معلولین استان قم 
با د رخشش د و و مید انی کاران اعزامی خود  به این مسابقات، موفق به کسب مد ال های 
رنگارنگ با ارزش شد  و با احتساب مجموع امتیازات کسب شد ه، د ر بخش تیمی نیز عنوان 

نایب قهرمانی را به خود  اختصاص د اد .
وی د ر اد امه به مد ال آوران تیم اعزامی هیئت جانبازان و معلولین قم اشاره کرد  و افزود : 
علی زره ساز موفق ترین چهره تیم هیئت قم بود  که توانست د و مد ال طلای این مسابقات 
د ر مواد  200 متر و 400 متر را به د س��ت بیاورد  و بد ین ترتیب نقش ارزند ه ای د ر نایب 

قهرمانی تیم قم ایفا کند .
رئیس هیئت ورزش های جانبازان و معلولین استان قم اضافه کرد : د یگر مد ال آور تیم 
اعزامی هیئت قم د ر این د وره از مسابقات احمد  اسلامی بود  که موفق به کسب عنوان 
نخست، مقام قهرمانی و مد ال طلای ماد ه 1500 متر و مد ال برنز و عنوان سومی رشته 

400 متر شد .
وی ابراز کرد : مهد ی عرب خراسانی د یگر د وند ه 200 متر تیم هیئت جانبازان و معلولین 
استان قم د ر این مسابقات بود  که موفق به کسب عنوان نایب قهرمانی و مد ال نقره شد ، 
ضمن اینکه مد ال برنز و عنوان سومی این رقابت ها د ر ماد ه 400 متر توسط محمد جواد  

حائری تبار کسب شد .
پیروزمنش افزود : سومین نمایند ه هیئت جانبازان و معلولین قم که د ر این رقابت ها موفق 
به کسب د و مد ال شد  ایمان عرب بود  که با کسب د و مد ال نقره و برنز د ر مواد  200 متر 

و 400 متر، افتخاری ارزشمند  و به یاد  ماند نی را برای جامعه ورزش استان قم رقم زد .
وی با بیان اینکه احمد  اس��لامی و حس��ین آزاد  به عنوان مربی و سرپرست تیم د و و 
مید انی جانبازان و معلولین استان قم را د ر این مسابقات همراهی می کرد ند ، بیان کرد : این 

مسابقات با حضور 180 ورزشکار از سراسر کشور به انجام رسید .

با کسب 1۷ امتیاز و رتبه د وم گروه؛
صعود  آرش قم به مرحله حذفی
 لیگ فوتسال باشگاه های کشور

تیمفوتس�الآرشنوینایرانیانقمباکسبرتبهدوممرحلهگروهیموفق
بهکسبمجوزصعودبهمرحلهحذفیرقابتهایلیگفوتسالباشگاههای

کشورشد.
 تیم فوتسال آرش نوین ایرانیان یکی از د و نمایند ه قم د ر فصل جاری رقابت های لیگ 
فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور است که توانست به همراه د یگر نمایند ه قم یعنی تیم 

فوتسال آتلیه طهران قم مجوز صعود  به مرحله بعد ی این رقابت ها را کسب کند .
چهارد همین و آخرین هفته د ید ارهای مرحله گروهی فصل جاری مسابقات لیگ فوتسال 
قهرمانی باشگاه های کشور د ر حالی برگزار شد  که یکی از د و نمایند ه فوتسال استان قم 
یعنی آرش نوین ایرانیان د ر خانه خود  به مید ان رفت و صعود  خود  به مرحله نهایی را قطعی 
کرد . تیم فوتسال آرش نوین ایرانیان قم یکی از د و نمایند ه فوتسال قم د ر فصل جاری 
مسابقات لیگ باشگاه های کشور محسوب می شود  که بعد  از صعود  د یگر همشهری خود  
یعنی تیم آتلیه طهران قم راهی جمع هشت تیم برتر بازی های این فصل شد  و حالا یک 

گام به لیگ د سته اول کشور نزد یک تر شد ه است.
این د ر حالی است که بر اساس برنامه ریزی کمیته فوتسال کشور، د ید ارهای د ور برگشت 
از مرحله گروهی فصل جاری مسابقات لیگ فوتسال قهرمانی باشگاه های ایران هفته 
پایانی خود  را با انجام 12 بازی پشت سر گذاشت و طی آن، تیم آرش نوین ایرانیان قم 
د ر خانه خود  از نمایند ه استان اصفهان و شهرستان کاشان یعنی تیم هیئت ورزش های 
روستایی این شهر میزبانی کرد . آرش نوین ایرانیان قم د ر این د ید ار از میهمان خود  د ر 
پایان یک د ید ار س��خت و نفس گیر با حس��اب ۳ بر یک باخت اما از 12 بازی خود  د ر 
هفته های سپری شد ه از د ید ارهای مرحله گروهی فصل جاری لیگ د سته د وم فوتسال 
قهرمانی باشگاه های کشور مجموعا 1۷ امتیاز کسب کرد  و بعد  از همشهری خود  تیم 
فوتسال آتلیه طهران قم د ر مکان د وم جد ول جای گرفت تا به مرحله بعد  صعود  کند . 
این د و تیم که د ر هفته پایانی از نیم فصل نخست فصل جاری مسابقات لیگ د سته د وم 
فوتسال قهرمانی باشگاه های کشور به میزبانی تیم هیئت روستایی کاشان به مید ان رفته  
بود ند  د ر هفته پایانی مرحله گروهی بازی حساسی برگزار کرد ند  و بازی آنها حساسیت 
بسیار زیاد ی نمایند ه قم د اشت اما کاشانی ها به د لیل اینکه صعود  نمی کرد ند  چند ان د ر 

این بازی فشار و استرس ند اشتند  و سرانجام بازی را به سود  خود  رقم زد ند .
آرش نوی��ن ایرانیان قم د ر صورتی که د ر د یگر بازی های همزمان تیم های پاس��ارگاد  
شهرکرد  و سن ایچ ساوه موفق به شکست حریفان خود  می شد ند  باید  از بازی با هیئت 
روستایی کاشان هر سه امتیاز را کسب می کرد ند  تا مباد ا از سوی رقبای سرسخت خود  
تهد ید  شوند . نکته جالب اینکه تا پیش از فرارسید ن د ید ارهای هفته پایانی مرحله گروهی، 
د ر کنار تیم فوتسال آرش نوین ایرانیان قم که با 1۷ امتیاز د ر مکان د وم ایستاد ه بود ، تیم 
پاسارگاد  شهرکرد  نیز 1۷ امتیاز د اشت و به د لیل تفاضل گل کمتر د ر تعقیب نمایند ه قم 
بود ، ضمن اینکه تیم فوتسال سن ایچ ساوه نیز با کسب 16 امتیاز د ر مکان چهارم به د نبال 
احیای شانس صعود  خود  بود  اما جالب تر این است که هر سه تیم د ر هفته پایانی باختند  

و د ر نهایت آرش نوین ایرانیان صعود  کرد .

روزهای چهارد هم تا بیستم مرد اد  ماه صورت می گیرد ؛

رقابت کبد ی کاران قم برای کسب مقام از 
مسابقات ساحلی باشگاه های کشور

کبدیکارانقمبعدازسپریکردنروزهایسختآمادهسازی،ازاینهفتهدر
پیکارهایکبدیساحلیقهرمانیباش�گاههایکشورباحریفانخودبهرقابت

میپردازند.
د ر شرایطی که کبد ی قم چند  سالی است با رکود  مواجه شد ه، علاقمند ان به این رشته 
منتظر علمکرد  تیم هیئت کبد ی استان قم د ر مسابقات کبد ی ساحلی باشگاه های کشور 
هستند ، رقابت هایی که از روزهای پایانی هفته جاری به میزبانی هیئت کبد ی خراسان شمالی 

برگزار می شود .
 با برنامه ریزی صورت گرفته از سوی فد راسیون کبد ی کشورمان، هفتمین د وره رقابت های 
کبد ی ساحلی قهرمانی باشگاه ها و د سته جات آزاد  کشور از روز چهارشنبه چهارد هم مرد اد  
ماه سال جاری آغاز خواهد  شد  و تیم هیئت کبد ی استان قم نیز د ر این مسابقات به مصاف 

حریفان می رود . 
فد راس��یون کبد ی رقابت های کبد ی ساحلی قهرمانی کشور را به مناسبت هفته د ولت 
برنامه ریزی کرد ه است و تیم های شرکت کنند ه د ر مسابقات این د وره به میزبانی شهرستان 
بجنورد  برای کسب مقام های اول تا چهارم رد ه بند ی نهایی این بازی ها با یکد یگر به رقابت 
می پرد ازند .  این د ر حالی است که هفتمین د وره رقابت های کبد ی ساحلی قهرمانی باشگاه ها 
و د سته جات آزاد  کشور جنبه انتخابی تیم ملی ایران برای شناخت چهره های شاخص این 
رشته به منظور اعزام به رقابت های برون مرزی سال 2015 را نیز د ارد  و برترین های کشور 

د ر آن حضور می یابند . 
بر اساس برنامه ریزی فد راسیون کبد ی، هفتمین د وره رقابت های کبد ی ساحلی باشگاه ها و 
د سته جات آزاد  کشور انتخابی تیم ملی به مناسبت گرامید اشت هفته د ولت تا شانزد هم مرد اد  
ماه د ر شهر بجنورد  پیگیری خواهد  شد  و کبد ی کاران قم نیز روز سه شنبه هفته جاری راهی 
این مسابقات می شوند .  با توجه به مهلتی که فد راسیون کبد ی برای هیئت های استانی به 
منظور ثبت نام حضور د ر این رقابت ها د ر نظر گرفته بود ، مجموعا 20 تیم به منظور شرکت د ر 
پیکارهای کبد ی ساحلی قهرمانی کشور اعلام آماد گی کرد ند  و مسابقات خود  را برای کسب 

جواز صعود  به مرحله د وم از چهارشنبه چهارد هم مرد اد  ماه برگزار خواهند  کرد . 
این د ر حالی است که 12 تیم برتر این رقابت ها جواز حضور د ر مرحله د وم مسابقات کبد ی 
ساحلی باشگاه ها و د سته جات آزاد  کشور را کسب خواهند  و مرد ان کبد ی کار قم برای اینکه 
افتخارات و موفقیت های چند  سال گذشته کبد ی قم د ر رشته ساحلی را تکرار کنند  مد ت 
زیاد ی است که د ر تمرینات آماد ه سازی به سر می برند .  مسابقات کبد ی ساحلی قهرمانی 
کشور د ر سال 94 د ر سه مرحله برگزار خواهد  شد  و بر اساس قوانین برگزاری این رقابت ها، 
بازیکنانی که د ر مسابقات ساحلی بازی کنند  طبق مصوبه آئین نامه مسابقات لیگ برتر 

امسال، حق بازی د ر د یگر رشته های کبد ی را نخواهند  د اشت. 
کمیته فنی فد راسیون کبد ی د ر تمام مراحل برگزاری مسابقات حضور خواهد  د اشت و 
عملکرد  تمام بازیکنان را زیر نظر خواهد  گرفت تا بهترین ها برای حضور پرقد رت کبد ی ایران 

د ر رقابت های ساحلی قهرمان آسیا و جهان به عضویت تیم ملی کشورمان د ربیایند .
 د وره هفتم این مسابقات د ر حالی این هفته به میزبانی بجنورد  آغاز می شود  که سال گذشته 
ششمین د وره مسابقات کبد ی ساحلی به میزبانی هیئت کبد ی استان مازند ران و شهرستان 
بابلسر برگزار شد  و تیم گلستان موفق شد  با شکست مازند ران عنوان قهرمانی مسابقات را 

از آن خود  کند .

مد یرعامل باشگاه جانبازان و معلولین ایثار قم:

بسکتبال با ویلچر ایثار قم با 2 تیم د ر لیگ های 
کشور به مید ان می رود 

مدیرعاملباشگاهفرهنگیورزشیجانبازانومعلولینایثارقمازقطعیشدن
حضوردوتیمبهنمایندگیازقمدرفصلجدیدلیگهایبسکتبالباویلچر

باشگاههایکشورخبرداد.
علی خوشرفتار اظهار کرد : یک سال پیش رو برای بسکتبال با ویلچر کشورمان از اهمیت 
ویژه ای برخورد ار است زیرا تیم ملی ایران بازی های مهمی همچون قهرمانی آسیا و انتخابی 

بازی های پاراالمپیک 2016 را پیش رو د ارد . 
وی اد امه د اد : تیم ملی بسکتبال با ویلچر کشورمان باید  د ر مسابقات قهرمانی آسیا حضور 
پرقد رتی د اشته باشد  تا یکی از نمایند گان قاره کهن د ر بزرگترین روید اد  ورزشی جهان د ر 
سال 2016 یعنی پاراالمپیک ریود وژانیرو برزیل لقب بگیرد  و غیبت د ر د و د وره گذشته را 
جبران کند .  مد یرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثار قم اضافه کرد : تیم 
ملی بسکتبال با ویلچر ایران د ر المپیک  2008 نیمه راه مسابقات را اد امه ند اد  چون قصد  
رویارویی با رژیم اشغال گر قد س را ند اشت و به همین خاطر از حضور د ر المپیک 2012 

نیز محروم شد  و حالا به د نبال مجوز حضور د ر المپیک 2016 است. 
وی یاد  آور شد : به همین خاطر امسال قصد  د اریم د ر مسابقات لیگ های برتر و د سته 
د وم بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور حضور پرقد رتی د اشته باشیم تا هم توانمند ی و 
قد رت ایثار قم را به نمایش بگذاریم و هم اینکه استعد اد های بسکتبال با ویلچر قم را به 

تیم ملی معرفی کنیم.
 خوشرفتار د ر اد امه از برگزاری جلسه هیئت مد یره باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان 
و معلولین ایثار قم به همین منظور خبر د اد  و عنوان کرد : جلسه هیئت مد یره باشگاه 
فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثار قم به منظور برنامه ریزی برای حضور موفق ایثار 

قم د ر لیگ های سال 94 بسکتبال با ویلچر کشور برگزار شد . 
وی افزود : جلسه هیئت مد یره باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثار به منظور 
بررسی برنامه های باشگاه برای حضور موفق تیم های این باشگاه د ر فصل جد ید  لیگ های 

بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور به میزبانی د فتر سالن ورزشی بهزیستی برگزار شد .
 مد یرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثار قم ابراز کرد : د ر این جلسه با 
تمام اعضاء هیئت مد یره و همچنین معاون اقتصاد ی استاند ار قم، مد یرکل ورزش و جوانان، 
مد یرکل بهزیستی استان قم،  مد یرعامل مجتمع تفریحی توریستی ماهان تند یس و جمع 

د یگری از مسئولین استان و باشگاه ایثار حضور د اشتند .
 وی یاد آور شد : حاضرین د ر این جلسه د ر راستای اجرای مطلوب برنامه های این باشگاه 

د ر فصل جد ید  لیگ های بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور بحث و تباد ل نظر کرد ند .
 خوشرفتار عنوان کرد : د ر این جلسه علاوه بر اینکه تصمیم گیری د ر خصوص بخش های 
مختلف باشگاه و تیم ایثار انجام شد ، جمع بند ی نهایی راجع به حضور د و تیم به نمایند گی 
از باشگاه جانبازان و معلولین ایثار قم د ر فصل جد ید  لیگ های بسکتبال با ویلچر باشگاه های 
کشور صورت گرفت.  وی خاطرنشان کرد : د ر پایان این جلسه مقرر شد  تیم اصلی ایثار 
ماهان تند یس قم با قد رت د ر فصل جد ید  لیگ برتر بسکتبال با ویلچر به د نبال د فاع از 
عنوان ارزشمند  سال گذشته خود  باشد  و یک تیم نیز به منظور پشتوانه سازی باشگاه ایثار 

د ر لیگ د سته د وم بسکتبال با ویلچر ایران به مید ان برود .

د بیر هیئت د وومید انی استان قم:

پسران د وومید انی کار قم
 بر سکوی سوم کشور ایستاد ند 

دبیرهیئتدوومیدانیاستانقمازموفقیتپسراندوومیدانیکارقمدرکسب
مقامسوماینرقابتهاخبرداد.

محمد رضا اسحاقی  اظهار کرد : برنامه های متنوعی را برای اعزام یک تیم آماد ه و قوی 
به رقابت های د و و مید انی قهرمانی نونهالان کشور د ر نظر گرفته بود یم که خوشبختانه به 

کسب مقام سوم این رقابت ها منجر شد . 
وی کسب عنوان سومی توسط نونهالان د و و مید انی کار قم از مسابقات کشوری را برای 
این هیئت و جامعه د و و مید انی قم با ارزش توصیف کرد  و افزود : تیمی متشکل از هشت 
د و و مید انی کار راهی این رقابت ها شد ه بود  و مجموعا شش مد ال ارزشمند  طلا، نقره و برنز 

این پیکارها را به خود  اختصاص د اد . 
د بیر هیئت د وومید انی استان قم بیان کرد : بر اساس تصمیم کاد ر اجرایی فد راسیون د و و 
مید انی کشورمان، مسابقات قهرمانی کشور د ر رد ه سنی نونهالان د ر د و منطقه برگزار شد  و 
تیم هیئت قم د ر این تقسیم بند ی د ر گروه د وم این رقابت ها به مصاف حریفان خود  رفت. 
وی خاطرنشان کرد : تیم هشت نفره هیئت د و و مید انی استان قم د ر تلاش برای کسب 
مد ال های طلا، نقره و برنز بخش انفراد ی و قرار گرفتن د ر جایگاه های اول تا سوم بخش 
تیمی با تیم های هیئت د و و مید انی سمنان، مرکزی، شهرستان های تهران و تیم میزبان 

این رقابت ها یعنی البرز د ر گروه د وم به رقابت پرد اخت.
 اسحاقی یاد آور شد : این د وره از مسابقات به مد ت یک روز به میزبانی هیئت د و و مید انی 
استان البرز د ر مجموعه ورزشی انقلاب این شهر به انجام رسید  و سرانجام با قهرمانی تیم 
شهرستان های تهران )الف(، نابب قهرمانی تیم البرز )الف( و کسب عنوان سومی توسط 
تیم د و و مید انی قم به پایان رسید .  وی با تاکید  بر اینکه نفرات این تیم به زود ی د ر د یگر 
میاد ین کشوری خواهند  د رخشید ، بیان کرد : نمایند گان هیئت د و و مید انی استان قم 
د راین رقابت ها موفق به کسب یک مد ال طلا، د و نشان نقره و سه مد ال برنز د رخشان ظاهر 
شد ند  و عنوان سوم تیمی را برای جامع ورزش و خانواد ه د و و مید انی استان قم به ارمغان 
آورد ند . د بیر هیئت د وومید انی استان قم د ر اد امه راجع به مد ال های کسب شد ه توسط 
د و و مید انی کاران افزود : علی سلامتیان مرد  طلایی تیم قم بود  که به تنهایی د و مد ال این 
رقابت ها را با کسب نشان ارزشمند  طلا د ر ماد ه 100 متر با مانع و مد ال برنز ماد ه 100 
متر سرعت به ارمغان آورد .وی یاد آور شد : همچنین د یگر چهره شاخص تیم هیئت د و و 
مید انی قم د ر این مسابقات، محمد تقی مهرعلی بود  که با شایستگی به مد ال نقره و عنوان 
نایب قهرمانی رشته پرتاب وزنه رسید  و محمد رضا شایگان د ر ماد ه پرش ارتفاع مقام نایب 
قهرمانی و نشان نقره را کسب کرد .  اسحاقی از کسب د و مد ال برنز د یگر از این مسابقات 
خبر د اد  و عنوان کرد : محمد باقرمحمد ی و سید سجاد  وکیلی د ر رشته های 400 متر و 
800 متر موفق به کسب عنوان سومی و مد ال برنز شد ند ، ضمن اینکه تیم استان قم را د ر 

این مسابقات اسد ی و محمد ی به عنوان مربی و سرپرست هد ایت می کرد ند .

بهروان عضو هیت رئیسه فد راسیون فوتبال : 

مشکلات مالی تیم های ملی رفع می شود 
عضوهیأترئیسهفدراسیونفوتبالگفت:اگروزارت
وزارت شأن است، داده وعدهای کیروش به ورزش
بالاترازاینصحبتهاستوبایدبهاینوعدهووعیدها

عملشود.
به بهانه برگزاری هفته اول رقابت های لیگ برتر و البته سایر 
مسائل و سوژه های روز فوتبال ایران از جمله عد م بازگشت 
کی روش به ایران و ... با غلامرضا بهروان، رئیس کمیته مسابقات 
سازمان لیگ برتر فد راسیون فوتبال گفت و گویی انجام شد ه 

است که متن کامل آن را د ر زیر می خوانید :
هفتهاولرقابتهایلیگبرترچطوربرگزارشد؟

 د ر مجموع راضی بود یم و همه د ست اند رکاران همکاری های 
لازم را به عمل آورد ند  ضمن اینکه مسابقات د ر موعد  مقرر 
آغاز شد  و از این لحاظ مشکلی نبود . با این حال د و نکته هم 
وجود  د اشت که مربوط به مباحث د اوری بود  که یکی از آن ها 
د ر د ید ار ملوان و ذوب آهن به وجود  آمد  که به هیچ وجه د ر 
سازمان لیگ به این موضوع ورود  نمی کنیم و کمیته د اوران باید  
پاسخگوی آن باشد . ضمن اینکه گزارشات لازم د ر هر مسابقه 
را طبق معمول به کمیته انضباطی می د هیم و هر مورد ی د ر 

آن باشد  را منعکس می کنیم. 
درهمیندیدارملوانگویابلندبودنچمنمشکلاتیرا

برایدوتیمایجادکردهبود.
روز مسابقه د ر انزلی د اور اول به همراه د اور چهارم با حضور 
نمایند ه سازمان لیگ و هیأت فوتبال از چمن بازد ید  کرد م و اتفاقا 
د اور مسابقه تاکید  د اشت که چمن مناسب است که با این حال 
بازیکنان و کاد ر فنی د و تیم اعتقاد  د اشتند  این چمن بلند  است 
اما د ر نهایت د اور شرایط را برای برگزاری مسابقه مناسب د انست.

موضوعتغییرساعتدربیاصفهانبهکجارسید؟
 ما باید  چه کاری انجام د هیم. یعنی بازی را ساعت ۳ بعد ازظهر 
برگزار کنیم. ضمن اینکه د و تیم با تغییر روز مسابقه نیز 
مخالفت کرد ند . د ر هر صورت تغییر زمان بازی برای ما مقد ور 
نیست و د ر رأس ساعت مقرر د ربی اصفهان برگزار می شود . 
من د ر این مورد  صحبت هایم را قبلا کرد ه بود م و اصلا قرار 
نیست این بازی پخش شود  که بخواهد  با فینال فوتسال جام 
باشگاه آسیا تد اخلی د اشته باشد . البته می خواستم د ر مورد  یک 

مطلبی د ر همین رابطه یک توضیح هم بد هم.
درموردچهموضوعی؟

از قول من گفته بود ند  که ما مخالف فوتسال هستیم اما خد ا را 
شاهد  می گیرم که د ر مصاحبه ای د اشتم نه د ر معنا و نه د ر لفظ 
هیچگاه چنین موضوعی را مطرح نکرد ه و اصلا چنین منظوری 
هم ند اشتم. من حتی فوتسال را خیلی هم د وست د ارم و این 
رشته یکی از پرافتخارترین تیم های ملی د ر فد راسیون فوتبال  
است. اما د ر برخی مسائل به گونه ای د ر کار تلقی می شود  که 
انگار ما با فوتسال مخالفیم. من فوتسال را د وست د ارم و این 

صحبتی که از قول بند ه مطرح شد ه بود  را تکذیب می کنم. نه 
صراحتاً و نه تلویحا و نه حتی با  کنایه به این موضوع اشاره 
نکرد م هرچند  که همه هم می د انند  من اصل تکذیب نیستم و 
اگر سرم هم برود  حرفم را پس نمی گیریم. اما آن حرف، حرف 
من نبود  و د ر محاوره و گفت وگو من نیامد ه بود . من رسانه ها را 
د وست د ارم اما خواهش می کنم به این مسائل توجه کنند  چون 
ما هم شأن و شخصیت د اریم ضمن اینکه خود م به شخصه 
برای رسانه ها احترام خاصی قائل هستم اما وقتی حرفم نزد ه ام 

چطور آن را از زمان من استنباط می کنند ؟
از فوتبال فدراسیون رئیسه هیأت عنوانعضو به 
کیروشخبردارید؟غیبتهایاودرایرانکمیشائبه

برانگیزشدهاست.
قرار بود ه است د ر مورد  کی روش، شخص رئیس فد راسیون 
صحبت کند  اما این کی روش را مربی بزرگ و مناسبی برای تیم 
ملی می د انند  هرچند  که این مربی پرتغالی خواسته هایی د اشته 
که د ر مصاحبه های کفاشیان هم به آن ها اشاره شد ه است. 
بنابراین اگر نمی توانی همه این خواسته ها را فراهم کنید  باید  د ر 
حد  توان و به آن د رخواست هایی که برایمان مقد ور است، جامه 
عمل پوشاند ه و این چنین به تیم ملی کمک کنیم. چون کمک 
به کی روش، کمک به تیم ملی است. پس باید  از این نظر بسیج 
شویم و هرگونه امکاناتی که د اریم تحت مد یریت کفاشیان د ر 
اختیار تیم ملی قرار د هیم. اینکه بگوییم شرایط همین است، 
د رست نیست و نباید  د چار بی عمل شویم. چرا که کی روش 
هرچه را می خواهد  برای بهبود  کیفیت تیم ملی است و چون 

مرد م تیم ملی را د وست د ارند  باید  به خاطر مرد م شرایط را برای 
موفقیت این تیم فراهم کرد .

البتهشنیدهمیشودکیروشبهخاطرعقبافتادن
حقوقودستمزدشناراحتاست.

چون  می شود   رفع  زود ی  به  مالی  مشکلات  می کنم  فکر 
با حل  است.  رفع  حال  د ر  هم  فد راسیون  مالی  مشکلات 
مشکلات مالی فد راسیون فوتبال مشکلات مالی مربوط به 
تیم های ملی از جمله حق الزحمه کاد ر فنی و سایر مسائل 

مرتبط نیز برطرف خواهد  شد .
حتیبرخیمیگویندوعدههاییکهوزارتورزشبه
سرمربیتیمملیدادوبهآنهاعملنشدکیروشرا

رنجاندهاست.
 خیلی د ر جریان این وعد ه ها نیستم. اگر وزارت ورزش هم جلو 
آمد  برای حل قضیه بود  که باید  از آن ها تشکر کرد . اگر هم 
آن ها وعد ه ای د اد ند  شأن وزارت ورزش اجل این صحبت هاست 

و باید  به آن عمل شود .
خبرداریدکیروشچهزمانیبرمیگردد؟

 از این موضوع مطلع نیستم.
بهعنوانعضوهیأترئیسهدرموردتیمملیچه

صحبتیدارید؟
 تیم ملی بازی های مهمی د ر پیش د ارد  و باید  آن ها را جد ی 
گرفت. ضمن اینکه باید  برنامه هایی که از قبل تد وین و مصوب 
شد ه را اجرایی کرد . چون کوچک شمرد ن حریفان همیشه 

اتفاقات تلخی را برای تیم ملی به همراه د اشته است.

ماجد ی: بازی استقلال و ملوان حاشیه های خود ش را د ارد 

رضاشاهرودی: بازی تا صبح هم ادامه پیدا می کرد فولاد به گل نمی رسید

 سرپرستفصلقبلاستقلالمیگویدباتوجهبهشناختقلعهنوییوآبیپوشان
پایتختازیکدیگرمصافایندوتیمبهلحاظفنیجذابخواهدبودهرچندکهاین

دیدارحتماحاشیههایخاصخودراهمدارد.
میرشاد  ماجد ی  د ر پاسخ به این سوال که ارزیابی اش از هفته  اول ر قا بتهای لیگ برتر چه بود ، 
اظها ر کرد : به لحاظ تعد اد  گل ثبت شد ه وضعیت جالبی را شاهد  نبود یم. میانگین گل های زد ه 
شد ه د ر این هفته  1.6 بود  و این د ر حالی است که نرمال این تعد اد  گل عد د  د و است، ولی 
نکته مثبت ر قا بت های لیگ برتر حضور جوانان د ر تیم های استقلال و پر سپولیس بود . برخی از 
تیم هایی که د ر این هفته  نمایشی نه چند ان جالب ارائه د اد ند  به د لیل بد نسازی اخیرشان بود  و 
مطمئنا د ر هفته های بعد  بهتر می شوند . البته تیم هایی هم بود ند  که مشخص بود  بد نسازی را به 
صورت کامل انجام ند اد ند  و د ر اد امه د چار مشکل می شوند . با این حال تا هفته  چهارم نمی توان 
خیلی جد ی از ارزیابی لیگ صحبت کرد . هر چند  که تیم های استقلال، سپاهان و ملوان نشان 
د اد ند  که با هد ف بزرگی وارد  مید ان شد ه اند  و من اعتقاد  د ارم بازی استقلال و ملوان که این 

هفته  برگزار می شود  بهترین بازی هفته  د وم ر قا بتهای لیگ برتر خواهد  بود .
 وی د ر پاسخ به این سوال که آیا به نظرش مصاف استقلال و ملوان، مصافی خواهد  بود  
که حاشیه هایش از بعد  فنی اش غلبه پید ا می کند ، اظها ر کرد : بخواهیم، نخواهیم این د ید ار 
حاشیه های خود ش را د ارد . به لحاظ فنی د و تیمی به مصاف هم می روند  که هفته  گذشته 
پیروز شد ه اند  و یک طرفش امیر قلعه نویی قرار د ارد  که از استقلال کاملا شناخت د ارد  و د ر 

طرف د یگرش استقلالی است که با تفکرات قلعه نویی آشنا است. به همین د لیل فکر می کنم 
بازی خوبی به لحاظ فنی از سوی د و تیم شاهد  باشیم. 

پیشکسوت استقلال د ر پاسخ به این سوال که عد ه ای معتقد ند  نمایش خوب برخی تیم ها د ر 
هفته  نخست به د لیل بد نسازی نه چند ان خوب آنها بود ه و د ر اد امه این تیم ها د چار مشکل 
می شوند ، گفت: همان طور که د ر سوال اول اشاره کرد م تیم هایی که بد نسازی خوبی را پشت 
سر گذشته اند  د ر حال  حاضر د ر د وران افت قرار د ارند  و د ر سه هفته  آیند ه از این افت خارج 
می شوند  ، اما تیم هایی که بد نسازی خوبی ند اشته اند  قطعا د چار مشکل می شوند . ما راجع  به 
یک تورنمنت چهار تیمی صحبت نمی کنیم. ما راجع  به یک لیگ فرسایشی صحبت می کنیم 

که تیم ها باید  برایش بر نامه ریزی طولانی مد ت د اشته باشند . 
او د ر پاسخ به این سوال که چه تیم هایی را مد عی قهرمانی د ر لیگ برتر می د اند ، گفت: سابقه 
نشان د اد ه که نمی توان بر اساس یکی، د و هفته  اول تیم های مد عی را شناسایی کرد . پاسخ این 
سوال را باید  د ر هفته  پنجم د اد .  ماجد ی د ر پایان و د ر پاسخ به این سوال که چقد ر با حرف های 
گل محمد ی بعد  از بازی ملوان و ذوب آهن موافق است که برخی نتایج لیگ خارج از مستطیل 
سبز رقم می خورند ، گفت: این مساله د ر رد ه های پایین لیگ می تواند  رخ د هد ، ولی د ر لیگ 
برتر من چنین چیزی را ند ید ه ام. البته گل محمد ی از مربیان خوب و جوان ایران است و حتما 
چیزی می د اند  که آن را مطرح می کند ، ولی به نظر من با توجه به نظارت های شد ید  سازمان 

لیگ و فد راسیون این مساله اگر هم باشد  خیلی کمرنگ است.

مربیتیمفوتبالراهآهنگفت:اگربازیتاصبحهم
ادامهپیدامیکردفولادیهانمیتوانستندعادیبهگل

برسند.
رضا شاهرود ی د ر خصوص تساوی 2 بر 2 راه آهن مقابل 
فولاد  د ر چارچوب هفته اول لیگ اظهار د اشت: تیم فولاد  
قابل احترام است اما گل هایی که آنها به ثمر رساند ند  شانسی 
و روی اشتباه فرد ی بود . گل اول آنها بر اساس شانس وارد  
د روازه ما شد  و د ر گل د وم هم گلر ما اشتباه کرد  و توپ وارد  

د روازه ما شد .
 وی اد امه د اد : گرمای اهواز بسیار بالا بود  د رجه هوا 55-50 
بود  که آن را اعلام نمی کنند  زیرا د ر این صورت باید  بازی را 

لغو کنند  هوا بسیار گرم بود  اما با این شرایط بازیکنان ما با 
وجود  اینکه تمرینات کمی برگزار کرد ه بود ند  توانستند  بازی 

خوبی انجام د هند . 
مربی راه آهن د ر مورد  اینکه بازیکنان فولاد  نسبت به توقف 
بازی د ر جریان مسابقه معترض بود ند  تصریح کرد : قانون این 
اجازه را به د اور می د هد  که وقتی هوا گرم است به بازیکنان 
اگر  هستند   معترض  آنها  چرا  نمی د انم  بد هد   استراحت 
استراحتی بود ه برای هر د و تیم بود ه است. تیم فولاد  زود  
تمرینات خود  را آغاز کرد  و د وران بد نسازی و ارد وی ترکیه 
برگزار کرد  و اما ما هیچکد ام از این موارد  را ند اشتیم و د و 
بر صفر هم پیش افتاد یم آنها د ر شرایط عاد ی تا صبح هم 

نمی توانستند  د روازه ما را باز کنند  اما روی اشتباه فرد ی به 
گل رسید ند . 

شاهرود ی د ر خصوص چمن ورزشگاه خاطرنشان کرد : چمن 
ورزشگاه بلند  بود  و از قصد  آن را کوتاه نکرد ه بود ند  به گونه ای 
بود  که پای بازیکنان ما د ید ه نمی شد  و د ر چمن گیر می کرد . 
فولاد ی ها آمد ه بود ند  که بازی را ببرند  اما باورشان نمی شد  که 

2 بر صفر ما پیش افتاد یم.
 وی د ر خصوص شرایط راه آهن د ر اد امه لیگ گفت:  آقا فرهاد  
)کاظمی( کارش را بلد  است،  تیم هایی که د ر آستانه سقوط 
بود ند  را نگه د اشته و هفته به هفته شرایط تیم بهتر می شود  

و قطعاً بازی های بهتری را د ر آیند ه از راه آهن خواهید  د ید .

خواهان / حسین رضائی صابر د اد خواستی به طرفیت خواند ه محمد  غلامی فرزند  
علی اکبر به خواسته ابطال سند  تقد یم د اد گاه های عمومی شهرستان شهرستان 
قم نمود ه که جهت رسید گی به شعبه اول د اد گاه عمومی )حقوقی( د اد گستری 
شهرس��تان قم واقع د ر قم – خیابان س��احلی – جنب زند ان ساحلی – د اد گاه 
های حقوقی شهرس��تان قم – طبقه اول –شعبه اول د اد گاه عمومی) حقوقی( 
ارجاع و به کلاسه 94099825121005۳5 ثبت گرد ید ه که وقت رسید گی آن 
1۳94/08/11 و س��اعت 8/۳0 تعیین شد ه است به علت مجهول المکان بود ن 
خواند ه و د رخواس��ت خواهان و به تجویز ماد ه ۷۳ قانون آیین د اد رس��ی د اد گاه 
عمومی و انقلاب د ر امور مد نی و د ستور د اد گاه مراتب یک نوبت د ر یکی از جراید  
کثیرالانتشار آگهی می شود  تا  خواند ه پس از نشر آگهی و  اطلاع از مفاد  آن به 
د اد گاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود  نسخه د وم د اد خواست و ضمائم را 

د ریافت و د ر وقت مقرر فوق جهت رسید گی حاضر گرد د .
مدیردفترشعبهاولدادگاهعمومی)حقوقی(دادگستریشهرستان
قم-ملکیمقدم
قم– خیابانساحلی-جنبزندانساحلی– دادگاههایحقوقی
شهرستانقم– طبقهاول–شعبهاولدادگاهعمومی)حقوقی(

آگهیابلاعاجرائیهکلاسه:139404030011000164/1
بد ین وس��یله به آقای محمد  قمی مافی آباد ، نام پد ر: علی نقی، ش��ماره ملی 
0۳8469521۳، ش��ماره شناس��نامه 461۳ بد ه��کار ق��رارد اد  بانکی ش��ماره 
16928201۷-1۳92/10/25 ابلاغ می گرد د  بس��تانکار سرپرستی بانک سپه 
قم به استناد  قرارد اد  مذکور جهت وصول مبلغ ۳/۷06/489/955 ریال تا تاریخ 
1۳94/۳/۷ که روزانه مبلغ ۳/211/061 ریال تا روز تسویه به آن اضافه می شود  
مباد رت به صد ور اجرائیه نمود ه و پروند ه تحت کلاسه 94001۷۳د ر شعبه اجرای 
ثبت قم د ر جریان اس��ت چون نشانی شما د ر متن سند  شناخته نشد ه است و 
بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید  لذا حسب د رخواست بستانکار و طبق 
ماد ه 18 آئین نامه اجرای مفاد  اسناد  رسمی اجرائیه فوق د ر روزنامه منتشر می 
ش��ود  لذا لازم است ظرف د ه روز از انتشار این آگهی ) که به منزله ابلاغ اجرائیه 
است( نسبت به پرد اخت بد هی خود  اقد ام نمایید  د رغیر اینصورت عملیات اجرایی 
تعقیب خواهد  ش��د  این آگهی د ر همین یک نوبت منتشر و آگهی د یگری جز 

مزاید ه ) د ر صورت بازد اشت اموال ( منتشر نخواهد  شد .
مسئولواحداجرایاسنادرسمیقم– مهدیروزخوش

آگهیمزایدهاموالغیرمنقولنوبتدوم
 به موجب اجراییه صاد ره از شعبه 9- د اد گاه عمومی حقوقی قم که د ر اجرای 
احکام 2 قم به ش��ماره 2/94ج/۳42- ثبت گرد ید ه له محمد  علی عابد ین زاد ه 
لد اری علیه رضا فغانی محکوم علیه محکوم است به پرد اخت 1۳6/292/095 ریال 
د ر حق محکوم له و مبلغ /8/464/604 ریال به عنوان نیم عش��ر د ولتی د ر حق 
صند وق د ولت، محکوم له د ر قبال طلب خود  ملک معرفی کرد ه که کارشناس به 

شرح ذیل ارزیابی کرد ه است.
به استحضار می رساند  با معرفی و مسئولیت محکوم له و با حضور محکوم علیه  
از محل و موقعیت یک واحد  آپارتمان مسکونی واقع د ر شهرک پرد یسان – بلوار 
آزاد ی – بلوار شهید  احمد  کوچکی- خیابان شهید  مخلصی- کوچه یکم – بلوک 
د و- طبقه ششم واحد  24 مجتمع علامه طباطبائی بازد ید  به عمل آمد  که نتیجه 

را بد ین شرح اعلام می نمایم:
مشخصات اجمالی:

واحد  مورد  نظر به صورت یک واحد  آپارتمان مسکونی است که د ر یک بلوک 6 
طبقه قرار گرفته است د ر هر طبقه 4 واحد  و واحد  فوق د ر طبقه ششم روبروی 
آسانسور قرار گرفته است – این مجتمع توسط مرکز خد مات حوزه علمیه احد اث و 
واگذار شد ه است و طبق پاسخ استعلام مرکز فوق، عرصه آن به صورت استیجاری 
به شرط تملیک 5 ساله می باشد  و اعلام شد ه است که اسناد  مالکیت آن د ر شرف 
صد ور می باش��د  ، طبق تصویر صورت مجلس تفکیکی که د ر اختیار اینجانب 
قرار گرفت، مس��احت واحد  88/15 متر مرب��ع و د ارای 2/25 متر مربع انباری و 
فاقد  پارکینگ می باش��د  ، بد یهی اس��ت که مساحت نهایی پس از صد ور سند  
مالکیت ملاک عمل خواهد  بود ، نمای ساختمان سیمان رنگی – تعد اد  طبقات 
6 طبقه روی پیلوت و پارکینگ – پله ها سنگ – بغل پله 1 متر سنگ و نرد ه 
آهنی – کف کرید ور ورود ی و د یوارها 1 متر سنگ – د ر واحد  و د رهای د اخلی 
چوبی رنگ شد ه – هال و پذیرایی با کف سرامیک و د یوارها و سقف سفید  با ابزار 
گچ نقاش��ی شد ه- د و اتاق خواب با کف موزائیک و د یوارها وسقف سفید  با ابزار 
گچ نقاشی ش��د ه – کمد  د یواری – آشپزخانه با کف سرامیک و د یوارها کاشی 
با کابینت mdf – توالت و حمام با کف س��رامیک و د یوارها کاش��ی- پنجره ها 
upvc- سرمایش کولر گازی – گرمایش پکیج و راد یاتور – انشعاب برق مستقل 

و انشعاب آب و گاز مشترک
ارزیابی

ب��ا توجه یه کمیت و کیفیت و موقعیت واحد  آپارتمان مذکور و با فرض اینکه 
سند  مالکیت و قد رالسهم از عرصه مشاعی متعلق به  محکوم علیه باشد ، و هیچ 
گونه بد هی به مراجع ذیربط ند اشته باشد ، ارزش آن را به مبلغ 969/650/000 
ریال)نهصد  و شصت و نه میلیون و ششصد  و پنجاه هزار ریال( برآورد  و ارزیابی 

می نماید  .
مقرر گرد ید ه مورد  فوق الذکر د ر تاریخ 94/06/02 ساعت 9 الی 9/۳0 صبح به 
آد رس قم ، خ س��احلی ، جنب زند ان س��احلی د اد گاه های حقوقی واحد  اجرای 
احکام مد نی اتاق مزاید ه از طریق مزاید ه حضوری به فروش برسد  لذا افراد ی که 
قصد  بازد ید  از مورد  فوق الذکر را د ارند  می توانند  د ر مد ت پنج روز ماند ه به مزاید ه 
با هماهنگی این اجرا از مورد  مزاید ه بازد ید  و د ر صورت تمایل د ر جلسه مزاید ه 
شرکت نمایند  قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ 
را پیشنهاد  د هند  واگذار می گرد د  برند ه مزاید ه باید  د ه د رصد  از مبلغ پیشنهاد ی 
را فی المجلس نقد ا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزاید ه بپرد ازد  این آگهی یک 
نوبت د ر یکی از روزنامه های محلی د رج می گرد د  جهت اطلاعات بیشتر به واحد  

مراجعه نمائید .
دادورزاجرایاحکامدادگستریشهرستانقم– رضازارعی



علمی و سلامت

این میوه ها را به کودکان زیر یک سال ندهید! 
یکمتخصصتغذیهباتاکیدبراینکهکیوی،پرتقالوتوتفرنگینبایدبه
کودکانزیریکسالدادهشود،گفت:والدینبایدبهموضوعآلرژیکبودن
میوهدرکودکاندقتکنندتاهنگامیکهیکنوعازمیوهرابراینخستینباربه

کودکخودمیدهندازاینمشکلپیشگیریکنند.
دکتر کوروش جعفریان با بیان اینکه پرتقال، کیوی و توت فرنگی از رده میوه های دارای 
علائم آلرژیک هستند، افزود: خربزه، موز و طالبی هم می توانند علائم آلرژیک را به صورت 

خفیف در کودکان ایجاد کنند. 
وی با اشاره به اینکه کودک ممکن است با خوردن هریک از میوه های یاد شده علائم 
آلرژیک را نشان دهد، گفت: این موضوع به سیستم ایمنی کودک مرتبط می شود و به 
همین دلیل هر چه سیستم ایمنی بدن کودک ضعیف تر باشد، ممکن است به میوه آلرژی 

بیشتری نشان دهد. 
این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران در خصوص علائم آلرژی بیان کرد: 
ممکن است نشانه ها از حالت خفیف تا شدید در فرد متغیر باشد که می تواند به صورت 
التهاب، تغییر رنگ در گونه و پوست، آبریزش بینی، چشم و حتی مشکلات تنفسی و شوک 

در موقعیت شدیدتر باشد. 
جعفریان یادآور شد: والدین باید به موضوع آلرژیک بودن میوه در کودکان دقت کنند 
تا هنگامی که یک نوع از میوه را برای نخستین بار به کودک خود می دهند از این مشکل 

پیشگیری کنند. 
این متخصص تغذیه با تاکید بر اینکه کیوی، پرتقال و توت فرنگی نباید به کودکان زیر 
یک سال داده شود چون علائم آلرژیک آنها بسیار است، در پایان خاطرنشان کرد: مصرف 
میوه در کودکان زیر شش ماه ممنوع است و پس از آن در هر ماه میوه ای خاص در برنامه 

غذایی گنجانده شود. 

چاقی برای پوست هم ضرر دارد 
عوارض میتواند چاقی اینکه بر تاکید با مو و پوست متخصص یک
جبرانناپذیریرویپوستداشتهباشد،گفت:بیشترینمیزانعوارضدرافراد
چاقپساز30سالگیاتفاقمیافتدواینعوارضدرزنانبیشترازمرداناست.
دکتر حسین مرتضوی یکی از عوارض چاقی را پیری زودرس دانست و گفت: این عارضه 
می تواند ضایعات پوستی را تشدید کند و باعث ایجاد ترک و خطوط فرو رفته ای به نام 
استریا بر روی پوست شود که بیشتر در قسمت هایی از بدن که تحت کشش هستند مانند 

بازوها، پستان، نواحی شکم، ران، باسن و کشاله ران ایجاد شوند. 
وی با بیان اینکه استریا بسیار شایع است و بیشتر در زنان باردار و دختران جوانی که چاق 
هستند ایجاد می شود، یادآور شد: برای پیشگیری از استریا در بدن می توان با چرب کردن 
و ماساژ دادن مکرر به وسیله روغن های گیاهی مانند روغن زیتون و بادام، باعث کاهش 

عوارض بر روی پوست شد. 
این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران داشتن وزن مناسب را راهکار بسیار 
موثر، مفید و مناسبی در سالم ماندن پوست دانست و خاطرنشان کرد: افراد برای جلوگیری 
از چاقی می توانند از رژیم هایی که فاقد گوشت قرمز هستند، استفاده کنند. عدم استفاده از 
روغن های جامد در پخت و پز، فست فودها، تنقلاتی مانند چیپس و پفک نیز می تواند در 

جلوگیری از بروز چاقی بسیار کمک کننده باشد. 
مرتضوی با بیان این مطلب که رژیم های حاوی آنتی اکسیدان، سبزیجات، گیاهان و 
میوه های رنگی مانند توت فرنگی می توانند از پیر شدن پوست جلوگیری کند، تصریح 
کرد: استفاده از ضد آفتاب، کلاه و لباس های مناسب در برابر آفتاب می تواند به بهتر و سالم 

ماندن پوست کمک کند. 
این متخصص پوست و مو در پایان افزود: اگر پوست برخی از افراد دچار آسیب های 
شدیدی شده باشد، می توانند تحت نظر پزشک داروهایی را مصرف کنند، عمل جراحی یا 

لیزر انجام دهند که این کار نیار به پیگیری و مراقبت پزشک دارد. 

بیماری خودایمنی چیست؟ 
یکفوقتخصصآلرژیوایمونولوژیبالینیگفت:بیماریخودایمنیواکنش

سیستمایمنیبدنبهسلولهایخودیاست.
دکتر مژگان صفری اظهار کرد: سیستم ایمنی بدن در مقابل عوامل مضر خارجی مانند 
میکروب، انگل و ... از بدن محافظت می کند، اما گاهی بر اثر وجود اختلالات در سیستم 
ایمنی، اجزایی از بدن یا سلول های بدن را بیگانه تلقی می کند و در مقابل آن واکنش 

نشان می دهد. 
وی افزود: زمانی  که قسمتی از سلول بدن با قسمتی از یک میکروب یا ماده خارجی 
مشابهت پیدا کند، سیستم ایمنی شروع به واکنش علیه آن می کند. بیماری خودایمنی 
انواع بسیار گسترده ای دارد و ممکن است هر نقطه از بدن مانند تیروئید، مغز، پوست و ... 

را درگیر کند. 
این فوق تخصص آلرژی و ایمونولوژی بالینی تصریح کرد: ارث و سابقه فامیلی درصد 
احتمال ابتلای افراد به بیماری خودایمنی را افزایش می دهد، اما به این معنا نیست 
که هر کسی که اعضای خانواده اش به این بیماری مبتلا شده او هم قطعا دچار این 

بیماری شود. 
وی با بیان اینکه تاکنون علت خاص و شناخته شده ای برای ایجاد بیماری خودایمنی 
شناخته نشده است، اضافه کرد: میزان ابتلای افراد بالغ به بیماری خودایمنی بسیار بیشتر 

از کودکان است و در گروه سنی کودکان کمتر دیده می شود. 
صفری عنوان کرد: نقش استرس به عنوان یک عامل مستقیم در ایجاد بیماری خود 
ایمنی ثابت نشده، اما به عنوان یک عامل غیرمستقیم و تاثیرگذار در ایجاد بیماری های 

زمینه ای شناخته شده است. 

ملانوم شایع ترین سرطان پوست در دنیا 
ملانومدرایرانکمترازسایرکشورهادیدهمیشودودرمانیپرهزینهدارد.

فرشید فرهان متخصص رادیوتراپی آنکولوژی و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
تهران در خصوص شیوع سرطان و درمان آن اظهار داشت: 2۷ درصد کل سرطان ها، 
سرطان های پوستی است. ملانوم جزو ششمین یا هفتمین انواع سرطان های پوستی شایع 
است و بروز و شیوع آن رو به افزایش است اما درمان این بیماری بسیار پرهزینه است و 
امکانات کافی در ایران برای درمان آن وجود ندارد البته در ایران این نوع سرطان کمتر از 

کشورهای دیگر دیده می شود. 
فرهان ادامه داد: ملانوم به شکل خال پوستی ظاهر می شود، خالی که حاشیه ی مشخصی 
نداشته باشد، تغییر رنگ و سایز بدهد و زخم ایجاد کند، می تواند نشانه ی این بیماری باشد 
اگرچه این بیماری در مراحل اولیه تشخیص تا 20 درصد احتمال بهبودی دارد، اما اگر 

پیشرفت کند این احتمال به 10 درصد کاهش می یابد. 
وی افزود: ملانوم سرطانی بدخیم است و آفتاب سوختگی یکی از مهمترین فاکتورهای 
خطر آن است در معرض آفتاب قرار گرفتن برای بدن مفید است، اما ماندن در زیر آن به 
مدت طولانی و برنزه شدن می تواند زمینه را برای بروز سرطان پوستی فراهم کند به همین 

علت بهتر است از کرم های ضد آفتاب استفاده شود.

سرطان ارمغان مصرف زیاد نمک 
تحقیقاتنشانمیدهدکهفستفودهادرآمریکاچیزیحدوددوبرابردیگر

کشورهاحاوینمکمیباشد.
متاسفانه رژیم های غذایی مدرن تهیه شده از غذاهای فرآوری شده و همچنین غذاهایی 
که در مایکرو ویو درست می شوند باعث بروز بیماری های خود ایمنی چون آسم، اگزما، ام 

اس و ریزش مو می شود. 
بر اساس مطالعات به عمل آمده تنقلات تا حد بالایی حاوی نمک بوده و یکی از عوامل 

محیطی محرک در بروز این بیماری ها محسوب می گردد. 
غذاهای آماده و فست فود ها و همچنین محصولات فرآوری شده بزرگترین منابع سدیم 

از نمک تصفیه شده می باشند. 
در  را  غذاها  برخی  در  مصرفی  نمک  تحقیقاتی  کانادا طی  پزشکی  مجله  انجمن 
رستوران های مختلف مورد مقایسه و بررسی قرار دادند. آنها دریافتند که مقدار نمک بطور 

متوسط بین شرکت ها و محصولات مشابه فروخته شده بین کشور ها متفاوت است. 
گفتنی است که فست فود های آمریکا چیزی حدود دو برابر دیگر کشور ها حاوی نمک 
است. این در حالی است که مبارزات بهداشت عمومی در تلاش است تا نمک مصرفی 

)اضافی( را کاهش دهد.
 باید گفت که بسیاری از غذاهای کم چرب برای طعم دهی به غذاها به نمک اضافی تکیه 
می کنند. بطور مثال Marzeth یکی از محصولات KFC حاوی 15 کالری و 5/0 گرم 
چربی است. همچنین شامل 510 میلی گرم سدیم است که این مقدار حدود 5/1 برابر بیش 

از یک مرغ ساده تهیه شده است.
 طبق مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها، نان اولین محصول پرنمک در آمریکا به 

حساب می آید.
بر اساس مطالعات جدید، سلول های T نقش کمک کننده در بدن را داشته و به مقابله با 
 T1۷ باکتری ها و ویروس های خطرناک می پردازد. تحقیقات قبلی نشان می دهد که نوع
زیرمجموعه ای از این سلول ها می باشد که در گسترش بیماری های خود ایمنی نقش مهمی 

را ایفا می کند.
  آزمایشات نشان داده است که موش های آزمایشگاهی که رژیم غذایی پر نمکی داشته اند، 
میزان این سلول ها در آنها زیاد بوده و به الطبع در معرض خطر بیماری های مرتبط با 

اسکلروز بوده اند.

 انجیردردرمانوبهبودیبوست،سوءهاضمه،سرفه،برونشیتوآسمکاربرددارد.
مصرفاینمیوهپسازابتلابهبیماری،بهافزایشوزننیزکمکمیکند.

 انجیر میوه ای است که هر د و حالت خشک و تازه آن مفید  و مغذی است. با وجود  این  که 
انجیر خشک د ر تمام طول سال د ر د سترس است، اما خیلی ها معتقد ند  جای طعم خوش و 

منحصربه فرد  انجیر تازه را نمی گیرد . 
انجیردرطبسنتی

* انجیر از نظر طب قد یم ایران، گرم و تر است. * تعرق بد ن و اد رار را زیاد  می کند .  * حرارت 
بد ن را کاهش می د هد  و میوه ای چاق کنند ه است.  

* جوشاند ه انجیر خشک د رمان کنند ه التهاب مجاری د ستگاه تنفسی، کلیه، ذات الریه، 
سرخک، مخملک و آبله می باشد . * جوشاند ه غلیظ انجیر خشک برای رفع سرماخورد گی 
بسیار مفید  است و غرغره کرد ن آن گلود رد  را برطرف می کند . * انجیر برای د رمان سوءهاضمه 

مفید  است.
* یکی از د اروهای بسیار موثر برای د رمان آرتروز و د رد  مفاصل، مخلوط شیر بز و انجیر سیاه 

می باشد . این مخلوط سموم مختلف را از بد ن خارج کرد ه و د رد  را از بین می برد .
* انجیر برای آن هایی که قند  خونشان پایین می آید  و یک د فعه احساس ضعف می کنند  

مناسب است، زیرا قند  آن به سرعت د ر رود ه کوچک جذب می شود .
* اگر د ر اثر کهولت سن با کاهش تمایلات جنسی مواجه شد ه باشید  خورد ن انجیر د ر این 

مورد  هم به کمک شما می آید .
* انجیر برای بهبود  مشکلاتی نظیر تب، گوش د رد  و ورم چرکی کاربرد  د ارد  و برای کمک 

به کبد  هم عالی است. 
* انجیر موجب از بین رفتن بوی بد  د هان نیز می شود . 

* مخلوط انجیر با عسل د ر تسکین زخم معد ه بسیار مفید  است.
انجیر،ضدسرطاناست

انجیر تازه منبع غنی بتاکاروتن و ویتامین ث است. این د و آنتی اکسید ان د ر پیشگیری از 
ابتلا به سرطان نقش مهمی را ایفا می کنند . انجیر همچنین حاوی طیف گسترد ه ای از د یگر 

ویتامین ها نیز است.   
کمخونهاانجیربخورند

انجیر حاوی مقاد یر زیاد ی آهن و ویتامین C است؛ مخلوطی از این د و ماد ه ی مغذی، آن را 
به یک میوه ی فوق العاد ه برای کم خون ها مخصوصا افراد  مبتلا به کم خونی فقرآهن تبد یل کرد ه 
است.  از طرفی انجیر به خاطر د اشتن قند  فراوان باعث فعالیت سلول ها و تولید  انرژی زیاد  د ر 

بد ن نیز می شود ، همان چیزی که معمولا کم خون ها از آن شکایت د ارند . 
کاهشفشار،چربیواورهیخون

انجیر منبع خوبی از پتاسیم است و پتاسیم نیز عنصری است که به کنترل فشار خون کمک 
می کند . کمبود  پتاسیم به خصوص زمانی که با افزایش مصرف سد یم همراه باشد ، می تواند  
منجر به فشار خون بالا شود . انجیر به علت د اشتن پتاسیم، د رجه قلیایی بد ن را بالا برد ه و د ر 

د فع اوره و چربی خون بسیار موثر است.
راهیشیرینبرایکاهشوزن

انجیر منبع بسیار خوبی از فیبر غذایی است. شاید  بد انید  که مواد  غذایی حاوی فیبر نقش 
موثر و مفید ی د ر مد یریت و کنترل وزن ایفا می کنند . فیبر، گرسنگی را به تأخیر می اند ازد  و از 
این  رو د ر رژیم های کاهش وزن جایگاه ویژه ای د ارد . البته به آن شرط که د ر خورد ن آن و سایر 

مواد  غذایی نیز از حد  تعاد ل خارج نشویم.
افزایشتراکماستخوان

انجیر هم منبع خوبی از کلسیم و هم منبع خوبی از پتاسیم است. کلسیم موجب افزایش 
تراکم استخوان و پتاسیم، د فع کلسیم از طریق اد رار را کاهش می د هد ؛ از این رو انجیر یکی 

از بهترین میوه ها برای افزایش تراکم استخوان است و از پوکی استخوان پیشگیری می کند . 
درمانیبوست

پزشکان د ر گذشته یبوست را ام الامراض یا ماد ر بیماری ها نامید ه اند . پس اهمیت پیشگیری و 
د رمان آن مشخص است. بهترین د اروی آزمایش شد ه و خوش طعم د ر این زمینه انجیر است. 
فیبر موجود  د ر انجیر به عملکرد  سالم رود ه کمک می کند ؛ این عمل مانع بروز یبوست 
می شود .  برای رفع یبوست 10 عد د  انجیر خشک را به خوبی شسته و د ر ظرف آبی بخیسانید  

و صبح ناشتا میل کنید .
انجیربرایکودکانضعیف

مرتضی صفوی، متخصص تغذیه می گوید : انجیر میوه ای مقوی و شیرین است که منبع 
خوبی از پتاسیم، منیزیم، کلسیم، فسفر و ویتامین های A، B و C است. انجیر سرشار از پتاسیم 

و تأمین کنند ه سلامت کود کان ضعیف است و برای بی اشتهایی مفید  است.
  کالریشناسیانجیر

40 گرم انجیر تازه یا یک چهارم لیوان انجیر معاد ل یک واحد  میوه است و 1.5 عد د  انجیر 

خشک معاد ل یک واحد  میوه یا 15 گرم کربوهید رات است.
انجیر، فیبر غذایی بالایی د ارد  که هر واحد  آن 20 د رصد  نیاز روزانه را تأمین می کند . انجیر 

بیش از سایر میوه ها املاح د ارد . 
د ر هر 40 گرم انجیر تازه 244 میلی گرم پتاسیم )۷ د رصد  نیاز روزانه(، 5۳ میلی گرم کلسیم 

و 1.2 میلی گرم آهن )6 د رصد  نیاز روزانه( وجود  د ارد . 
هر 224 گرم انجیر، ۷9 میلی گرم کلسیم د ارد . تحقیقات نشان د اد ه است که کلسیم د ر انجیر 

به همان اند ازه ی کلسیم موجود  د ر شیر است. 
انجیربرایسلامتموها

وجود  گوگرد  د ر انجیر باعث ازد یاد  مو شد ه و از ریزش آن جلوگیری کرد ه و شوره سر را 
د رمان می کند .  

انجیربرایتقویتحافظه
خورد ن انجیر خشک همراه پسته، باد ام و گرد و موجب تقویت حافظه و قد رت تعقل و تفکر 

شد ه و گنجاند ن آن د ر برنامه غذایی زنان بارد ار باعث تقویت حافظه جنین می شود .
انجیروسلامتدهانودندان

انجیر باعث سفید  شد ن د ند ان ها و جرم گیری آن ها می شود  و د ر ورم لثه موجب تسکین 
د رد  و رفع التهاب می گرد د .   

انجیروسلامتریهها
این میوه التهابات تنفسی مانند  ذات الریه، آسم و تنگی نفس را بهبود  می بخشد . از جوشاند ن 
انجیر د ر شیر، شربتی به د ست می آید  که نرم کنند ه سینه و معد ه بود ه و غرغره آن، گلو را نرم 
می کند .  شربت انجیر مسکن گلو و سرفه بود ه و ملین سبکی به شمار می رود ، لذا برای تهیه 

آن 5 تا 10 عد د  انجیر خشک را د ر مقد اری آب بجوشانید  تا آن که به حالت شربت د رآید .
برای د رمان ناراحتی های سینه حد ود  20 گرم از خرما، عناب و انجیر خشک را با هم مخلوط 
کرد ه و آسیاب کرد ه، سپس این پود ر را با یک لیتر آب جوشاند ه تا حجم آن به نصف برسد . از 

این جوشاند ه می توان به مقد ار ۳ فنجان د ر روز مصرف کرد . 
انجیر حاوی مقاد یر زیاد ی آهن و ویتامین C است؛ مخلوطی از این د و ماد ه ی مغذی، آن را 
به یک میوه ی فوق العاد ه برای کم خون ها مخصوصا افراد  مبتلا به کم خونی فقرآهن تبد یل کرد ه 
است. برای برطرف کرد ن سیاه سرفه، برونشیت و ذات الریه از قهوه انجیر استفاد ه کنید  و برای 
د رست کرد ن این قهوه انجیر را ابتد ا بو د اد ه و سپس آن را آسیاب کنید  تا به صورت پود ر د رآید . 

اثراتموضعیانجیر
شیره انجیر، میخچه، زگیل و آثار جلد ی را از بین می برد . 

همچنین اگر یک انجیر خشک را پخته و سپس به د و نیم تقسیم کنید  و روی کورک یا د مل 
قرار د هید ، بزود ی آن را رساند ه و رفع التهاب می کند .

انجیروشیردهی
سوپ انجیر بسیار مقوی است و برای افزایش شیر د ر زنان شیرد ه مفید  است. برای تهیه 
سوپ، انجیر نارس را با گوشت بپزید . جوشاند ه انجیر خشک د ر شیر برای د رمان آنژین، ورم 

لثه و ورم مخاط د هان نیز موثر است. 
انجیرمانعرشدمیکربهایمضردرموادغذاییمیشود

مطالعات جد ید  نشان می د هد  که انجیر و عصاره ی آن ممکن است اثر بازد ارند ه بر رشد  و 
بقای میکرب های مضر مواد  غذایی د اشته باشد . اخیراً گروهی از محققان د ر کارولینای شمالی، 
اثر ضد  میکربی عصاره انجیر را د ر کاهش بار میکربی انواع میکرب های آلود ه کنند ه مواد  غذایی 
اشریشیاکلی و سالمونلا مورد  بررسی قرار د اد ه اند . این یافته می تواند  د ر صنعت مواد  غذایی 

مورد  توجه قرار گیرد .
شرایطانتخابونگهداری

پوست انجیر تازه بسیار نرم است و از این  رو یکی از میوه هایی است که به راحتی و د ر حمل و 
نقل و هنگام نگهد اری خراب می شود ، پس مهم است د قت کنیم که خیلی هم زود تر از مصرف 
این میوه را خرید اری نکنیم، حد اکثر یک یا 2 روز زود تر. همچنین برای بهره برد ن از فواید  آن 

سعی کنید  انجیرهای تازه و رسید ه را انتخاب کنید .
بوی انجیر نیز راه خوبی برای د رک تازگی آن خواهد  بود . انجیر نباید  بوی ترشید گی بد هد . 

زیادهرویممنوع
انجیر برای مبتلایان به بیماری قند  مضر است.

زیاد ه روی د ر خورد ن انجیر، برای معد ه و چشم، زیان آور است و خنثی کنند ه زیان آن، 
کرفس است. انجیر به علت د ارا بود ن د انه های ریز، باعث تقویت معد ه و رود ه می شود ، ولی برای 

کبد های ضعیف زیان آور است.
زیاد ه روی د ر مصرف آن موجب چاقی می شود . 

د ر ضمن مصرف بیش از حد  انجیر ممکن است موجب بروز اسهال شود  که باید  د قت نمود . 
همچنین انجیر خشک حاوی مقد ار زیاد ی قند  است که می تواند  برای د ند ان ها مشکلاتی را 

ایجاد  کند . پس تعاد ل د ر مصرف نیز نباید  فراموش شود .
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دانشمنداندانشگاهامآیتیزانوییارائهدادهاندکهبهپاهایپروتزیارزانقیمت
امکانعملکردمناسبرامیدهد.

 نمونه اولیه این زانو توسط »آموس وینتر« و همکارانش طراحی شد ه و به جای استفاد ه از 
هید رولیک و حسگرهای الکترونیکی توسط یک فنر و د و کمک فنر عمل می کند .

فنر، زانو را هنگام برد اشته شد ن پای پروتزی از زمین به جلو خم می کند ؛ د ر حالی که د و 
کمک فنر اساسا به عنوان ترمز عمل می کنند  و یکی از آن ها مانع از تاب خورد ن زانو به سمت 
عقب می شود ، د ر حالی که د یگری آن را د ر حرکت به سمت جلو کند  می کند ؛ بنابراین زمانی که 

پاشنه پا به زمین می خورد ، سرعت بیش از اند ازه ند ارد .
وینتر و همکارانش این زانو را طوری طراحی کرد ه اند  که گشتاوری به اند ازه زانوی واقعی ارائه 

د هد  و چنین موضوعی به کاربران امکان حفظ حرکت مستقیم را می د هد .
پروتزهایی که توسط معلولان و د ر کشورهای د ر حال توسعه به کار می روند ، به هیچ وجه زانوی 

خم شوند ه ند ارند  و این موضوع موجب می شود  آن ها به طور آشکاری لنگ بزنند .

بازیابی حرکت اراد ی معلولان با تحریک غیرتهاجمی نخاع

شتاب د هند ه خطی مینیاتوری سرن برای کاربرد های پزشکی

تصویربرد اری بی سابقه از مغز انسان با وضوح نانو 

تولید  نخستین لیزر تمام سفید  جهان

دانشمندانابزارتصویربرداریجدیدیارائهدادهاندکهدریچهنوینیبهسوی
تمامیانواعدیدگاههایآتیدربارهمغزوعملکردآنپیشرویجامعهعلمی

میگذارد.
 ابزار جد ید  می تواند  تصاویری را د ر وضوح نانو ارائه د هد  و این تصاویر به اند ازه ای کوچک اند  

که امکان د ید ن تمامی اجسام سلولی و بسیاری از اجزای زیرسلولی را مهیا می کند .
 برای اثبات کارآیی سیستم جد ید ، محققان د انشکد ه پزشکی د انشگاه بوستون و د انشگاه 
هاروارد  مغز یک موش بزرگسال را بررسی کرد ند . آن ها با استفاد ه از ابزار مزبور از قطعه بسیار 
کوچکی از نوقشر یا نئوکورتکس یک موش با وضوحی تصویربرد اری کرد ند  که این وضوح، 

وزیکول ها )ریزکیسه های( سیناپتیکی منفرد  را مرئی می ساخت. 
قطر این کیسه های ریز کمتر از 40 نانومتر است و فرستند ه های عصبی یا سیگنال های 
شیمیایی را د ر خود  ذخیره می کنند . بخش خاصی که د انشمند ان از آن تصویربرد اری 
کرد ند ، د ر د ریافت اطلاعات حسی از موهای موش ها د خیل است و این موها از نوک د ست 

انگشت های انسان بسیار حساس ترند . 

د انشمند ان با توجه به فراوانی  د ر ارتباطات سیناپسی، چگونگی ارتباط آکسون ها و 
د ند ریت ها را تحلیل کرد ند . آکسون، یک فیبر عصبی است و تکانه های الکتریکی را د رست 

مانند  فیبر کابل نوری د ریافت می کند .
 د ند ریت ها نیز شاخه هایی هستند  که از نورون بیرون آمد ه، تکانه های حاصل از آکسون ها 

را د ریافت و این اطلاعات را به سیگنال هایی تبد یل می کنند  که نورون ها د رک می کنند .
 د انشمند ان پیش تر تصور می کرد ند  ارتباط بین آکسون ها و د ند ریت ها به د لیل مکان های 
آن هاست اما تیم علمی حاضر د ر این تحقیق ثابت کرد  که حقیقت چیزی بیش از این هاست 

و این که رابطه پیچید ه تری بین آکسون ها و د ند ریت ها وجود  د ارد . 
تصویربرد اری د ر سطح بیش از حد  ریز برای د رک بهتر د انشمند ان علوم اعصاب از مغز 
ضروری است و این تحقیق نشان می د هد  پیچید گی مغز بسیار بیش از آن است که تصور 
می شود .  تصویربرد اری د ر حد  نانو از مغز بد ین معناست که د ر هر میکرومتر مربع از بافت 
می توان جزئیاتی د ید  که تاکنون قابل مشاهد ه نبود ه اند ؛ این تحقیق فرصت های بی شماری را 

برای کشف و تفحص د ر اختیار می گذارد .

دانشمنداندانشگاهآریزونالیزرسفیدیتولید
کردهاندکههمزماندررنگهایقرمز،سبزوآبی

شلیکمیشود.
لیزر د ر سال 1960 ابد اع شد  و معمولا د ر زمینه های 
زیاد ی کاربرد  د ارد  اما تا پیش از این فیزیکد انان قاد ر به 

تولید  لیزری که د ر نور سفید  بد رخشد ، نبود ند .
تیم د انشگاه آریزونا د ر واقع، نانوورقه جد ید ی ساخته  که 
لایه ای نازک و متشکل از یک نیمه رساناست و ضخامت 

این نیمه رسانا یک پنجم ضخامت موی انسان است.
این نانوورقه د ارای سه بخش مشابه است و این سه 
بخش می توانند  د ر نور قرمز، سبز و آبی به نسبت های 

مختلف و بر اساس نور اعمال شد ه به هر بخش بد رخشند .
لیزر ابد اعی می تواند  بیش از 90 د رصد  از رنگ های 
قابل د رک برای چشم انسان را پوشش د هد . طول موج 
این لیزر 191 نانومتر اعلام شد ه که گفته می شود  برای 

لیزری از این نوع بزرگ ترین طول موج به شمار می آید .
د انشمند ان، لیزر را با استفاد ه از آلیاژی از روی، کاد میم، 
سولفور و سلنیم و د ر یک لوله ساخته اند  که د مای آن 

می تواند  به بیش از 982.2 سانتی گراد  برسد .
لیزرها د ر نمایشگرهای لیزری شفاف به کار می روند  و 
تولید  لیزر سفید  گامی بزرگ به سوی د سترس پذیری این 

فناوری به شمار می آید .

زیاد ی د ارد ؛  نیز کاربرد های  انتقال د اد ه  لیزر د ر  این 
د ر حال حاضر، انتقال بی سیم د اد ه با استفاد ه از نور د ر 
از نورهای ال ای د ی  با استفاد ه  سرعت های گیگابیت و 

سفید  صورت می گیرد .
با  مقایسه  د ر  را  پیشرفت هایی  زمینه  این  د ر  لیزر 
ال ای د ی د اشته، زیرا از طریق خواند ن جزئی نور عمل 
می کند  و می تواند  د ر مقایسه با ال ای د ی ها بسیار بهتر 

تنظیم شود .
نواحی  د ر  سیگنال ها  این  انتقال  امکان  سفید   لیزر 
می تواند   امر  این  و  می د هد   را  نوری  طیف  چند گانه 

گذرگاه های بیشتری برای انتقال د اد ه را فراهم کند .

احتمال چاقی مرد ها 
پس از تولد  نخستین فرزند 

پژوهشجدیددانشمندانحاکیازآناستکهمردهاپسازتولدنخستین
فرزندانشانبهسرعتوزناضافهمیکنندوبسیاریازعواملمرتبطباسلامتی

خودرارعایتنمیکنند.
گذر از د وران تنهایی و حضور انسان تازه ای به نام فرزند  می تواند  تاثیرات شگرفی د ر زند گی 
والد ین د اشته باشد  و همچنان که فرزند ان تحت تأثیر والد ین قرار د ارند  والد ین نیز از حضور 

فرزند ان خود  تأثیر می پذیرند .
بر همین اساس، محققان به بررسی زند گی بیش از 10 هزار مرد  از سال های نوجوانی تا اواسط 
د هه سوم زند گی پرد اختند . د ر این میان آنان د ریافتند  شاخص تود ه بد نی )BMI( مرد انی که 
پد ر می شوند  و د ر کنار فرزند انشان زند گی می کنند ، نسبت به سایر مرد ان هم سن خود ، 2.6 
د رصد  افزایش نشان می د هد  که به طور متوسط این میزان معاد ل 2 کیلوگرم افزایش وزن برای 
مرد ان است؛ البته این میزان برای پد رانی که با فرزند ان خود  زند گی نمی کنند  به 1.5 کیلوگرم 

کاهش می یابد .
همچنین بررسی اطلاعات د ر مرد انی که طعم پد ر شد ن را تجربه نمی کنند  نشان د اد  که 
افزایش وزن د ر این مرد ان کم بود ه و نسبت به پد ران د ارای فرزند  بیش از 60 د رصد  افت 

محسوس نشان می د هد  و به 0.6 کیلوگرم کاهش می یابد .
اما آیا ازد واج د ر افزایش وزن مرد ان نیز تاثیر می گذارد ؟ این پژوهش نشان د اد ، آغاز زند گی 
مشترک همراه با افزایش وزن د ر مرد ان است، اما نکته جالب توجه این است که مرد ان زمانی که 
پد ر می شوند  به منظور توجه به فرزند ان رژیم غذایی خود  را تغییر می د هند ، فعالیت های روزانه 

خود  را افزایش د اد ه و کمتر از نوشید نی های الکلی استفاد ه می کنند .
از سوی د یگر، محققان معتقد ند  مسئولیت های جد ید  د ر برابر فرزند ان سبب می شود  پد ران 
عوامل مرتبط با مراقبت از سلامت خود  را فراموش کنند ، یا به کار نگیرند  و اولویت اول را خانواد ه 
خود  قرار د هند ؛ به عنوان مثال نگهد اری از فرزند ان سبب می شود  وعد ه های غذایی شیرین 
جایگزین وعد ه های غذایی سالم شود  و یا این که اضافه غذای کود کان خود  را بخورند  که همین 

امر سبب افزایش وزن پد ران می شود .
محققان اما معتقد ند  پد رها پس از تولد  فرزند ان به جای این که هنگام بیماری به د کتر مراجعه 
کنند ، ترجیح می د هند  فرزند ان خود  را برای مراقبت های بهد اشتی ببرند  که این امر سبب 

می شود  پد رها متوجه علایم هشد ارد هند ه بیماری های خود  نشوند .
د انشمند ان برای رفع این معضل و توجه بیشتر نسبت به سلامت پد رها، پیشنهاد  می د هند  
طرح »نگهبان نوزاد « برای صیانت از سلامت آن ها اجرا شود . به گفته محققان، این طرح برای 
پد رها موقعیتی را فراهم می سازد  تا بتوانند  د رباره سلامت خود  با پزشکان گفت وگو کنند  و نکات 

مربوط به سلامت پد رها و نوزاد ان د ر اختیاران والد ین قرار د اد ه شود .

ارائه زانوی ارزان قیمت برای پاهای مصنوعی

دانشمنداندانشگاهکالیفرنیادرلسآنجلسبااستفادهازشکلیغیرتهاجمیاز
تحریکنخاع،موجبشدندپنجمردمبتلابهمعلولیتحرکتی،تواناییحرکتدادن

پاهایشانرابهصورتاختیاریبدستآورندوحرکاتقدممانندانجامدهند.
د رمان جد ید  بر اساس تحقیقات پیشین انجام شد  که د ر آن ها از تحریک الکتریکی برای 

تولید  حرکات اختیاری د ر افراد  معلول استفاد ه می شد .
این تحقیقات شامل کاشتن یک آرایه  الکترود  بر روی نخاع از طریق عمل جراحی بود  اما د ر 

مطالعه جد ید ، د انشمند ان بد ون انجام عمل جراحی تهاجمی این کار را انجام د اد ند .
د رمان جد ید  از تکنیکی موسوم به تحریک الکتریکی عصب transcutaneous استفاد ه 
می کند  که شامل قرارد اد ن الکترود ها بر روی پوست بخش پایینی پشت فرد  است. پاهای 
سوژه های حاضر د ر این تحقیق هنگام د ریافت تحریک الکتریکی توسط بند هایی پشتیبانی 

می شد ند  که از سقف آویزان بود ند .
د ر ابتد ا، پاهای این افراد  به طور غیراراد ی حرکت می کرد ند  اما آن ها به زود ی توانستند  به 

طور اراد ی پاهایشان را د ر طول تحریک الکتریکی حرکت د هند .

 د ر تلاش برای ارتقای بیشتر حرکت اراد ی، محققان د ر طول چهار هفته پایانی این مطالعه 
18 هفته ای، به افراد  معلول د ارویی موسوم به buspirone د اد ند .

این د رمان د ر هر بار 45 د قیقه طول می کشید  و د ر طول مطالعه، هفته ای یک بار انجام 
می شد .

د ر پایان این تحقیق و پس از د ریافت د اروی buspirone، تمامی اشخاص معلول توانستند  
پاهایشان را بد ون د ریافت هیچ تحریک الکتریکی حرکت د هند . این حرکات از لحاظ کیفی به 

اند ازه حرکات د ر زمان د ریافت تحریک الکتریکی همسان بود .
به نظر می رسد  بین مغز و نخاع حتی د ر افراد  معلول ارتباط وجود  د ارد  که د ر این اشخاص 
چنین ارتباطی منفعل شد ه  است؛ با این حال، سیگنال های الکتریکی تولید شد ه د ر عضلات 

پاهای مرد ان د ر طول این تحریک نشان د اد  این موضوع می تواند  برعکس شود .
د انشمند ان امید وارند  تحریک غیرتهاجمی را بر روی افراد  د ارای معلولیت جزئی نیز آزمایش 
کنند . آن ها اعلام کرد ه اند  د ر حالی که نتایج بد ست آمد ه بسیار امید وارکنند ه بود ه، هر د و 

شکل های تهاجمی و غیرتهاجمی تحریک الکتریکی باید  پیشرفت د اد ه شوند .

خطی شتابدهنده نوعی سرن مهندسان
به و دارد طول متر که2 دادهاند ارائه مینیاتوری
اندازهایکوچکاستکهمیتوانآنرابرایانجام
تصویربرداریپزشکیوکارکردهایرادیوتراپیدر

بیمارستانهابهکاربرد.
است  جایی  سرن  د ر  هاد رونی  بزرگ  برخورد د هند ه   
را د ر سطح زیراتمی کنکاش می کند  و  اسرار جهان  که 
پتانسیل کاربرد های پزشکی مختلف را د ارد . با این حال، 

این برخورد د هند ه د ارای محیطی معاد ل 2۷ کیلومتر است 
و د انشمند ان به د نبال خلق ابزاری بود ند  که د ر کاربرد های 
مینیاتوری جد ید   باشد .  شتاب د هند ه  کارآمد تر  پزشکی 
mini-Linac خواند ه می شود  و مبتنی بر شتاب د هند ه 
بزرگ  قد ری  به   Linac4 شتاب د هند ه  است.   Linac4
است که قرار است د ر سال 2020 به بخشی از مجموعه 
شتاب د هند ه سرن تبد یل شود  و د ر رساند ن یون های منفی 

هید روژن به انرژی های بالا به کار رود .

فرکانس  د ارای  چهارقطبی  یک   mini-Linac ابزار   
راد یویی )RFQ( است که شکلی معمول از شتاب د هند ه 
مورد کاربرد  د ر آغاز تمامی زنجیره های شتاب د هند ه پروتون 
برای تولید  پرتوهای با شد ت بالاست.  خود  ابزار از چهار 
ماژول به طول 50 سانتی متر ساخته می شود  که نخستین 
ماژول تکمیل شد ه است. ماژول نخست، نشان د هند ه موفقیت  
بزرگی است زیرا تمامی مراحل ساخت این ابزار را ارزیابی 
می کند .  سامانه mini-Linac د ر عمل می تواند  پرتوهایی 
با شد ت و سرعت پایین خلق کند  که د ر فرکانس ۷50 
مگاهرتز گرد  هم می آیند  و د ر طیف 2 متر د ارای انرژی پنج 
مگاالکترون ولت هستند . این امر به ابزار امکان می د هد  به 
عنوان انژکتوری برای شتاب د هند ه های خطی فشرد ه و با 
فرکانس بالا جهت د رمان سرطان با استفاد ه از پروتون ها یا 
به عنوان منبع ذرات آلفا برای راد یوتراپی پیشرفته به کار رود . 
سرن مد عی است این ابزار سبک را می توان برای خلق 
طیفی از راد یوایزوتوپ ها د ر بیمارستان ها به کار برد . علاوه 
بر این، می توان این سیستم را برای تحلیل کرد ن یافته های 

باستان شناسی به آسانی جابجا کرد .

شباهت نوشابه و هروئین
نوشیدنیهایشیرینعاملاصلیمشکلاتسلامتیمانندچاقی،دیابت

نوع2وپوسیدگیدندانهستند.
مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری هامی گویند  )CDC(، حد ود  نیمی از جمعیت 
ایالات متحد ه، به خصوص جوانان و نوجوانان، روزانه مقاد یر بسیاری نوشید نی های 

شیرین مصرف می کنند .
محققان د ر جد ید ترین مطالعه خود  تاثیر نوشید نی های شیرین را بر کارکرد  بد ن 

مورد  بررسی قرار د اد ه اند .
د ر یک قوطی نوشابه حد ود  10 قاشق چای خوری شکر وجود  د ارد . سازمان بهد اشت 
جهانی )WHO( توصیه کرد ه که د ر روز بیش از 6 قاشق چای خوری شکر مصرف 

نشود .
نوشید ن فقط یک وعد ه نوشابه د ر روز میزان بیشتری شکر را می تواند  وارد  بد ن کند .

به این ترتیب، جای تعجب نیست که مصرف نوشید نی شیرین با مجموعه ای از 
بیماری ها مرتبط باشد .

د انشکد ه بهد اشت عمومی د انشگاه هاروارد  اعلام کرد ه است که افراد ی که روزانه 1 
الی 2 قوطی نوشابه شیرین مصرف می کنند ، به احتمال زیاد  26 د رصد  بیشتر تحت 
خطر ابتلا به د یابت نوع 2 هستند . براساس یک مطالعه د ر ماه گذشته، د ر هر سال 
184000 نفر د ر جهان د ر اثر مصرف نوشید نی های شیرین جان خود  را از د ست 

می د هند .
محققان این مطالعه می گویند : شیرینی شد ید  نوشابه به د لیل میزان قند  بالای 
آن اصولاً باید  باعث استفراغ د ر فرد  مصرف کنند ه شود . اما اسید  فسفریک موجود  
د ر نوشید نی های شیرین این شیرینی را خنثی می کند ، و ما را قاد ر به خورد ن این 

ماد ه می کند .
ظرف 20 د قیقه پس از نوشید ن نوشابه، سطح قند  خون به طور چشمگیری افزایش 
می یابد  که منجر به ترشح شد ید  انسولین می شود . سپس کبد  مقاد یر بالای قند  

موجود  د ر بد ن ما را به چربی تبد یل می کند .
د ر عرض 40 د قیقه، تمام کافئین نوشابه جذب بد ن می شود  و باعث اتساع مرد مک 
چشم شد ه و فشار خون افزایش می یابد . د ر این مرحله، گیرند ه های آد نوزین د ر مغز 

مسد ود  شد ه و باعث جلوگیری از خستگی می شود .
پنج د قیقه بعد ، تولید  د وپامین افزایش می یابد . د وپامین یک ناقل عصبی است که 
کنترل مراکز لذت و پاد اش مغز را بر عهد ه د ارد . روش تحریک این مراکز توسط نوشابه، 

مشابه اثرات هروئین است و باعث می شود  فرد  به مصرف بیشتر احساس نیاز کند .
یک ساعت بعد  از مصرف نوشابه، تجزیه قند  آغاز می شود  و این باعث تحریک پذیری 
و خواب آلود گی می شود .  علاوه بر این، آب نوشابه، به همراه مواد  مغذی که برای 

سلامتی انسان مهم هستند ، از طریق اد رار کرد ن از بد ن د فع می شود .
نوشابه نه تنها فروکتوز بالایی د ارد ، بلکه مملو از نمک تصفیه شد ه و کافئین نیز 
هست. مصرف منظم این مواد  د ر مقاد یر بالا که د ر نوشابه و سایر غذاهای فرآوری شد ه 
و نوشید نی ها یافت می شود  می تواند  منجر به افزایش فشار خون، بیماری های قلبی، 
د یابت و چاقی شود . محققان با تاکید  بر رعایت اعتد ال، معتقد ند  که مصرف کم این 

مواد  مضرات خاصی ند ارند .

لیموترش؛ شیمی  د رمانی می کند ! 
نشان است شده انجام سال1970 از که آزمایشگاهي آزمایشات نتیجه
ميدهدکهلیموترشسلولهايسرطانيرادر12نوعسرطانازجملهسرطان

روده،سینه،پروستات،ریهوپانکراسنابودميکند.
لیموترش؛ شیمی  د رمانی می کند ! آب لیموترش در جلوگیري از سرطان سودمند است. 
محصولي معجزه گر در نابودي سلول هاي سرطاني که 10 هزار بار قویتر از شیمي د رماني 
عمل مي کند و عوارض جانبي شیمي د رماني را ندارد. لیموترش را مي توان به صورت هاي 
متفاوت مصرف نمود. قسمت گوشتيآن را خورد یا آب آن را مصرف نمود، به صورت شربت 
و یا صورت دیگر.  جالب ترین خاصیت آن اثرش برروي کیست ها و تومورهاست. ثابت 
شده استکه این گیاه د رمان گر همه انواع سرطان است. همچنین لیموترش به عنوان یک 
ضد قارچ و عفونت ها و کرم ها محسوب مي شود. فشار خون بالا را تنظیم مي کند، ضد 
افسردگي است و با استرس و اختلالات عصبي نیز مبارزه مي کند.  آزمایشات آزمایشگاهي 
که از سال 19۷0 انجام شده است نشان مي دهد که لیموترش سلول هاي سرطاني را 

د ر 12 نوع سرطان از جمله سرطان رود ه، سینه، پروستات، ریه و پانکراس نابود مي کند.

آشنایی با خواص فوق العاده  انجیر
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اجتماعی 6

واژه ها د  ر ساخت واقعي 
اجتماع اثر د  ارد   

اتفاقاتي که رخ مي د  هد   و اقد  اماتي که صورت مي پذیرد  ، 
تا چه حد   براساس کلمات و کنش کلامي است؟ تا چقد  ر 

د  نیا حاصل بازي هاي زباني است؟ تا چه اند  ازه امنیت وابسته به کنش هاي کلامي است؟
بسیج اجتماعي مي تواند   با همین کنش هاي گفتاري تشکیل شود  ، قد  رت بسیج کنند  گي 
چگونه شکل مي گیرد  ، حضرت امام خمیني )ره( یک سخني را مي فرمایند   و ۳0 میلیون 
جمعیت بسیج مي شوند  ، کنش گقتاري یعني عملي که با زبان انجام مي شود  ، واژه ها 

مي توانند   امنیت یا بالعکس ناامني ایجاد   کنند  .
اواع کنش گفتاري از نظر سِرل به صورت زیر است:

1 - کنش اظهاري: اظهار و بیان کرد  ن، اثبات کرد  ن، د  لیل آورد  ن، معرفي کرد  ن
2 - کنش ترغیبي: خواستن، د  ستورد  اد  ن، توصیه کرد  ن، تشویق کرد  ن، روحیه د  اد  ن

۳ - کنش عاطفي: سپاسگزاري کرد  ن، تبریک گفتن، عذرخواهي کرد  ن
4 - کنش تعهد  ي: قول د  اد  ن، سوگند   گفتن، تعهد   د  اد  ن

5 - کنش اعلامي: اعلام کرد  ن، محکوم کرد  ن، منصوب کرد  ن
جایگاه و موقعیت فرد   د  ر کنش گفتاري بسیار مهم و اثر آن متفاوت است، افراد   د  ر جایگاه 

خود   باید   کنش گفتاري متناسب جایگاه خود   را د  اشته باشند  .
کنش گفتاري یک نوع اقد  ام از راه د  ور است، رسانه هاي متفاوت ویژگي هاي متفاوتي را از 

کنش گفتاري بروز مي د  هند  ، کنش گفتاري از طریق رسانه حکم موشک را د  ارد  . 
با مد  یریت هوشمند   مي توانیم مفاهیم را جابجا کنیم، د  ر کنش هاي گفتاري، باورپذیري 

خیلي مهم است.
تعارض بین گفتار ما و پذیرش مخاطب ناهماهنگي شناختي است، انسان ها د  وست د  ارند   به 
یک تعاد  ل بازگرد  ند   ، پس اول انکار و سپس توجیه مي کنند   ولي د  ر شرایط سخت ممکن 

است بپذیریم.
شبهه ایجاد   کرد  ن یعني ناهماهنگي شناختي، تکرار و انباشتگي از رسانه هاي مختلف باعث 

تغییر تفکرات قبلي انسان مي شود  .
کنش گفتاري مي تواند   بسیج اجتماعي ایجاد   کند  ، باید   د  انست چگونه مي توان از طریق 
کنش کلامي، کنش جمعي را تحت تأثیر قرار د  اد   و متغیرهاي میانجي این ها چه هستند  ؟

 بسیج، فرایند  ي است که به واسطه آن گروهي افراد   از حالت مجموعه منفعلي به مشارکت 
کنند  ه فعال د  ر زند  گي عمومي تبد  یل مي شوند  ، بعبارت د  یگر بسیج، گرد  آوري منابع انساني 

و ماد  ي براي استفاد  ه و عملي جمعي تعریف مي شود  .
د  ر حقیقت بسیج به معناي ایجاد   مباني کنش برانگیز مي باشد   و د  لالت بر میزان تعهد   
اعضاي گروه براي صرف انرژي و منابع خویش براي اقد  ام جمعي و د  ر جهت وصول به منافع 

و علایق جمعي د  ارد  .
هویت مشترک و آگاهي از منافع و علایق مشترک، از پیش شرط هاي ضروري و لازم 

انسجام و بسیج مي باشد  .
اما فناوري هاي نوین چه نقشي د  ر چاچوب هاي مشترک و علایق مشترک د  ارد   و چگونه 

مي تواند   چالش ها را برطرف کند  ؟
رسانه هاي نوین با اد  غام چهار فناوري نوین رایانه، اینترنت، ماهوراه و تلفن همراه د  ر تار و پود   
جامعه امروزي نفوذ پید  ا کرد  ه و به عنوان بخشي از واقعیت مطرح هستند  ، ما ذاتاً انسان هایي 
شبکه اي و اجتماعي هستیم اما باید   بد  انیم که رسانه هاي نوین د  ر د  نیاي مجازي چیز 

د  یگري را رقم مي زنند  .
معاوناجتماعيفرماندهيانتظامياستانقم

مد یر کل بهزیستی استان قم مطرح کرد :

ازد واج های فامیلی و عد م غربالگری علت 
اصلی افزایش مبتلایان به پی کی یو

مدیرکلبهزیستیاستانقم،علتافزایشآمارپیکییودرکشوررانسبت
بهآمارجهانی،ازدواجهایفامیلیوعدمغربالگریدانست.

به گزارش روابط عمومی بهزیستی قم،د کتر رضا سلیقه د ر اد امه افزود : هم اکنون 40 نفر 
افراد  مبتلا به پی کی یو، تحت حمایت بهزیستی قم می باشند  که، از مستمری ماهیانه 
سازمان برخورد ار هستند  و سالیانه نیز حد ود  سه بار کمک هزینه خرید  غذاهای مخصوص 
به ایشان د اد ه میشود . وی اضافه کرد : همچنین افراد  مبتلا به پی کی یو از خد مات 

توانبخشی از جمله کارد رمانی و گفتار د رمانی نیز بهره مند  می گرد ند .
رضا سلیقه عنوان کرد : پی کی یو یک بیماری ارثی است که از پد ر و ماد ر به فرزند  منتقل 

میشود  و به علت کمبود  آنزیم د ر کبد  نوزاد  به وجود  می آید .
 سلیقه افزود : بیماری پی کی یو د ر بد و تولد  نشانه ی خاصی ند ارد  و ظاهر نوزاد  د ر 
هفته های اول زند گی، سالم است. اما به تد ریج علائمی مانند  تأخیر د ر رشد  و نکامل، 
بی قراری، استفراغ، ضایعات پوستی د ر سطح بد ن، بورشد ن موهای سر بد ون سابقه ی 
خانواد گی و بوی زنند ه و نامطبوع عرق و اد رار ظاهر می شود  و با گذشت زمان کود ک 

د چار عقب ماند گی ذهنی می شود  و اغلب ناآرام و پرجنب و جوش و بیش فعال است.
وی گفت: این عارضه ، صحبت کرد ن، نشستن و راه رفتن کود ک را نیز مختل می کند  و 

ممکن است این عارضه ها همیشگی شود .
وی اد امه د اد : علائم بیماری تا 5 و 6 ماهگی گمراه کنند ه است و ممکن است پزشکان د ر 

بسیاری از موارد  د ر تشخیص د چار اشتباه می شوند .
 وی افزود : تشخیص به موقع بیماری بسیار  مهم است و بهترین زمان تشخیص هفته اول 

و د وم بارد اری است. تشخیص به د ونوع بد و تولد  و هنگام بارد اری هست.
تنها و بهترین راه تشخیص این بیماری بعد  از تولد ، اند ازه گیری غلظت فنیل آلانین خون 

نوزاد ان د ر بد و تولد  است. 
وی د ر اد امه گفت: د ر آمار جهانی از میانگین 10 تا 12 هزار نفر یک نفر مبتلا به این 
بیماری می شود ، ولی د ر کشور ما از هر ۳۷00نفر یک نفر مبتلا به پی کی یو می شود  که 

علت افزایش د ر کشور ما به ازد واج های فامیلی و عد م غربالگری بر میگرد د .
مد یر کل بهزیستی استان د ر پایان توصیه کرد :خانواد ه های که پی کی یو د ارند  ازد واج 

فامیلی توصیه نمی شود  و قبل از ازد واج، مشاوره ژنتیک انجام د هند .

توسط سازمان زیباسازي و احیاي بافت فرسود ه شهرد اري قم صورت گرفت؛ 
نصب بیش از پانزد ه هزار و600 عد د  پلاك منازل 
مدیرعاملسازمانزیباسازيواحیايبافتفرسودهشهرداريقمازنصببیش

ازپانزدههزارو600عددپلاکمنازلدرسال93خبرداد.
اسماعیل فتحي گفت: یکي از وظایف شهرد اري نصب تابلوي نامگذاري معابر و پلاک 
کوبي منازل مي باشد  که با توجه به گسترش محد ود ه شهر، روند  پلاک کوبي و نامگذاري 
معابر  به طور مستمر اد امه د ارد . فتحي افزود : د رسال 9۳ بیش از پانزد ه هزار و 600 عد د  
پلاک منازل و د و هزارو ۷00 عد د  تابلوهاي کوچه ها و نیز 100 عد د  تابلو میاد ین و معابر 
نصب گرد ید ه و شهروند ان د ر صورت تقاضا براي نصب پلاک منازل و تابلوهاي ابتد اي 
کوچه ها مي توانند  با تماس با مرکز 1۳۷ نسبت به نصب پلاک منازل پیگیري نمایند .  
وي د ر اد امه ابراز د اشت: خانواد ه هاي معظم شهد ا که تقاضاي نامگذاري محله اي به نام 
شهید شان را د ارند  د رصورتي  که محله آن ها مصوبه نامگذاري قبلي ند اشته باشد  مي توانند  
با د ر د ست د اشتن تایید یه ي بنیاد  شهید  به روابط عمومي منطقه مربوطه مراجعه و 

د رخواست نامگذاري کوچه با نام شهید  گرانقد ر خود  رو د اشته باشند .

شهرد ار منطقه سه قم خبرد اد :

ایمن سازي بوستان هاي منطقه
ایمنسازي درخصوص گرفته صورت اقدامات از قم سه منطقه شهردار

بوستانهايمنطقهخبرداد.
رضا پوریافر افزود : د رراستاي ایمن سازي بوستان هاي سطح منطقه اقد امات قابل توجهي 
صورت پذیرفته است که ایمن سازي پایه روشنایي بوستان ها و تابلوهاي برق و جایگاه هاي 
شارژموبایل، نصب د رب پوش تیرهاي برق و فیوز )محافظت از جان(، جمع آوري کابل هاي 
برق ناایمن و تیرهاي پایه  رفلکتوري از سطح بوستان ها و میاد ین از جمله این اقد امات 
مي باشد . پوریافر افزود : د ر راستاي خد مات رساني بهتر و مطلوب تر و رفع خطرات احتمالي 
کلیه تیرهاي پایه کوتاه و بلند  به تعد اد  19۷4 عد د  ضمن رفع معایب، شماره گذاري نیز 

گرد ید .

شهرد ار منطقه هشت قم خبرد اد :

آغاز عملیات جد ول گذاري محله ۹ پرد یسان 
شهردارمنطقههشتقمازآغازعملیاتجدولگذاريمحله9پردیسانخبر

داد.
سید  عبد اله سلیماني گفت: با برنامه ریزي و همت واحد  فني این منطقه د ر راستاي 

خد مت رساني به شهروند ان عملیات اجراي جد ول گذاري محله 9 پرد یسان آغاز شد .
سلیماني با اشاره به مبلغ اجراي این پروژه گفت: این پروژه با اعتباري بالغ بر ۷میلیارد  ریال 
د ر آستانه بهره برد اري مي باشد . وي د ر اد امه افزود : طول کل انهار و جد اول کار شد ه د ر این 

طرح نزد یک به ۷هزار متر و جد ول کانیو 20هزار متر مي باشد .
شهرد ار منطقه هشت قم د ر خاتمه اظهار د اشت: طول کل خیابان هاي این محله 11هزار 
متر و سطح کل خیابان ها 1۳۷هزار متر مربع است که با اتمام این پروژه و آسفات معابر 
آن د سترسي هاي جد ید ي براي ساکنین پرد یسان جهت رفت و آمد  به وجود  خواهد  آمد .

سرمایه آبرو و فروختن به یک ریال ! 
 

عزت،شرفوآبرویهرانسانیاولینسرمایهایاستکهخداوندکریمدر
اختیارشقراردادهاستووظیفۀاوستتاباتمامتواندرحفظاینسرمایهتلاش

نماید.
د ر این جهان هر کس به د نبال چیزی است. هر یک از افراد  بشر برای رسید ن به امری تلاش 
می کنند . سرمایه هایی برای خود  جمع کرد ه و د ر حفظ آنان د ر تلاشند . هر کس برای خود  
سرمایه ای د ارد  و آن را عزیز می شمارد .  یکی فرزند انش را بزرگ ترین سرمایۀ زند گی اش 
می د اند  و آن د یگری سلامتی را. شخصی همسر خود  را عزیز می د ارد  و فرد ی اموال خود  
را گرامی می شمارد . اما شاید  د ر این میان یکی از چیزهایی که همگان به عنوان بزرگ ترین 
سرمایه مورد  توجه قرار د هند  “آبرو” است. عزت، شرف و آبروی هر انسانی اولین سرمایه ای 
است که خد اوند  کریم د ر اختیارش قرار د اد ه است و وظیفۀ اوست تا با تمام توان د ر حفظ این 
سرمایه تلاش نماید . بررسی روایات اسلامی به خوبی این مسئله را نشان می د هد  که حفظ 
آبرو د و جنبه د ارد . جنبه ای فرد ی که مربوط به خود  انسان است و جنبه ای غیری که افراد  

د ر برخورد  با یکد یگر باید  لحاظ نمایند .
اندکیدررفتارخودبیاندیشیم!

اولین گام د ر حفظ آبرو مربوط به خود  فرد  است. هر انسانی وظیفه د ارد  د ر اعمال و رفتار 
خویش د قت نمود ه و زمینه ای برای از بین رفتن آبروی خویش ایجاد  نکند . پیامبر )صلی الله 
علیه و آله و سلّم( د ر کلامی گهربار فرمود ه اند : "ای مرد م! خون و مال و آبروی شما حرمت 
د ارد  تا قیام قیامت". )تحف العقول، ص ۳0( د ر نتیجه اگر کسی د ر حفظ این سرمایۀ خد اد اد  

قصور ورزد  حرمت آن را از بین برد ه است.
اگر اند کی به گوشه و کنار جامعۀ خویش بنگریم نیک خواهیم د ید  که برخی بی هیچ 
واهمه ای آبروی خود  را به ریالی می فروشند  و حرمت د ار این ود یعۀ الهی نیستند . متأسفانه 
عد ه ای راه تنبلی و کسالت د ر زند گی پیشه کرد ه و از کوچک ترین تلاشی برای تأمین 
معاش خانواد ه و خود  د ریغ می مایند . این افراد  به راحتی کاسۀ گد ایی د ر د ست گرفته و د ر 
کوچه و خیابان ها از مرد م د رخواست کمک می نمایند  و یا آنکه د ر بهترین حالت، چشم به 
د ستان والد ین، خویشان، آشنایان و د وستان خود  د ارند .  این د ر حالی است که پیامبر خوبی 
ها )صلی الله علیه و آله و سلّم( د ر روایتی فرمود ه است:"کسی که از پی مال مشروع برود  برای 
آنکه آبروی خود  را از ذلت سوال مصون نگه د ارد ، عائله خویش را اد اره کند  و به همسایه خود  
کمک کند ، د ر پیشگاه خد اوند  سربلند  و رو سفید  است و صورتش مانند  ماه تمام می د رخشد ". 
)مستد رک الوسائل، ج 1۳، ص 1۷( امر د یگری که متأسفانه د ر جامعه د ر حال رواج است 
گرفتن مد رک تحصیلی بد ون تلاش می باشد . برخی د انشجویان برای گرفتن نمره د ست 
به تقلب می زنند . عد ه ای با جزع و فزع های بی پایه، مانند  اینکه ماد رم مریض بود ، فلان 
فامیلمان فوت کرد ه بود  و ... ، د ست به د امان استاد  شد ه و د رخواست نمره می کنند . برخی 
نیز پا را از این فراتر نهاد ه و با پرد اخت پول مد رک و نمره می خرند . این همه غیر از آنکه 
د رد ی بزرگ برای جامعه محسوب شد ه و سطح کیفی د انشجویان را روز به روز پایین آورد ه 
و انگیزۀ اساتید  از تلاش برای تربیت د انشجو کم می کند  سبب می گرد د  آبروی انسان د ر 
مقابل عد ه-ای، ولو اند ک، ریخته شود . هر چند  برخی با افتخار این امور را برای د یگران تعریف 

کرد ه و توقع تعریف و تمجید  نیز د ارند !!! اما واقع امر چیز د یگری است.
رویدیگرسکه

د ر مرحلۀ بعد ، حفظ آبرو امری اجتماعی تلقی خواهد  شد . وظیفه ای که بر د وش تک تک 
افراد  جامعه بود ه و هر کس وظیفه د ارد  د ر حفظ آبروی براد ر د ینی خویش تلاش نماید . راه 
های مختلفی برای این امر وجود  د ارد . به عنوان نمونه، گاه می توان با اند ک مالی، آبروی 
انسانی را خرید . پرد اخت بد هی افراد  مقروض، د اد ن د یۀ افراد ی که سهوا د ر زند ان افتاد ه اند ، 
کمک به نیازمند ان آبرومند ، پرد اخت شهریۀ مد رسۀ فرزند ان خانواد ه هایی که توان مالی 
خوبی ند ارند ، کمک به خانواد ه ها برای تأمین مخارج عروسی، جهیزیه و ... همه از مصاد یقی 

است که می تواند  آبروی انسانی را حفظ کرد ه و لطف الهی را به همراه د اشته باشد . 
امام علی )علیه السلام( د ر کلامی فرمود ه اند : "برترین مال آن است که با آن آبرو حفظ شود ". 
)میزان الحکمۀ، ج 11، ص 1۷8(  چه بهتر که این کمک ها به پیروی از مولا و مقتد ایمان 
مخفیانه صورت گیرد  تا مباد ا عرق شرم بر پیشانی فرد ی نشیند . گاه می توان با یک کلام 
آبرویی را حفظ کرد . به عنوان نمونه د ر مجلسی باب غیبت و تهمت باز شد ه و فرد ی را مورد  
تمسخر، توبیخ یا ... قرار د اد ه اند . د ر این زمان انسان مومن وظیفه د ارد  تا با یاد آوری خوبی 
های فرد  مورد  نظر، آبروی او را حفظ کرد ه و از اد امه یافتن بحث جلوگیری نماید .  پیامبر 
اکرم )صلی الله علیه و آله و سلم( می فرمایند : "کسی که د ر غیاب براد ر )مسلمان( خود  از 
او د فاع کند ، بر خد اوند  لازم است که او را از آتش جهنم محافظت کند ". )نهج الفصاحه، ص 
12(  د ر روایتی د یگر از امام صاد ق )علیه السلام( گزارش شد ه که فرمود ند : "خد ای بزرگ 
می فرماید  هر که بند ه مومنم را خوار سازد  مرا به ستیز فرا خواند ه است. و هر که بند ه ی 
مومنم را بزرگ د ارد  از خشمم د ر امان ماند ". )ثواب الاعمال محمد  بن علی ابن بابویه ، ترجمه 

صاد ق حسن زاد ه ، ص549(  
نتیجه

آبرو بزرگ ترین سرمایه ای است که خد اوند  د ر اختیار آد می قرار د اد ه است. هر انسانی وظیفه 
د ارد  د ر د رجۀ اول برای حفظ آبروی خویش تلاش کرد ه و د ر گام بعد ی به فکر گرامی د اشت 
آبروی د یگران باشد  تا لطف الهی را د ر د نیا و آخرت نصیب خویش کند . با این همه به خوبی 
می توان د ریافت که ریختن آبروی د یگران تا چه حد  ناشایست بود ه و بر اساس روایات خشم 

خد ا را د ر پی خواهد  د اشت.
امام علی )علیه السلام( فرمود ند : "هر کس می تواند  خد اوند  را به گونه ای ملاقات نماید  که 
د ستش به خون مسلمین و اموال آنان آلود ه نباشد  و همچنین زبانش از تجاوز به آبروی 

مسلمانان سالم ماند ه باشد ، این کار را انجام د هد ". )نهج البلاغۀ، ص 25۳(

کمبود  خوابگاه های د انشجویی د ر قم؛

 یک د انشجو و هزاران مشکل

گزارش/زهرااسدی!

بازگشتن و تحصیلی سال آغاز به تدریج به
دانشجویانبهفضاهایآموزشینزدیکمیشویم
اماهنوزهمقمبامشکلاتعدیدهایازجملهکمبود
فضاهایکافیبرایاسکاندانشجویانروبهروست.

 هرساله ماه د وم از فصل تابستان برای برخی جوانان حال 
و هوای عجیبی د ارد ، گاه پر از استرس و گاه پر از شاد ی و 
خند ه های از سر شوق، شاد ی از قبولی د ر آزمون پذیرش 
از ترک خانواد ه و قد م گذاشتن د ر  د انشگاه ها و استرس 
محیطی جد ید  د ور از شهر و کاشانه، روزهایی که باید  بار و بنه 
را جمع کنی و بر د وش گذاری و راهی مقصد ی شوی که قرار 
است آیند ه ات را رقم بزند ؛ این مقصد  منزلگاه جد ید ی است 
که روزهای ویژه ای را برای هر شخصی د ر طول زند گی رقم 

میزند ؛ خوابگاه د انشجویی!
روزهای د انشجویی با تمامی تلخی ها و د وری  از خانواد ه اما 
د ورانی شیرین است و این شیرینی زمانی د وچند ان می شود  
که فکر و اند یشه محل زند گی د ر این مد ت تحصیلی ذهن را 
پریشان نکند ، زمانی می توان با فراغت بال د ر عمق د رس ها 
و فراگیری د انش فرو رفت که نگران شام و نهار روزانه نباشی 
و این ها زمانی مهیا می گرد د  که مسئولان د انشگاهی قبل از 

پذیرش د انشجو برایش چاره اند یشی کنند .
هر ساله با آغاز زمان انتخاب رشته و د انشگاه، د انشجویان 
د ر هنگام انتخاب رشته و محل آموزشی اولویت هایی را برای 
خود  مد نظر قرار می د هند  که یکی از این اولویت ها وجود  
خوابگاه مناسب د ر شهر مورد  نظر است، برای بسیاری از 
خانواد ه ها وجود  خوابگاه د ر مکان تحصیل مهمترین اولویت 
برای اد امه تحصیل فرزند ان است و اگر با عد م وجود  خوابگاه 
روبه رو گرد ند  یا از انتخاب آن د انشگاه صرف نظر می کنند  و 
یا د ر صورت قبولی فرزند شان از رفتن به آن شهر و د انشگاه 
خود د اری می کنند  و این مشکلی است که د انشگاه های قم با 

آن د ست و پنجه نرم می کنند .
نبود  خوابگاه های د انشجویی به میزان کافی د ر شهر قم 
یکی از د لایلی است که مانع از جذب بالای د انشجو د ر 
این شهر شد ه است و حتی برخی افراد  هم که این رشته 
محل ها را انتخاب می کنند  پس از اطلاع فقد ان خوابگاه های 
د انشجویی به امید  قبولی د ر د انشگاهی با امکانات رفاهی و 
آموزشی بهتر یک سال د یگر چشم انتظار قبولی د ر کنکور 

می نشینند .
خبرها حاکی است که طی سالیان گذشته بسیاری از 
پذیرفته شد گان د ر د انشگاه های قم بعد  از ورود  به این د انشگاه 
تا مد تی به د لیل عد م وجود  خوابگاه و مهیا نبود ن امکانات، 
سرگرد ان بود ه اند  و یا د ر نمازخانه ها و مهمانسراها روز و شب 
گذراند ه اند ؛ باید  گفت که این مسئله برای شهری همچون قم 
غیر قابل تصور است و نباید  مراکز آموزشی این شهر خالی از 

امکانات رفاهی و آموزشی باشد .
متاسفانه د ر سال های گذشته خوابگاه های د انشگاه قم تنها 

به د انشجویانی تعلق می گرفت که سال د وم به بعد  تحصیلی 
را می  گذراند ند  و د انشجویان سال اولی باید  از خوابگاه های 
خصوصی که با هزینه های سرسام آور که تقریبا 6 برابر هزینه 
خوابگاه د اخل د انشگاه بود  استفاد ه می کرد ند  و این مشکل 
سبب کاهش تمایل د انشجویان برای آمد ن به این د انشگاه 

می شد .
البته باید  گفت که امکان ارائه خوابگاه به د انشجویان ترم 
اول با شرایطی خاص نیز صورت می گیرد  و د انشجویانی 
که د وره تحصیلات تکمیلی و د کتری را سپری می کنند  و 
افراد ی که از رتبه های برتر تک رقمی و د ورقمی برخورد ارند  و 
همچنین د انشجویانی که د چار معلولیت های جسمی حرکتی 

باشند  از امکان استفاد ه از خوابگاه بهره مند  می شوند .
فهیمه محمد ی از د انشجویانی است که د ر سال گذشته د ر 
د انشگاه قم پذیرفته شد ، وی از جمله کسانی است که یک 

سال از د وران تحصیل خود  را بد ون خوابگاه د ولتی گذراند .
وی د ر گفت و گو با خبرنگار فارس د ر خصوص مشکلات 
خوابگاه خود  طی این یک سال گفت: فاصله زیاد  و د وری به 
د انشگاه اصلی ترین مشکل من د ر طی یک سال تحصیلی بود .

وی که اهل کاشان است افزود : تا زمانی که د انش آموز 
بود م و د ر شهر خود مان زند گی می کرد م حتی یک خیابان 
آنطرف تر از منزلمان را به تنهایی نمی رفتم اما بعد  از آمد ن 
به د انشگاه مجبور شد م این فاصله  طولانی مسیر د انشگاه 
تا خوابگاه را طی کنم آن هم د ر ساعاتی از شب د ر فصل 
زمستان که ساعات پایانی کلاس های ما 6 بود  و د یگر هوا 

تاریک شد ه بود .
وی مشکل د یگر را کرایه بالای خوابگاه ذکر کرد  و اد امه 
د اد : از د یگر مشکلات ما تهیه غذا بود  از آنجا که د ر خوابگاه ما 
سلف سرویس وجود  ند اشت و مسیرمان به د انشگاه هم د ور 
بود  ناچار بود یم بسیاری از اوقات خود  به آشپزی و تهیه غذا 
بپرد ازیم که آن هم به د لیل کمبود  امکانات د ر خوابگاه و گاه 

فشار امتحانات و د رس ها به راحتی میسر نبود .
د انشگاه قم از پنج خوابگاه بهره مند  است که از این تعد اد  
سه خوابگاه مختص د انشجویان پسر و د و خوابگاه مختص 
این تعد اد  د ر مقابل ظرفیت  د انشجویان د ختر است که 

پذیرش د انشگاهی این د انشگاه بسیار محد ود  است.
خیرالله رهسپار معاون د انشجویی د انشگاه قم با اشاره به 
تعد اد  خوابگاه های د انشگاه قم گفت: از این پنج خوابگاه، 
سه خوابگاه الغد یر، شهید  میرباقری و شهید  گل آور مربوط 
به د انشجویان پسر و د و خوابگاه کوثر و فاطمیه مخصوص 

د ختران است.
وی با بیان اینکه د ر خوابگاه خواهران 900 د انشجو حضور 
د ارند ، اد امه د اد : خوابگاه الغد یر ۳80 د انشجو، شهید  باقری 
450 د انشجو و شهید  گل آور نیز 460 د انشجو را د ر خود  

جای می د هد .
رهسپار متوسط هزینه ماهیانه طبخ و تهیه غذا د ر د انشگاه 
را حد ود  ۳۳0میلیون تومان عنوان کرد  و گفت: به طور 
میانگین ماهانه میزان تعد اد  نهار و شام د انشجویی 65 هزار 

پرس و صبحانه 25 هزار پرس است و همچنین میزان توزیع 
ناهار و شام بین کارکنان د انشگاه حد ود  4 هزار پرس است.

معاون د انشجویی د انشگاه قم از هزینه 18 میلیون تومانی 
خرید  تجهیزات آشپزخانه خبر د اد  و گفت: د ر بخش های 

د یگر رستوران ها نیز 16 میلیون تومان صرف شد ه است.
وی با اشاره به محد ود یت های خوابگاهی د انشگاه قم گفت: 
اکنون ۷0 نفر از د انشجویان پسر و 90 نفر د انشجوی د ختر 

د ر خوابگاه های د انشگاه مفید  ساکن هستند .
است که  اعتبارات  این حساب می توان گفت وجود   با 
می تواند  فراهم کنند ه امکانات لازم برای د انشجویان باشد  و 
د ر مقابل کمبود  اعتبار به شکلی مخرب بر رفاه و امنیت و 

آسایش د انشجویان تاثیر می گذارد .
باقری  اطلاعات موجود  خوابگاه شهید   متاسفانه طبق 
و گل آور از امکانات رفاهی همچون آسانسور و تاسیسات 
مناسب و تهویه بی بهره است که این امر توجه مسئولان را 

می طلبد .
البته مشکلات خوابگاه های د انشجویی استان قم مسئله 
د یروز و یا امروز نیست بلکه مشکلی است که سالیان سال 
د انشجویان این استان با آن روبه رو هستند  و حتی د ر سال 
90 د ر زمان استاند اری حجت الاسلام موسی پور قرار شد  با 
واگذاری اراضی د ولتی به د انشگاه ها و استفاد ه از ظرفیت های 
بخش خصوصی این مشکل رفع شود  که متاسفانه تا به حال 

راه به جایی نبرد ه و همچنان سرد رگریبان است.
گاه از سوی مسئولین نیز شنید ه می شود  که از ابتد ا عد م 
ارائه خوابگاه به د انشجویان د ر د فترچه های ثبت نام اطلاع 
د اد ه شد ه و د انشگاه وظیفه قانونی د ر این خصوص ند ارد  و 
د انشجویان می توانند  د ر صورت تمایل د ست به انتخاب رشته 
د ر این شهر بزنند  اما باید  پرسید  آیا این مسئله راه حل اصلی 
مشکل است؟ آیا می شود  د ر شهری که ام القرای جهان تشیع 
است و ظرفیتی عظیم د ر تربیت د انشجویان و جوانان این 
مرزوبوم د ارد ، عد م امکانات رفاهی مانع جذب د انشجو و 

د انش پژوه شود ؟
به نظر می رسد  به عنوان یک راهکار کوتاه مد ت می توان 
با همکاری برخی از نهاد ها از ظرفیت های موجود  د ر حوزه 
گرد شگری استان برای پاسخگویی به مشکل خوابگاه های 

د انشجویی بهره برد .
برخی از هتل های استان قم این آماد گی را د ارند  تا با 
کیفیت مناسب به ارائه خد مت به د انشجویان بپرد ازند  و 
اگر مسئولان د انشگاهی هماهنگی های لازم را انجام د هند  

می توان از همین ظرفیت ها به بهترین شکل استفاد ه کرد .
از سوی د یگر نیاز است تا د ر کنار د انشگاه ها و با استفاد ه 
از ظرفیت بخش خصوصی مکان های جد ید ی برای اسکان 
د انشجویان تاسیس شود  که نیازهای رفاهی آنها را تامین کند ، 
د ر این میان باید  مد  نظر د اشت که هزینه د ر حوزه آموزشی 
شاید  به طور مستقیم بازگرد انی ند اشته باشد  اما د ر نهایت 
سود های کلانی را به کشور باز می گرد اند  که صد ها برابر میزان 

آن هزینه هاست.

قم نیازمند  مسیرهای ویژه د وچرخه :

خانه د وچرخه بد ون جنب و جوش
گزارش/محمدجهانگیریان

فرهنگ گسترش منظور به که دوچرخه های خانه طرح
استفادهازاینوسیلهورزشیبهمنظورسلامتمردمتوسط
اقبال مورد نیز درقم ، درآمده اجرا به شهرداریها برخی
مسوولانامرقرارگرفتهامادرحالحاضرجنبوجوشی
دراینخانههادیدهنمیشودوکمتررکابزنیرامیتوان

مشاهدهکرد.
سازمان ترافیک شهرد اری قم همزمان با سراسر کشور د و سال گذشته 
عنوان خانه های  با  به شهروند ان  د وچرخه  کرایه  ایستگاه  هشت 
د وچرخه د ر مناطق مختلف شهر ایجاد  کرد  تا زمینه ساز آشتی مرد م 
قم با ورزش د وچرخه سواری باشد  و این اقد ام علاوه بر توجه به سلامت 
جسمانی، زمینه حفظ محیط زیست و جلوگیری از ترافیک شهری را 

نیز فراهم کند .
افزایش  بد نبال  قم  شهرد اری  ها،  خانه  این  کار  به  آغاز  بد و  د ر   
ایستگاه های د وچرخه د ر پی استقبال احتمالی شهروند ان بود  اما آن 
چه اکنون به چشم می آید  د وچرخه هایی است که به شکلی زیبا 
د ر کنار هم چید ه شد ه اند ، مشتری ند اشته و د ر اطراف آن خبری از 

د وچرخه سواران نیست. 
د شواری رکاب زد ن و بعضا آسایش طلبی برخی شهروند ان باعث شد ه 
است تا د ر معابر شهری قم رد پای بسیار کم و ناد ری از د وچرخه سواران 
ببینیم این د ر حالی است که جمعی از مرد م نیز به د لیل اینکه هنوز 
فرهنگ د وچرخه سواری د ر قم گسترش نیافته ، اکراهی برای استفاد ه 
از این وسیله نقلیه سالم د ارند .همچنین روند  افزایش قیمت د وچرخه 
طی سال های اخیر باعث شد ه است تا هر شهروند  برای خرید  یک 
د وچرخه د ند ه ای با کیفیت به صورت میانگین رقمی بالغ بر یک 
میلیون تومان را بپرد ازد  این د ر حالی است که قیمت کرایه د وچرخه 
از خانه های د وچرخه بسیار مناسب و پایین است و فرد  می تواند  برای 
ایاب و ذهاب شهری قم هزینه ای بسیار کمتر از کرایه های تاکسی 

پرد اخت کند .  
کمتعدادبودنمسیرهایویژهدلیلیبرعدماستقبالاز

دوچرخهسواریدرقم
 د ر حالی که د ر کشورهای پیشرفته و د رحال توسعه د نیا استفاد ه از 
د وچرخه به بخشی از فرهنگ شهرنشینی آن ها تبد یل شد ه است یکی 
از مهم ترین ملزومات استفاد ه از د وچرخه د ر فرهنگ شهرنشینی وجود  

د اشتن مسیرهای ویژه ترد د  د وچرخه است. 
جمعی از مرد م قم د ر پاسخ به سوالی د ر مورد  د لایل عد م استقبال 
از د وچرخه سواری عنوان کرد ند  که با توجه به حجم بالای خود روها 
د رخیابان های شهری و نبود  مسیرهای ویژه ترد د  د وچرخه نمی توانند  

به بهای استفاد ه از این وسیله جان خود  را به خطر بیند ازند .
 این عد ه هم چنین تاکید  کرد ند  که کمبود  مسیرهای ترد د  د وچرخه 
و خطراتی که د وچرخه سواران را تهد ید  می کند  باعث شد ه است 
تا مرد م پیاد ه روی، استفاد ه از اتوبوس و تاکسی را به رکاب زد ن با 

د وچرخه ترجیح د هند .
 گرچه د ر این میان برخی د یگر نیز مشکلات آب و هوایی قم را د لیلی 
د یگر بر عد م استقبال از خانه های د وچرخه عنوان و بیان کرد ند  با 
توجه به این که شهر قم د ر نیمه ابتد ایی سال د ارای آب و هوای گرم 
و خشک است استفاد ه از د وچرخه برای ترد د ، گرمای هوا را برای افراد  

طاقت فرسا می کند .
 گرچه گرمای شد ید  قم د ر بسیاری از روزهای سال باعث بی تابی 
مرد م می شود  اما شهر قم نسبت به بسیاری از شهرهای کشور از مزیت 
مناسبی برای د وچرخه سواری برخورد ار است و آن هم مسطح بود ن 

شهر و عد م وجود  سربالایی های پر ارتفاع و سرپایینی های با شیب تند  
است و این مساله باعث می شود  حتی بد ون استفاد ه از د وچرخه های 

د ند ه ای رکاب زنی مفرحی را د اشت.
تنهایکسومدوچرخههایخانهدوچرخه

متقاضیروزانهدارند
 سرپرست سازمان ترافیک شهرد اری قم عنوان کرد  تنها یک سوم از 
مجموع د وچرخه های موجود  د ر خانه های د وچرخه متقاضی روزانه 

د اشته و از آن ها استفاد ه می شود .
 حسین شعبان زاد ه افزود : هم اکنون ۳60 د وچرخه را د ر ایستگاه های 
د وچرخه شهری قم مستقر کرد ه ایم و د ر حالی که هزینه ثبت نام و 
استفاد ه از د وچرخه ها بسیار مناسب برای کلیه اقشار مرد م است شاهد  

عد م استقبال از کرایه د وچرخه ها هستیم. 
وی اد امه د اد : شهروند ان برای د ریافت کارت اشتراک سالانه خانه های 
د وچرخه رقمی بالغ بر هشت هزار تومان را می پرد ازند  و این د ر حالی 
است که نیم ساعت آغازین استفاد ه رایگان بود ه و به ازای هر ساعت 

استفاد ه 150 تومان کرایه د وچرخه ها از مرد م د ریافت می شود . 
 سرپرست سازمان ترافیک شهرد اری قم اظهار د اشت: شهرد اری برای 
احد اث هر ایستگاه د وچرخه رقمی بالغ بر ۳0 میلیون تومان هزینه 
کرد ه است و هم چنین ماهانه رقمی د ر حد ود  40 میلیون تومان برای 

نگهد اری و تعمیرات د وچرخه ها هزینه می کنیم.
 وی اجرای طرح خانه های د وچرخه را امری صرفا هزینه بر و بد ون 
د رآمد  برای سازمان ترافیک شهرد اری قم عنوان کرد  و افزود : د ر حالی 
که با همکاری پیمانکار خانه های د وچرخه تبلیغات مناسبی د ر سطح 
شهر د اشته ایم باید  صد ا و سیما و سایر رسانه ها نیز همیار شهرد اری 

قم برای آشتی مرد م با فرهنگ د وچرخه سواری باشند .
 شعبان زاد ه ابراز د اشت: شهرد اری قم برای فرهنگ سازی استفاد ه از 
د وچرخه رسالت خود  را انجام د اد ه است اما مرد م نیز باید  همت خرج 

د اد ه و برای استفاد ه از د وچرخه به عنوان وسیله نقلیه ترغیب شوند .
 وی د ر مورد  مسیرهای ویژه د وچرخه نیز د ر قم گفت: د ر این مورد  سه 
نوع مسیر د وچرخه تعریف شد ه که نوع اول آن مسیر د وچرخه سواری 
به صورت کاملا جد ا از پیاد ه رو و سواره رو است که این نوع مسیر 
اکنون د ر بلوار پیامبر اعظم)س( از تقاطع سمیه تا مسجد  جمکران 

وجود  د ارد . 
وی اد امه د اد : نوع د یگری از مسیر را نیز د اریم که د ر آن مانند  بلوار 
زائر، مسیر د وچرخه بد ون همسویی با خود روها با خط د ر کنار خیابان 

جد ا شد ه است. 
 وی بیان د اشت: نوع د یگر مسیر نیز مسیری است که د وچرخه د ر آن 
همسو با مسیر خود روها حرکت می کنند  که متاسفانه به د لیل مهیا 
نبود ن زیرساخت های شهری قم، اکثر مسیرهای د وچرخه د ر این شهر 

از این نوع هستند . 
ایستگاههایدوچرخهنیازمندبرنامهریزی
بهتروفرهنگسازیبیشترهستند

ایستگاه های  رونق  نیز  قم  استان  د وچرخه سواری  رییس هیات 
د وچرخه د ر قم را نیازمند  برنامه ریزی بهتر و فرهنگ سازی بیشتر 

عنوان کرد . 
کاظم حججی افزود : اقد ام شهرد اری د ر ایجاد  خانه های د وچرخه به 
منظور ترویج فرهنگ استفاد ه از این وسیله نقلیه برای رفت و آمد های 
د رون شهری امری شایسته و قابل تقد یر است اما باید  تبلیغات بیشتری 

برای استفاد ه بیشتر شهروند ان از این خانه ها انجام شود .
 وی پیشنهاد  کرد  به منظور فرهنگ سازی استفاد ه از د وچرخه توسط 
شهروند ان، شهرد اری قم هر هفته مسابقاتی را د ر محلات برگزار کند  
تا مرد م با فرهنگ استفاد ه از این وسیله برای سفرهای د رون شهری 
خود  آشنا شوند .وی افزود : طرح د یگری را نیز به شهرد اری قم پیشنهاد  
کرد ه ایم که هر هفته مقابل هر ایستگاه د وچرخه همایش هایی با 
حضور اعضایی از هیات د وچرخه سواری برگزار شود  و همین شلوغی 
و ازد حام مقابل خانه های د وچرخه باعث جلب توجه مرد م خواهد  شد .

حججی افزود : باید  مشکل آب و هوای ویژه قم را نیز د ر عد م استقبال از 
د وچرخه سواری د ر نظر بگیریم که به هر حال تابستان ها شاهد  هوای 
بسیار گرم و د ر یکی د و ماه زمستان نیز شاهد  سرمای خشکی د ر شهر 
قم هستیم و همین عامل نیز مایه کم استقبال شد ن از خانه های 
د وچرخه می شود طرح خانه های د وچرخه د ر اکثر کلان شهرهای 
کشور اجرا شد ه است و این اقد ام از سوی شهرد اری ها اقد امی تحسین 
برانگیز برشمرد ه می شود  که رسانه های جمعی نیز باید  برای توسعه 
فرهنگ استفاد ه از وسیله د وچرخه همراهی مناسب را به شهرد اری 
ها د اشته باشند .از د یگر سو یکی از عواملی که به نظر می رسد  می 
تواند  استفاد ه بیشتری از خانه های د وچرخه را ایجاد  کند  همکاری 
شهرد اری و ارائه تسهیلاتی به اد ارات می باشد  تا کارکنان د ولتی بتوانند  
با تسهیلات ویژه از د وچرخه برای ترد د  به محل کار خود  استفاد ه 
کنند .هم چنین می توان تفاهم نامه های مشترکی را بین شهرد اری و 
آموزش و پرورش برای استفاد ه د انش آموزان و د انشگاه ها برای استفاد ه 
د انشجویان از خانه های د وچرخه منعقد  کرد  تا بتوان زمینه ای را برای 

سلامتی و نشاط هر چه بیشتر قشر نوجوان و جوان ایجاد  کرد .
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گزارش:مریممحمدپور

 اصلاح طلبانی که پس از انتخابات پرحاشیه 88 در دوره ای 
از رکود در کنش های سیاسی به سر می بردند، پس از به اشتراک 
گذاشتن سبد رأی خود با اصولگرایان میانه رو در انتخابات 92 و 
بازگشت نسبی به سپهر سیاسی کشور، حالا در جریان انتخابات 94 
مجلس می خواهند با هویتی مستقل از جریان اعتدال، فراکسیونی 
قدرتمند را در بهارستان تشکیل دهند، اما اختلافات تشکیلاتی، 
اکنون مهمترین مانع پیش روی جریان اصلاح طلب به شمار می رود. 

جریانی که هنوز فاقد یک حزب فراگیر شناخته شده است.

فروپاشیتشکیلاتیاصلاحطلبان
ودغدغهبسیجبدنهاجتماعی

پس از اتفاقات سال 88 و انحلال حزب مشارکت - در کنار 
حذف سازمان مجاهدین انقلاب - که بزرگترین حزب شناخته شده 
اصلاح طلب کشور محسوب می شد، و نیز تضعیف احزاب دیگری 
چون اعتماد ملی و مجمع روحانیون مبارز، اصلاح طلبان با تکثر 
تشکیلاتی و ضعف در بسیج بدنه اجتماعی مواجه شدند. این ضعف 
به ویژه پس از آن نمایان شد که در جریان انتخابات مجلس هشتم، 
بدنه اجتماعی اصلاح طلبان با سردرگمی پیرامون نسبت اصلاحات 
و صندوق رأی روبرو شده و حتی رئیس دولت اصلاحات مجبور 
شد تحت تاثیر این ابهام سیاسی، بی سروصدا در یک حوزه انتخابیه 
کوچک رأی خود را به صندوق بیندازد تا نشان دهد اصلاح طلبان 

راضی به قهر با انتخابات نیستند.
با این وجود اکنون در پس تحولات ناشی از روی کار آمدن 
دولت اعتدال، اصلاح طلبان حاضرند تمام قد، اقبال سیاسی خود در 
میان افکارعمومی را محک بزنند، اما ضعف و تکثر تشکیلاتی، مانعی 
در برابر بسیج آرای اصلاح طلبان به شمار می رود. اصلاح طلبانی که 
طیفی از نیروهای سیاسی، از نخبه گرایان محافظه کار در دل دولت تا 
رادیکال های دوست دار قهر با صندوق رأی را در بر می گیرند و روشن 
نیست بتوانند با وجود این تنوع سیاسی در کمپین انتخاباتی خود با 
لیستی واحد برای مجلس دهم، مانع از پراکندگی آرای حامی شان 

شوند یا نه.

دستهبندیاصلاحطلبان،200روزماندهبهتبلیغاتپارلمانی
در حال حاضر که گروه های سیاسی تا تبلیغات انتخاباتی اسفند 
94 تنها 200 روز فرصت دارند، اصلاح طلبان شاهد اختلافات و 
دسته بندی های تشکیلاتی گسترده ای هستند که برای بررسی آن،  

باید ماهیت این دسته بندی ها را به خوبی شناخت.
پس از پیروزی حسن روحانی در انتخابات خرداد 92، بخشی از 
گروه های اصلاح طلب که طیفی از آنها را اعضای حزب کارگزاران - 
به یادگار مانده از دولت هاشمی - تشکیل می دهند، در دولت یازدهم 

استقرار یافته و این جریان امیدوار است بتواند در سایه موفقیت های 
دیپلماتیک دولت و با پرچم اعتدال، بخشی از نامزدهای مورد حمایت 
خود را به بهارستان بفرستد. هرچند دولت یازدهم تاکید کرده که از 
رقابت های سیاسی انتخابات برحذر می ماند اما بازتاب انتشار اظهارات 
معاون اول رئیس جمهور در جلسه شورای مرکزی حزب کارگزاران 
در سعدآباد که گفته بود »اگر مجلس خوبی شکل نگیرد، کار دولت 
تمام است«، در کنار حرف و حدیث هایی که این روزها درباره 
پیامدهای توافق هسته ای وین برای سبد رأی روحانی در انتخابات 
مجلس دهم شنیده می شود، نشان می دهد اصلاح طلبان نزدیک به 
دولت، برنامه مبسوطی برای جلب آرای اصلاح طلبان به سود حامیان 
حسن روحانی دارند. همان حامیانی که می خواهند تجربه انتخابات 

خرداد 92 را در اسفند 94 تکرار کنند.
جریان دیگر اصلاح طلب که با تابلو »امید ایرانیان« و با محوریت 
محمدرضا عارف در عرصه انتخابات حضور خواهد یافت، هرچند با 
احتمال ردصلاحیت بخشی از نامزدهای خود روبروست، اما تلاش 
دارد تا در انتخابات 94 ثابت کند که اصلاح طلبان می توانند بدون 
دوپینگ نزدیکی به اصولگرایان میانه رو، سهمی از قدرت داشته باشند. 
مجموعه سفرهای استانی عارف و اظهارات انتخاباتی شخصیت های 
نزدیک به او نشان می دهد که این نامزد انتخابات 92 قصد ندارد 
همچون دو سال قبل که با عقب نشینی استراتژیک خود، زمینه 
پیروزی روحانی را فراهم آورد، بازهم یار کمکی دولتی قلمداد شود که 
به نظر برخی اصلاح طلبان، سهم مهمی از کابینه را در اختیار گزینه های 

نزدیک به عارف قرار نداد. با این وجود، این گمانه وجود دارد که اگر 
نامزدهای نزدیک به این جریان اصلاح طلب نتوانند از فیلتر شورای 
نگهبان گذر کنند، در نهایت سبد رأی این طیف از اصلاح طلبان بار 

دیگر با آرای اصلاح طلبان معتدل به اشتراک گذاشته شود.
تشکیل  اصلاح طلبی  جوانان  را  اصلاح طلب  جریان  سومین 
می دهند که با تابلو »ندا« و با لیدری یک دیپلمات باسابقه وارد عرصه 
سیاسی شده و قصد دارند انتخابات 94 را نقطه عطف فعالیت های 
سیاسی خود قرار دهند. هرچند مجموعه چهره های حاضر در ندا، 
چهره های جوان و ناشناخته اصلاح طلب هستند که در ادوار پیشین 
انتخابات  فعالیت های اجرایی ستادهای انتخاباتی اصلاح طلبان را 
برعهده داشتند، ولی حالا قرار گرفتن آنها در کنار صادق خرازی که 
این روزها مذاکرات هسته ای را فرصتی برای حضور بیشتر رسانه ای 
خود می داند، باعث شده تا آنها نقشی مستقل در حوزه سیاست 
برعهده بگیرند. خرازی اگرچه می داند که بخشی از اصلاح طلبان 
درباره پیشینه اصلاح طلبی وی تردیدهایی دارند، ولی امیدوار است 
تا از طریق نزدیکی به رئیس دولت اصلاحات، اعتماد بدنه اجتماعی 
اصلاح طلب را به خود جلب کرده و در بهارستان، نقش موازنه گر میان 

اصلاح طلبان، اصولگرایان و حامیان دولت را بازی کند.
گروه هایی  مجموعه  اما،  اصلاح طلب  گروه های  چهارم  دسته 
هستند که هرچند در عصر اصلاحات تحت عنوان کلی »جبهه 
دوم خرداد« ایفای نقش می کردند، ولی اکنون به طور جداگانه، 
سعی می کنند آرای اصلاح طلبان و بخشی از گروه های صنفی را به 

خود جلب کنند. خانه کارگر، حزب مردم سالاری، حزب همبستگی، 
مجموعه تشکل هایی که پیشوند »انجمن اسلامی« را یدک می کشند 
از  این طیف  اصلاحات،  به  منسوب  گروه های  از  دیگر  برخی  و 
اصلاح طلبان را تشکیل می دهند که تحت عنوان کلی »چپ سنتی« 
شناخته می شوند. با وجود اینکه بعید است این طیف قدرت کافی 
برای تهیه فهرستی پرقدرت برای انتخابات اسفند را داشته باشد، اما 
این گروه ها نقش مهمی در جلب افکارعمومی و گروه های صنفی و 
سنتی به نامزدهای اصلاح طلب و عبور اصلاح طلبان از فیلتر شورای 

نگهبان را دارند.
و در نهایت، پنجمین دسته از اصلاح طلبان را گروه هایی تشکیل 
می دهند که هنوز در تئوری های برخاسته از تجربه فتنه 88 متوقف 
هستند. این دسته از اصلاح طلبان احتمالا در آستانه انتخابات باز 
هم تابلو »تحریم« را در دست گرفته و با مشارکت در انتخابات 
مخالفت خواهند کرد. اگرچه این طیف از اصلاح طلبان نقشی در 
بده بستان های انتخاباتی و لیست بندی های سیاسی ندارند ولی تا حدی 
می توانند عامل کاهش سبد رأی اصلاح طلبان و تضعیف این طیف در 

فرآیند رقابت های پارلمانی باشند.

تلاشاصلاحطلبانبرایگذارازچنددستگی
با این همه اصلاح طلبان در دو سال گذشته از عمر دولت یازدهم 
که فرصتی برای احیای موقعیت سیاسی خود داشته اند، تلاش هایی 
انجام داده اند.  از شکاف های یادشده  برای ساماندهی و عبور  را 
تلاش هرچند ناتمام برای تشکیل احزاب قدرتمند جدید، تشکیل 
شورای رهبری و مجمع مشورتی برای کاستن از اختلافات، حضور 
بی سروصدا در دولت و همراهی با بخشی از اصولگرایان میانه رو، رونق 
بخشیدن نسبی به کنش های رسانه ای و تلاش برای رفع محدودیت 
فعالیت رهبران اصلاحات ازجمله فعالیت های صورت گرفته از سوی 
اصلاح طلبان برای حضور قدرتمند در انتخابات اسفند 94 بوده است.

اما خط و نشان های سیاسی درباره احتمال ردصلاحیت نامزدهای 
اصلاح طلب، به ویژه برای انتخابات خبرگان، ناتوانی اصلاح طلبان در 
جلب اعتماد کافی به منظور تشکیل احزاب و رسانه های جدید اثرگذار 
و نیز سردرگمی بدنه اجتماعی اصلاحات درباره نسبت دولت اعتدال 
و اصلاح طلبان، نشان می دهد که هنوز مجموعه تلاش ها برای عبور 
کامل اصلاحات از بحران 88 کافی نبوده و به همین دلیل باید منتظر 
ماند تا شاید یک بار دیگر اصلاح طلبان تجربه انتخابات 92 را برای 
انتخابات اسفند 94 تکرار کنند. تجربه موفق به اشتراک گذاشتن سبد 
رأی اصلاحات با اصولگرایان اعتدالی که می تواند گامی دیگر برای 
بهبود شرایط سیاسی اصلاح طلبان قلمداد شود؛ تجربه ای که 20 
سال قبل در سال ۷4 و در جریان برگزاری انتخابات مجلس پنجم 
نیز رقم خورد، آنجا که با ائتلاف جریان چپ موسوم به خط امام، 
با راست مدرن بیرون آمده از کابینه هاشمی، فراکسیون قدرتمندی 
شکل گرفت که به روایتی، زمینه ساز پیروزی در دوم خرداد ۷6 شد.

انتخابات کمیته رئیس رهامی محسن حجتالاسلام
شورایهماهنگیجبههاصلاحاتدرگفتوگوبافارسبه
تشریحفعالیتهاوجهتگیریهایانتخاباتیاصلاحطلبان
اسلامی شورای مجلس انتخابات دوره دهمین برای

پرداخت.

تلاشداریمهمهاصلاحطلبانرادریکجاجمعکنیم
وی اظهار داشت: تلاش داریم همه اصلاح طلبان را در یک جا 
جمع کنیم. وقتی می گوییم همه اصلاح طلبان منظورمان حامیان 
رئیس دولت اصلاحات آیت الله هاشمی، محمدرضا عارف و دولت 

روحانی است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه هنوز برای جمع 
نرسیده ایم  خاصی  مدل  به  جا  یک  در  اصلاح طلبان  کردن 
خاطرنشان کرد: در برخی شهرستان ها که احتمال بدهیم یک 
اصلاح طلب رأی را بشکند و یک افراطی به مجلس راه پیدا کند در 
آن صورت ما یک مدلی از ائتلاف در بعضی از شهرها با دوستان 

اصولگرا خواهیم رسید.

درموردکلیتائتلافاصلاحطلبانواصولگرایان
باناطقنوریبحثکردیم

رهامی ادامه داد: ما در مورد این موضوع )رسیدن به ائتلاف در 
بعضی از شهرها با اصولگرایان( کلیات آن را با آقای ناطق و دیگر 
دوستان اصولگرا بحث کردیم اما اینکه طبق چه مدلی باید عمل 

کنیم و چه کسانی باید به صحنه بیایند کمی زود است.

نشستنیروهایحامیدولتباطرفدارانلاریجانی
برایانتخاباتآتیکلیاست

وی در پاسخ به این پرسش که آیا ائتلاف روحانی و لاریجانی 
نیز بر همین مبنایی که شما اشاره کردید است، گفت: خیر این 
یک چیز دیگر است، این قضیه اصلًا  سازمانی نیست ولی امکان 
اینکه در بعضی از شهرها نیروهای حامی دولت و نیروهای میانه 
با نیروهای اصولگرای طرفدار آقای لاریجانی به انسجام هایی برسند 
خبرهایی داریم و نشست های آنها نیز کلی است و بحث این است 

تا از ورود افراطیون جلوگیری شود.
رئیس کمیته انتخابات شورای هماهنگی جبهه اصلاحات به 
تشریح جزئیات ائتلاف حامیان روحانی و هواداران لاریجانی در 
انتخابات مجلس دهم پرداخت و گفت: این مبنا یک بعد ایجابی 
دارد که ما تلاش می کنیم نیروهای اصلاح طلب معتدل، کارشناس 
و خبره خود را وارد مجلس کند اما یک جنبه صلبی دارد که این 
جنبه این است در برخی شهرستان ها برای اینکه یک افراطی تند 
وارد مجلس نشود و مجلس دوباره به افراط کشیده نشود ما از 

نیروهای خود به نفع یک معتدل کوتاه می آییم.
رهامی ادامه داد: اگر ما جایی واقعاً ببینیم که نمی توانیم به 
ایده آل خود برسیم و در صورت اختلاف بین ما یک افراطی به 
مجلس راه پیدا می کند در این حین جمع بندی ما این است که به 
صورت تلفیقی از اصولگرایان و معتدلان اصلاح طلب ائتلاف صورت 

گیرد.
وی در پاسخ به این پرسش که یعنی اصلاح طلب ها همراه با 

دولت در این ائتلاف روحانی و لاریجانی شرکت می کنند، گفت:  
بله یک جاهایی همینطور است اما ما یک نسخه برای سراسر کشور 

نپیچیده ایم.
این فعال سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این پرسش که اگر 
قرار است ائتلافی کار شود پس چه فرقی بین گفتمان اصولگرا و 
اصلاح طلب باید قائل بود، گفت: این با گفتمان اصلاح طلب منافاتی 
ندارد چرا که این مدل خودش اصلاح طلبی است که ما نباید صفر 

و صدی فکر کنیم.
دوره  یازدهمین  در  اصلاح طلبان  کرد:  خاطرنشان  رهامی 
انتخابات ریاست جمهوری نیز نشان دادند صفر و صدی نیستند. 
کاندیدای ما رئیس دولت اصلاحات بود. اگر گفتمان اصلاح طلبی 
ایجاب کند که یا خاتمی ای هیچکس که این با روح گفتمان در 

تضاد است.
وی ادامه داد: به طور طبیعی وقتی نمی توان رئیس دولت 
اصلاحات را به صحنه رقابت ها آورد نباید از صفر به صد نزول کنیم 
بلکه باید کف ۷0-80 درصدی را در نظر گرفت و به سراغ افرادی 

همچون آیت الله هاشمی و حجت الاسلام روحانی برویم.
رئیس کمیته انتخابات شورای هماهنگی جبهه اصلاحات با بیان 
اینکه روحانی هیچگاه نگفته بود که من یک اصلاح طلب هستم، 
گفت: گفتمان اصلاح طلبی ایجاب می کرد که بین آقای روحانی و 
جلیلی از یک شخص معتدل، خردمند و قانونمدار حمایت کنند و 

این خود عین گفتمان اصلاح طلبی است.

کفماایناستکهچهاندازهعقبنشینیکنیم
رهامی در مورد انتخابات مجلس دهم نیز گفت: ما برای مجلس 
دهم یک کفی را برای خود تعریف کردیم و آن کف این است که 

تا کجا عقب نشینی کنیم.
مرکزی  شورای  )عضو  عطریانفر  اظهارات  به  پاسخ  در  وی 

حزب کارگزاران و سازندگی( گفت: من نمی خواهم صحبت آقای 
عطریانفر را نقل و نقد کنم اما ما اینگونه فکر نمی کنیم آقای عارف 

نقد ما است.
رهامی تأکید کرد: این مسلم و طبیعی است چرا که آقای عارف 
معاون اول دولت اصلاحات و در چند دوره وزیر بودند به نوعی 

آقای عارف نخست وزیر دولت اصلاحات است.
وی ادامه داد: همانگونه که به آن اشاره کردم اگر در فلان شهر 
نیروی معتدل و میانه ای داریم که هم آقای لاریجانی حمایت کند 
و هم ما حمایت کنیم و اگر آن اصلاح طلب مد نظر ما رأی آن 
نیروی متقدر را بشکند و یک افراطی به مجلس راه پیدا کند حتماً 

ائتلافی وارد خواهد شد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه ما قواعد مدل ائتلاف 
را ننوشتیم،گفت: قواعد ائتلاف بین المللی است و آن مدل این است 
که اگر شما به خواسته 100درصدی خود نرسیدید سریع از 100 

به صفر تنزل پیدا کنید و به سراغ ۷0 تا 80 درصدی بروید.

اصلاحطلبانازنیرومعتدللاریجانیدرمقابلنیروافراطی
احمدینژادحمایتخواهندکرد

رهامی تأکید کرد: در بین آقای لاریجانی و عارف ما قطعاً از 
تیپ هایی مثل عارف حمایت می کنیم اما اگر قرار شد نیروی آقای 
لاریجانی با نیروی آقای احمدی نژاد رقابت کند و ما کاندیدا نداشته 
باشیم یا رد صلاحیت شده باشد و یا زمینه رأی نداشته باشد ما 
از نیروی آقای لاریجانی حمایت می کنیم تا نیروی افراطی آقای 
احمد ی نژاد به مجلس راه پیدا نکند و این یک روش عاقلانه حزبی 

است.
درقضیهکنارهگیریعارف

براساسائتلافحزبیعملنشد
وی در پاسخ به این پرسش که اصلاح طلبان در قضیه ائتلاف با 

آقای روحانی نیز بازنده میدان شدند و به گفته برخی اصلاح طلبان 
چیزی عایدشان نشد، تصریح کرد: ما در قضیه عارف و روحانی 
متأسفانه در چارچوب ائتلاف حزبی عمل نکردیم چون هم مجال 
نشد و هم آقای عارف از ابتدا خود را به عنوان کاندیدای اصلاح طلب 
و شورای هماهنگی جبهه اصلاحات مطرح نکرده بودند یعنی بعداً 

جریان اصلاح طلب از وی حمایت کرد.

اگربرطبقمدلحزبیعملمیکردیم
روحانیبایدعارفرامشاورارشدخودمیکرد

اصلاحات  جبهه  هماهنگی  شورای  انتخابات  کمیته  رئیس 
خاطرنشان کرد: قطعاً اگر در قضیه ائتلاف روحانی و عارف در 
چارچوب حزبی عمل می کردیم طبیعی بود که مثل آلمان که 
خانم »مرکل« و آقای »گرهارد شرودر« خواستند ائتلاف کنند 
شرودر به نفع خانم مرکل کنار رفت و در آنجا دقیقاً مشخص شد 
که چهار وزارتخانه کلیدی همچون وزارت امور خارجه کشور، صنایع 
و اقتصاد باید به حزب سوسیال دموکرات منتسب به حزب آقای 

شرودر واگذار شود.
رهامی ادامه داد: ما همان موقع هم این بحث ها را مطرح 
می کردیم اما صحبت دوستان این بود که اینجا یک ائتلاف حزبی 
به آن صورت نیست چرا که رئیس دولت اصلاحات به عنوان 
یک ریش سفید وساطتت کرده و 48 ساعت مانده به انتخابات 
درخواستی داشته و آقای عارف نیز بنا به آن درخواست کنار 

کشیده است.
وی با بیان اینکه اگر قرار بود ائتلاف و روحانی طبق یک 
مدل حزبی عمل شود روحانی باید سمت بالایی را به عارف 
را  عارف  باید  روحانی  آقای  حداقل  گفت:  می داد،  اختصاص 
برای  وزرا  انتخاب  در  و  انتخاب  خود  ارشد  مشاور  عنوان  به 
وزارتخانه ها نظر ایشان را جویا می شد زیرا رأی روحانی ترکیبی 
خود  رأی  و  اصلاحات  دولت  رئیس  هاشمی،  عارف،  رأی  از 
هماهنگی  شورای  انتخابات  کمیته  رئیس  بود.  روحانی  آقای 
جبهه اصلاحات اظهار داشت: الآن در شورای هماهنگی جبهه 
اصلاحات تلاش داریم در استان به استان احزابمان را تقویت 
کنیم که حتی اگر در این دوره جواب ندهد قطعاً در دوره های 

بعدی حرکت حزبی ما جواب خواهد داد.
رهامی با بیان اینکه رسیدن به جمهوریت خارج از مدل ائتلاف 
حزبی هیچ مدل دیگری ندارد، گفت: این مدل مدلی است که 
دنیا ده ها سال آن را تجربه کرده و ما هم تلاشمان این است که 
این مدل را پیاده کنیم اما جامعه ما به آن درجه از توسعه یافتگی 
نرسیده است که بتواند طبق مدل های حزبی عمل شود چرا که 

احزاب ما در گذشته تعطیل شده است.
وی ادامه داد: از زمان مشروطه تا کنون بیش از 110 می گذرد 
و دلیل اینکه مشروطه جواب نداد و به استبداد منجر شد هم همین 

عدم احزاب قوی بود.
به گفته این فعال سیاسی اصلاح طلب هیچ راهی برای اصلاح 
ساختار سیاسی کشور جز تقویت احزاب وجود ندارد و دولت را 
باید احزاب تشکیل دهد و سپس این احزاب باید به مردم پاسخگو 
باشند تا معلوم شود کدام حزب برنامه موفقی و کدام حزب برنامه 

نا موفق تری داشته است. 

اخبار
درگلایهعراقچیازصداوسیمامطرحشد؛

انعکاسمخدوش،غیرحرفهای
وغیراخلاقیخبریکدیدار

عضوارشدتیممذاکرهکنندههستهایکشورمانبهخاطرانتشارمخدوشو
ناقصیکخبردرصداوسیماانتقادکرد.

سیدعباس عراقچی طی اظهاراتی از اینکه محتوای یک جلسه خصوصی و کاری با 
شورای خبر صداوسیما به صورت ناقص، مخدوش و با غلط های فراوان محتوایی و نگارشی، 
در سایت خبری صداوسیما منتشر شد اظهار شگفتی کرده و چنین امری را نه تنها 
غیرحرفه ای و غیراخلاقی، بلکه یک خلاف بین اداری و مغایر با منافع و امنیت ملی دانسته 

و خواستار پیگیری آن از سوی مقام های عالی سازمان صداوسیما گردید.
 سایت خبری صداوسیما با فاصله کوتاهی خبر مزبور را از سایت برداشته و توضیح 
داد مطالبی که به نقل از دکتر سید عباس عراقچی معاون وزارت امورخارجه در نشست با 
مسئولان معاونت خبر روی خروجی قرار گرفت، ناشی از یک خطای برداشت بوده است.

خبرگزاری صداوسیما تاکید کرده است این مطلب که تلفیقی از اطلاعات درست و 
نادرست است قابل استناد نیست. با این حال مطلب مزبور بلافاصله توسط سایت های 
مختلف بازنشر شد. عراقچی همچنین با اشاره به اینکه یکی از مزایای تیم مذاکره کننده 
انسجام داخلی و همدلی همه اعضای تیم بود، از نقش آقای حسین فریدون در انجام 
وظیفه سخت هماهنگی تمامی دستگاه ها، ارائه مشورت، انتقال مطالب و تقویت انسجام و 

همبستگی تیم مذاکره کننده تقدیر نمود.

اصغرزادهفعالسیاسیاصلاحطلب:

صداوسیماوگروههایتندرو
درزمینمردمبازینمیکنند

یکفعالسیاسیاصلاحطلبگفت:وروداحمدینژاداختلالنهادهایمدنی
راتشدیدکردوویرسمابهیکدستسازیجامعهمدنیرویآورد.

ابراهیم اصغر زاده  در تحلیل فضای سیاسی کشور بعد از روی کار آمدن احمدی نژاد 
گفت: پس از دوران اصلاحات و روی کار آمدن دولت نهم شاهد آن بودیم که فضا بسته تر 
شد؛ نهادهای مدنی ضعیف شدند؛ ضعیف شدن جامعه مدنی هم فضای عمومی را غیرشفاف 
کرد. مطبوعات و احزاب و ... وجود داشتند، اما کارکردشان شفاف نبود و گردش اطلاعات در 
کشور دچار اختلال شد. ورود آقای احمدی نژاد به عرصه انتخابات، این اختلال و سوء کارکرد 
را تشدید کرد. او رسما به تسطیح و یکدست سازی جامعه مدنی روی آورد و همه نهادهای 
مدنی را شخم زد و یکدست کرد؛ از سازمان مدیریت گرفته تا دانشگاه ها و مطبوعات؛ هر 

جایی که ممکن بود نهادهای مدنی در آن تاثیرگذار باشند، به طور کلی شخم زده شدند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: اجازه دهید با یک مثال مهندسی این مسئله را 
شرح دهم؛ یک سیستم وقتی خوب کار می کند که »داده« را از محیط بگیرد و به »بازده« 
تبدیل کند و بر اساس یک بازخورد دائما خود را اصلاح و ترمیم کند. سیستم امکان دارد 
به دلایل مختلف دچار اختلال شود؛ مثلا گردانندگان سیستم به دلیل ضعف و ناتوانی و 
کم دانشی خود، داده های اخذ شده را به صورت غلط تحلیل و ارزیابی کنند، خب دچار 
خطای محاسبه شده و بازده هم غلط از کار در خواهد آمد. اما اگر داده ها اساسا از بنیان غلط 
بوده باشد، حتی اگر گردانندگان مملکت و تصمیم گیران سیستم چهره های دلسوز و لایقی 
هم باشند، باز در واکنش و تصمیم دچار خطا خواهند شد. وقتی سیستم در تشخیص به 
سوءکارکرد یا دوربینی و نزدیک بینی مبتلا شود، هزینه اداره آن به شدت افزایش یافته و 
مشروعیت آن لطمه خواهد خورد. اصغرزاده افزود: صداوسیما و گروه های تندروی جامعه، 
در یک زمین بازی متفاوت بازی می کنند و افکار و عقاید آن با نظرات اکثریت مردم فاصله 

دارد. البته صداوسیما دوست دارد که در افکار عمومی تاثیر بگذارد، اما موفق نیست.
وی خاطرنشان کرد: یک نمونه آن قضیه اوکراین بود. وقتی دولت روسیه در شبه 
جزیره کریمه دست به رفراندوم زد، صداوسیمای ایران تبدیل به سخنگوی مسکو شده بود. 
درحالی که جداشدن کریمه صددرصد برخلاف منافع ملی ایران و خلاف قوانین بین المللی 
بود. این فعال سیاسی با اشاره به تغییر جامعه و دنیا نسبت به سال 58 گفت: یک زمان 
اشغال سفارت آمریکا در راستای حفظ انقلاب بود، اما یک زمان اشغال سفارت انگلیس 
در ضدیت با منافع جامعه بود. چنانچه همه گروه های سیاسی و روشنفکران و میانه روها از 
اشغال سفارت آمریکا حمایت کردند، اما در قضیه اشغال سفارت انگلیس یک رفتار احمقانه 

و کاریکاتوری بود که با برخورد سرد گروه های سیاسی مواجه شد.
اصغرزاده با اشاره به تغییر جهان بعد از جنگ سرد و فروپاشی شوروی گفت: اصلاح طلبان 
به خاطر ماهیتی که دارند، زودتر از اصولگرایان متوجه این تغییر شدند و توانستند خود را با 
مقتضیات روز وقف دهند. اصغرزاده با اشاره به اینکه حتی در اوایل انقلاب هم اصلاح طلبان 
از فقه پویا دفاع می کردند، تاکید کرد: همواره اصلاح طلبان دیدگاه های جدیدتری برای 
اداره کشور داشتند. در واقع اصلاح طلبان چون رفورمیست هستند، درون خودشان هم 
مدام رفورم می کنند، اما اصولگرایان با تغییرات مخالف هستند و دقیقا از همین زاویه ضربه 
می خوردند. اصغرزاده درباره شرایط وقوع دوم خرداد گفت: فضای سیاسی کشور پس از 
جنگ تغییر کرد، اما در فاصله پایان جنگ تا قبل از ۷6 فضای سیاسی کشور یک فضای 
منفعل با تقسیم کار معّین بود. جناح راست در آن زمان بخش مهمی از قدرت را در اختیار 
داشت. بعد از جنگ و در دوران معروف به سازندگی، طبقه متوسط رشد کرد که مطالبات 
اجتماعی جدیدی به همراه داشت. طبقه متوسط آزادی بیشتر اجتماعی و سطح بالاتری از 

مشارکت را جست وجو می کرد.
وی افزود: قبل از دوم خرداد ۷6 این تصور وجود داشت که عرصه سیاست باید عرصه 
اجماع و وحدت در سطح ملی باشد و سعی می شد هرنوع اختلاف سلیقه سریعا پوشانده و 
تکذیب گردد. رقابت به آن معنا که الان در میان جریان های سیاسی دیده می شود، آن زمان 
در سطح کشور وجود نداشت؛ مثلا در مورد اینکه چه کسی رییس جمهور شود، ابتدا 
اجماع به وجود می آمد و بعد نتیجه در معرض رای گیری عمومی گذاشته می شد. همیشه 
پای یک کاندیدای اصلی در میان بود و چند نفر دیگر نیز به شکل نمایشی در کنارش به 
رقابت می  پرداختند، اما از دوم خرداد ۷6 رقابت به مفهوم واقعی آن وارد ادبیات و فرهنگ 
سیاسی شد و جریانی که هماکنون اصلاح طلب خوانده می شود، به تنظیم و تدقیق اهداف 
رفورمیستی خود و لزوم اصلاح سیستم پرداخت و شکل و شمایل یک جریان اپوزیسیون 
درونی را پیدا کرد که از سایه خارج شد و حتی توانست اکثریت کرسی های مجلس ششم را 
هم به دست بگیرد. این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: از آن زمان سطح مشارکت و میزان 
و قلمرو فعالیت سیاسی دچار دگردیسی شد و مفهوم تازه ای پیدا کرد. طبقه متوسط نیز 
که رشد کرده بود و به بلوغ رسیده بود روی طبقات پایین دستی سیطره بیشتری یافت و 
راه و روش زندگی مدرن تری را به آنها دیکته کرد. مطبوعات و رسانه ها و نهادهای مدنی 
رونق یافتند و جامعه مدنی تقویت شد. اصغرزاده افزود: اصولگرایان حاکم در آن زمان دو 
نگرانی داشتند؛ از یک سو قدرت گرفتن اصلاح طلبان و طبقه متوسط را به زیان حیات و 
ممات خویش می پنداشتند و از طرفی تشدید رقابت را موجب بی ثباتی و تزلزل در ارکان 
حاکمیت دینی می دانستند و شاهد مثالشان هم فروپاشی نظام شوروی بود. تئوریسین های 
اصولگرا آدرس غلط به مسئولان کشور دادند. از همین رو نظارت استصوابی را ابداع کردند 
و به ابزاری تبدیل کردند که مانع از حضور اصلاح طلبان در انتخابات ادوار بعدی مجلس شد. 
در ظاهری قانونی راه را بر رقیب خود بستند. با ابزار نظارت استصوابی یک فضای گلخانه ای 
به وجود آوردند که قهراً در آن اصولگرایان شانس بیشتری برای فعالیت و پیروزی داشتند.

سعیدمرتضوی:

ارتباطمبابابکزنجانیدروغاست
دادستانپیشینتهرانگفت:ارتباطمبابابکزنجانیافتراستوبحثجدیدی

نیستودرگزارشتحقیقوتفحصازتامیناجتماعیبهآناشارهشدهبود.
سعید مرتضوی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، با اشاره به جلسه روز شنبه رسیدگی به پرونده 
تخلف در سازمان تامین اجتماعی عنوان کرد: روز شنبه قرار شد دادگاه درخواست من در 
مورد ضرورت احضار آقایان ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نوربخش رئیس سازمان 
تامین اجتماعی را مورد بررسی قرار دهد و تا پایان همان روز تصمیم گیری کند که حکم جلب 
برای آقای ربیعی و نوربخش صادر شود یا نه. دادستان پیشین تهران ادامه داد: ما در این مورد، 
لایحه خود را به دادگاه داده ایم و طبق آیین دادرسی کیفری تصمیم گیری در این خصوص 
با قاضی و دادگاه است که این تصمیم تا پایان وقت اداری امروز مشخص خواهد شد. رئیس 
سابق سازمان تامین اجتماعی گفت: در صورتی که دادگاه در این مورد تصمیمی درباره عدم 
جلب آقای ربیعی و نوربخش اتخاذ کند، تا شنبه هفته آینده فرصت دارم لایحه آخرین دفاعیه 
خود در مورد هر دو پرونده؛ یعنی تامین اجتماعی و کهریزک را تقدیم دادگاه کنم. دادستان 
پیشین تهران تاکید کرد: رسیدگی به پرونده تامین اجتماعی و کهریزک متفاوت است. در 
پرونده کهریزک جلسات دادگاه به پایان رسیده و دادگاه پس از دریافت آخرین لایحه دفاعیه 
من وارد شور و صدور حکم نهایی می شود، اما روند پرونده تامین اجتماعی بستگی به تصمیم 
امروز دادگاه دارد و زمان صدور حکم در این پرونده هنوز مشخص نیست. با این حال قاعدتا 
دادگاه بعد از ارائه لایحه دفاعیه، یک هفته برای صدور رای فرصت خواهد داشت. مرتضوی در 
مورد اظهارات روز گذشته عبدالحسین روح الامینی مبنی بر اینکه شکایتش از مرتضوی جدید 
نیست، عنوان کرد: البته مصاحبه آقای روح الامینی را مطالعه نکردم اما آنطور که شنیدم به 
نظر می رسد او در این صحبت ها کلی گویی کرده است. وی افزود: طی لایحه مفصلی در 51 
صفحه تمامی مطالب و احکام مربوط به این پرونده را منعکس کردم. طی 6 سال آنها همه 
نوع اتهامی را به من وارد کردند و دادسرای کارکنان دولت نیز به این شکایت های رسیدگی 
کرد و حدود 100 صفحه در مورد همه این اتهاماتی که به من زدند، قرار منع پیگرد صادر 
شد. دادستان پیشین تهران ادامه داد: در مورد شکایت آقای جوادی فر و کامرانی هم در بیش 
از 8 رای نهایتا قرار منع تعقیب صادر شد و تبرئه شدم. حتی در یک مورد هم صراحتا به 
شکایت آقای روح الامینی رسیدگی شد. اگر او شکایت جدیدی را از من مطرح نکرده بود، چرا 
در جلسه اخیر فقط به شکایت روح الامینی رسیدگی می شود؟ ضمن اینکه برای شکایت های 
گذشته آنها رای صادر شده و دیگر نیاز به تشکیل مجدد جلسات دادگاه نبود، پس همه اینها 
نشان می دهد او شکایت جدیدی را مطرح کرده است. سایر مطالبی هم که از سوی او مطرح 
 شده مباحث فرعی و حاشیه ای است. مرتضوی در پاسخ به سوالی درخصوص ارتباط او با بابک 
زنجانی و قراردادهای غیرقانونی، گفت: این مسئله را تایید نمی کنم، اینها اصلا دروغ و افتراست. 
ضمن اینکه این موضوع بحث جداگانه و جدیدی نیست و از ابتدا در گزارش تحقیق و تفحص 

مجلس از سازمان تامین اجتماعی به آن اشاره شده بود.  

تجربهخرداد92دراسفند94تکرارمیشود؟

گذار اصلاح طلبان از چنددستگی

مطهرنیاتحلیلگرسیاستخارجی:

نظممنطقهایباپروندههستهایایرانگرهخوردهاست
سخنگویوزارتکشور:

برخوردمطابقضوابطباتبلیغاتانتخاباتیزودرس

یکتحلیلگرسیاستخارجیگفت:مهمترینپیامدی
کهباردتوافقهستهایازسویآمریکابرایاینکشور
ایجادمیشود،انزوایآمریکادراینمقطعوهزینههای

بسیاربرایبازگرداندنتحریمهاست.
مهدی مطهرنیا  در خصوص بررسی توافق هسته ای در کنگره 
آمریکا گفت: دولت کنونی آمریکا، یک دولت نئودموکرات است. 
باراک اوباما نماینده قشر روشنفکر حزب دموکرات است و اساسا 
در حزب دموکرات نیز به عنوان یک کنشگر تحول خواه مطرح 
بوده است.این کارشناس مسائل آمریکا با بیان اینکه بسیاری اعتقاد 
داشتند اوباما نمی تواند به حداقل خواسته های خود دست یابد، 
اظهار داشت: اکنون با وجود همه نقدها، او توانسته به عنوان یک 

رئیس جمهور موثر در تاریخ این کشور مطرح شود و تاثیر اقدامات 
وی چه در سیاست داخلی و چه در سیاست خارجی موجب شده 
در حزب جمهوری خواه شاهد هجمه ها و انتقادهای گسترده به 
وی باشیم. مطهرنیا با تاکید بر اینکه نظم منطقه ای و بین المللی با 
پرونده هسته ای ایران گره خورده، تصریح کرد: حل پرونده هسته ای 
ایران می تواند نظم منطقه ای و بین المللی نیز تغییر  دهد و پیامدهای 
بسیاری دارد. در این چارچوب، کنگره آمریکا که پس از جنگ 
جهانی دوم، برای اولین بار است که این چنین جمهوری  خواهان 
سعی کرده اند از اهرم پرونده هسته ای بر اوباما فشار آورند. در این 
مسئله یعنی پرونده هسته ای ایران نیز نمایندگان کنگره نه فقط با 

پرونده هسته ای، بلکه با شخص اوباما هم مخالفت می کنند.
وی افزود: از سویی، حل و فصل پرونده هسته ای ایران می تواند 
قدرت منطقه ای ایران را تثیبت کرده و منجر به گسترش به 
نقش آفرینی ایران شود. این استاد دانشگاه در پاسخ به این سوال 
که ایستادگی دولت اوباما در برابر فشارهای کنگره به چه شکلی 
است؟ خاطرنشان کرد: دولت اوباما در این مسئله به شکل نسبی 
خوب عمل کرده است. جان کری، ارنست مونیز، جاکوب لو وزرای 
امور خارجه، انرژی و خزانه داری آمریکا و حتی رئیس ستاد ارتش 
این کشور وارد عمل شده اند و سعی می کنند تا از توافق دفاع کنند.

مطهرنیا اضافه کرد: اوباما سعی کرده با دیپلماسی عمومی وارد 
این مسئله شود و بسیج افکار عمومی زمینه های لازم برای فشار به 

کنگره برای حمایت از توافق را فراهم کند.

نامزدهای از اینکه بیان با کشور وزارت سخنگوی
را ازموعد،فضایکشور تقاضاکردیمزودتر احتمالی
انتخاباتینکنند،گفت:اگرکسیاحیانانقضمقرراتکند،

مطابقضوابطبااوبرخوردورفتارمیشود.
حسینعلی امیری روز یکشنبه در حاشیه آیین معارفه معاونین 
سازمان تعزیرات حکومتی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی ایرنا افزود: 
برنامه ها در ستاد انتخابات کشور تقریبا بطور مرتب انجام می شود 
و استان ها نیز در حال سازماندهی هستند. وی ادامه داد: عمدتا در 
جلسه اخیر ستاد انتخابات کشور، موضوع تبلیغات و ستاد انتخاباتی 
زودرس در دستور کار بوده و شرایط استان ها را رصد می کنیم و از 
نامزدهای احتمالی تقاضا کردیم زودتر از موعد انتخابات، فضای کشور 
را انتخاباتی نکنند. سخنگوی وزارت کشور با بیان اینکه ملاک قانون 
است، خاطرنشان کرد: اگر کسی احیانا نقض مقررات کند، در جای 
خود، مطابق ضوابط با او برخورد و رفتار می شود. قائم مقام وزیر کشور 
در امور مجلس افزود: لایحه شفاف سازی هزینه انتخاباتی را تقدیم 
دولت کردیم و امیدواریم هر چه زودتر به مجلس برود و تصویب شود. 
وی در پاسخ به این سووال که آیا این لایحه قبل از انتخاب دهمین 
دوره مجلس شورای تصویب می شود، گفت: امیدواریم تا قبل از آن 
به تصویب برسد که این موضوع البته به تراکم کار در دولت و مجلس 
شورای اسلامی بستگی دارد. امیری ادامه داد: فکر می کنیم این 
لایحه می تواند در جهت شفاف سازی و ایجاد اعتماد و اطمینان 
بیشتر موثر باشد. البته موضوع شفاف سازی هزینه انتخاباتی همیشه 

مدنظر قرار داشته اما این لایحه ای که تهیه و تقدیم دولت و مجلس 
شده، تکلیفی برای نامزدها مشخص می کند تا هزینه انتخاباتی را 

شفاف کنند تا بی اعتمادی در جامعه ایجاد نشود.
خبرانسدادمرزایرانباترکیهصحتندارد

سخنگوی وزارت کشور در مورد انتشار برخی اخبار در مورد 
انسداد مرز ایران با ترکیه گفت: چنین نیست و دلیلی وجود ندارد 
که بخواهیم مرز خود را با ترکیه ببندیم. وی ادامه داد: مرز هوایی و 
زمینی کاملا باز است و رفت و آمد جریان دارد. امیری تصریح کرد: 
وقفه ای در مرز ریلی از طرف خود ترک ها برای بررسی انفجاری 
که در خاک آنها اتفاق افتاد، ایجاد شده، اما رفت و آمد در مرزهای 

هوایی و زمینی با ترکیه بطور کامل انجام می شود.

رئیسکمیتهانتخاباتشورایهماهنگیجبههاصلاحاتعنوانکرد:

احتمالائتلافاصلاحطلبانباتیملاریجانی
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همانا پرواى از خدا،... شفابخشِ بيمارى بدن هاى شما و 
اصلاح كننده تباهىِ سينه هاى شما و پاك كننده آلودگىِ 
جان هاى شما و روشنى بخش ضعف ديدگان شماست.

دوشنبه - دوازدهم مردادماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3782 روزنامه

قهر یک عضو شورای شهر قم
گفتهمیشود:یک صد و سی و هفتمین جلسه شورای اسلامی شهر قم صبح دیروز با حضور 
اعضای این شورا در سالن جلسات شورای اسلامی شهر قم برگزار شد. درابتدای این جلسه قراربود 
حجت الاسلام حمید روحانی رییس کمیسیون فرهنگی شورا درنطقی پیش از دستور گزارشی از 
فعالیت های این کمیسیون ارائه دهد. وی درابتدای نطق خود گفت: با توجه به این که یک سال است 
زمانی برای ارائه گزارش کمیسیون فرهنگی خواسته بودیم و قرار شده بود که رییس شورا چهار زمان 
15 دقیقه ای را در این مدت به کمیسیون اختصاص دهد اما این اتفاق رخ نداد. وی ادامه داد: در 
جلسه هفته گذشته شورا نیز قرار بود سرپرست سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم به نمایندگی از 
کمیسیون فرهنگی شورا ارائه گزارش کند که متاسفانه زمانی به وی تا پایان جلسه داده نشد. وی ابراز 
داشت: برخورد هیات رییسه با کمیسیون فرهنگی مناسب نیست و توجهی به آن نمی شود لذا به نشانه 

اعتراض با وجودیکه زمان ارائه نطق دارم، هیچ گزارشی را ارائه نمی کنم.

بازداشت یکی دیگر از نزدیکان احمدی نژاد
گفتهمیشود:غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت و گو با هفته نامه »طلوع صبح« افشا کرده 
که یکی دیگر از نزدیکان احمدی نژاد و اعضای دولت او بازداشت شده که در حال حاضر به دلایل 

مختلف از خبری شدن و اعلام نام او خودداری می شود.

ماجرای تازه از رابطه زنجانی و تامین اجتماعی
گفتهمیشود:آنطور که مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی عنوان کرده، هنوز چک های 
این سازمان که در اختیار بابک زنجانی بود، دریافت نشده و این چک ها قابلیت تضمین شوندگی 
و بکارگیری در یکسری معاملات دیگر را دارند. تقی نوربخش در پاسخ به اینکه "آیا رابطه بابک 
زنجانی با سازمان تامین اجتماعی بار مالی یا خسارتی برای سازمان تامین اجتماعی داشته است؟" 
اضافه کرد: خسارت مالی اش این است که خیلی از این چک ها با وجود اینکه سه سال از آن زمان 
می گذرد، برگشت داده نشده است. وی در پاسخ به اینکه "آیا این چک ها، هنوز حالت نقدشوندگی 
دارند و می توان آنها را به اجرا گذاشت و پول دریافت کرد؟" گفت: حداقل حالت تضمین شوندگی 
و بکارگیری در یکسری معاملات دیگر را دارند. حالا احتمالاً یا دست خود ایشان است یا دست 
دادستانی. ما بالاخره اقدامات حقوقی خودمان را انجام دادیم ولی این اتفاق در سازمان تأمین 

اجتماعی افتاده است.

کنایه آتش زر به عابدینی پور در صحن علنی شورا
گفتهمیشود:یکی از لوایحی که در جلسه دیروز شورای اسلامی شهر قم مطرح شد، لایحه 
بحث اخذ بهای ورودی به شهرک شهید رجایی )میدان میوه و تره بار( بود که در آن این میزان برای 
خودروهای سنگین 1200، نیمه سنگین 1000، نیسان ۷00 و وانت بار 500 تومان تعیین شده بود که 
موضع گیری عابدینی پور برای کم کردن این تعرفه با واکنش آتش زر مبنی بر اینکه "یک بار هم که شد 

آقای عابدینی به فکر مردم افتاد" همراه شد که درنهایت با 15 رأی موافق تصویب شد.

بارسلونا به قطر فروخته شده است
گفتهمیشود:رئیس پیشین باشگاه بارسلونا هنوز به مبارزه با جوزپ ماریا بارتومئو ادامه می دهد و 
ادعا دارد او ارزش های تیم کاتالان را زیر سوال می برد. به گزارش مهر، خوان لاپورتا تکرار کرد از حمایت 
بارسلونا دست بر نمی دارد و نمی تواند بنشیند و تماشا کند که این تیم به قطر فروخته شود. وی که 
در انتخابات ماه اخیر این باشگاه در برابر بارتومئو شکست خورد، گفت مصمم است از این تیم برابر این 
فرد کاتالان )بارتومئو( حمایت کند. وی ادامه داد: مبارزه می کنم تا این باشگاه به قطر فروخته نشود. 
مدل فعلی این باشگاه مطابق با روح ورزشی، اجتماعی و افتصادی نیست. من همان روز بعد از انتخابات 
هم گفتم دست از مبارزه برنمی دارم و با این تصور که بارسلونا بخواهد متعلق به هر کسی باشد، مبارزه 

می کنم. ما با این تفکر مقابله می کنیم.

دستور قضایی توقف مسابقات اپراتورهای موبایل
گفتهمیشود:یک مرجع قضایی برای روشن شدن شبهات شرعی و قانونی مسابقات و جوایز 
اپراتورهای موبایل، دستور توقف این سرویس ها را صادر کرد. محمدرضا سوهانیان اظهار داشت:  از 
سوی نهادهای نظارتی اخطاری قضایی برای توقف برگزاری مسابقات و ارائه جوایز برای همراه اول 
ارسال شده است. مدیرکل خدمات ارزش افزوده همراه اول گفت: علت صدور این دستور، حل شبهات 
شرعی برگزاری مسابقات و اعطای جوایز اعلام شده است. وی ادامه داد: دستور توقف ارائه جوایز در 
حالی صادر شده که در سال های قبل، مجوزهای لازم برای برگزاری این مسابقات از مراجع قانونی 
اخذ شده بود و مرکز رسانه های دیجیتال نیز احکام شرعی این مسابقات را طی استفتائاتی جویا شده 
است که درنهایت با در نظر گرفتن عدم ایراد قانونی و شرعی مجوز برگزاری مسابقات و اعطای جایزه 

به اپراتورها داده شده بود.

داوران فوتبال ممنوع المصاحبه شدند
گفتهمیشود:دپارتمان داوری فدراسیون خطاب به داوران، کمک داوران و ناظران داوری به 
نکاتی اشاره کرد. به گزارش خبرآنلاین و به نقل از سایت رسمی فدراسیون، در متن بیانه دپارتمان 
داوری آمده است: با توجه به قوانین جاری فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( ، ای اف سی ، فدراسیون 
فوتبال ایران و تاکید دپارتمان داوری کشور لازم است داوران، کمک داوران و ناظران داوری نسبت به 
انجام هرگونه اظهار نظر و انجام مصاحبه درخصوص اتفاقات داخلی زمین بازی، صحنه های داوری و 
حواشی خارج از زمین مسابقه خودداری کنند و در صورت مشاهده هرگونه مورد خلاف مقررات ذکر 

شده، با فرد خاطی طبق قوانین برخورد خواهد شد.

ابوبکر البغدادی کجاست؟
گفتهمیشود:ابراهیم بن عواد بن ابراهیم البدری معروف به ابوبکرالبغدادی پس از حمله امریکا 
به عراق در سال 200۳ با هماهنگی و پشتیبانی حزب بعث ، گروهکی تروریستی تشکیل داد و سپس 
آن گروهک نظامی تروریستی را با سازمان القاعده نیز مرتبط کرد تا مجری سیاستهای جنایتکارانه آنان 
در عراق شود. وی سپس در سال 2005 توسط امریکایی ها در عراق دستگیر شد و به مدت 4 سال 
در اردگاه بوکا زندانی گردید . ابوبکر البغدادی درسال 2009 با هماهنگی حزب بعث از اردوگاه بوکا 
آزاد شد و پس از کشته شدن ابوعمر البغدادی امیر شاخه القاعده در عراق ، خود را امیر دولت اسلامی 
خواند و به عنوان مجری دستورات ضد بشری حزب بعث و سازمان القاعده برعلیه مردم و دولت عراق 
جنایت نمود. البغدادی با درخواست سازمان القاعده و هماهنگی حزب بعث در جنگ سوریه وارد شد 
و پس از مدتی کوتاه اعلام استقلال از  سازمان القاعده کرد و اقدام به تاسیس دولت اسلامی عراق و 
شام یا همان داعش نمود. وی با حمله به مناطق سنی نشین و اکراد عراق و کشتن زنان و کودکان و 
جوانان ، ماموریت و وظیفه اصلی خود را که برهم زدن عراق واحد و متحد و تجزیه آن بود را انجام داد 
و سرنوشتش همانند سایر خائنین به دولت و ملت مظلوم عراق رقم خورد . برخی گزارش ها حاکی از 
آن است که وی در حمله جنگنده های ائتلاف بین المللی کشته شده و برای بالا نگاه داشتن روحیه 
جنایتکاران داعش ، بصورت رسمی اعلام نخواهد شد . همان سیاست قدیمی که برای همتای او مسعود 

رجوی رئیس سازمان تروریستی منافقین اتفاق افتاد ولی هرگز رسما اعلام نشد.

ملا عمر توسط زهر کشته شد
گفتهمیشود:گروه حرکت اسلامی معاذ فدایی، یکی از شاخه های طالبان ادعا می کند که ملا 
محمد عمر، رهبر پیشین طالبان توسط زهر کشته شده  است. به گزارش ایسنا، این گروه که برای 
نخستین بار خبر مرگ رهبر پیشین طالبان را اعلام کرد، ادعا می کند که ملا عمر بر اساس یک توطئه 
توسط ملا اختر محمد منصور، رهبر کنونی طالبان کشته شده  است. در بیانیه ای که از سوی این گروه 
منتشر شده، آمده  است که ملا منصور به ملا عمر دارویی زهریی که از دوبی آورده شده را به جای 
دوای که استفاده می کرده، داده  است. ملا عمر سه روز پس از استفادۀ این دارو جان باخته است. 
پیش از این گروه معاذ فدایی برای نخستین بار خبر مرگ ملا عمر را اعلام کرده و گفته بود که رهبر 
پیشین طالبان توسط ملا اختر محمد منصور و گل آقا کشته شده  است. قاری حمزه، سخنگوی گروه 
معاذ فدایی ادعا کرد که ملا محمد عمر دوسال پیش کشته شده و پس از آن این خبر به گونۀ رسمی 
تایید گردید. اگرچه کشته شدن ملا عمر توسط اختر محمد منصور تاکنون از هیچ طرفی تایید نشده 
و او به عنوان رهبر جدید طالبان نیز برگزیده شده ، اما اختلاف نظرهایی میان طالبان به وجود آمده 
و شماری از فرماندهان طالبان، از جمله ملا محمد یعقوب، پسر و ملا عبدالمنان، برادر ملا عمر وجود 

هستند که منصور را قبول ندارند.

اتفاقی که برای اولین بار در کشور رخ داد
گفتهمیشود:برای اولین بار در کشور و شاید حتی در دنیا، یک مادر باردار در بالگرد اورژانس 
هوایی ۳ قلو به دنیا آورد. به گزارش فارس، مجتبی خالدی، سخنگوی اورژانس کشور از تولد ۳ قلوها 
در اورژانس هوایی اصفهان خبر داد. وی گفت: طی دقایقی پیش طی عملیات آمبولانس هوایی مادر 
باردار HIGH RISK از روستای ورزنه به اصفهان منجر به زایمان موفق مادر در بالگرد حین پرواز و 
زایمان سه قلو شامل دو پسر و یک دختر شد. وی گفت: این خانم باردار که دچار درد زایمان شده بود، 
در حال انتقال با بالگرد به بیمارستان، در بالگرد زایمان کرد و ۳ قلو به دنیا آورد که هر سه نوزاد و مادر 
با سلامت کامل تحت حمایت پرسنل اورژانس هوایی اصفهان تحویل بیمارستان الزهرا اصفهان شد. به 

گفته خالدی، حال مادر و ۳ نوزاد مساعد گزارش شده است.

   
نامحرمانه

گزارش:صدرالدینفلاح

یکصدوسیوهفتمینجلسهرسمیوعلنی
شورایاسلامیشهرقمصبحدیروزدرسالنجلسات

شوراتشکیلشد.
امور  کمیسیون  رئیس  سعادت طلب،  مصطفی  ابتدا 
زیربنایی به قرائت لوایح این کمیسیون پرداخت که شامل 
اخذ انجام توافق با دو شخص حقیقی و همچنین توافق با 
مرکز خدمات حوزه علمیه قم در پلاک 10455 بودند و 

به تصویب رسیدند.
دیروز لوایح کمیسیون خدمات شهری اما بیشتر بود 
چنانکه عباس ذاکریان رئیس این کمیسیون ابتدا به بحث 
اعلام مغایرت مفاد صورت جلسه هیئت چهار نفره استان 
در مورد جدول بهای خدمات سال 94 سازمان آتش نشانی 

اشاره کرد.
در این زمینه بحث و تبادل نظر زیادی صورت گرفته 
از جمله حسن بختیاری نائب رئیس شورا خاطرنشان کرد: 
برخی وظایف سازمان آتش نشانی با وظایف سازمان نظام 
مهندسی در تضاد است و در دو بند اختلافاتی وجود دارد که 

البته درآمدی هم برای سازمان آتش نشانی ندارند.
نشانی  آتش  سازمان  تعرفه  اینکه  بیان  با  بختیاری 
در سال جاری از همان ابتدا با انحراف مواجه شده است، 
گفت: هنگامی که در شورا این امر به تصویب رسید باید در 
فرمانداری رد یا تایید می شد ولی آنها ورود ماهیتی به ماجرا 
داشتند و سپس کمیته چهار جانبه برای این منظور تشکیل 
شد و حال، چاره ای جز این نداریم که به مصوبات کمیته 

چهار جانبه اتکا کنیم.
در ادامه وحید شایسته نیک از جمله اعضای شورا هم 
به نکته جالبی اشاره کرد و گفت: آتش نشانی نباید وارد 
کارهای طراحی مهندسی شود در واقع رویه این سازمان، بر 
خلاف حرکت کلی شهرداری و شورای شهر است زیرا وقتی 
مهندسان سازمان نظام مهندسی حضور دارند سازمان آتش 

نشانی نباید به کار طراحی بپردازد.
در نهایت با رأی گیری که صورت گرفت، این موضوع به 

تصویب نرسید و اعضای شورا اصرار بر مصوبه قبلی داشتند.
پس از آن نوبت به اصلاحیه لایحه شماره ۷2618 مورخ 
سوم تیرماه 94 مبنی بر اخذ مجوز افزایش بهای خدمات 

ورودی خودرو به میدان شهید رجایی رسید.
ذاکریان با بیان اینکه تعرفه ها به ترتیب برای خودروهای 
نیمه سنگین، نیسان و وانت، به هزار، ۷00 و 500 تومان 
افزایش پیدا کرده است، گفت: این تعرفه ها دو سال بود که 
تغییر نداشتند، به همین دلیل امسال نسبت به افزایش آن 

اقدام کردیم.
محسن عابدینی پور یکی از اعضای شورا با اشاره به این 
امر خاطرنشان کرد: دلیل این افزایش تعرفه برای چیست 
و چرا باید قیمت ها افزایش پیدا کنند؟ در واقع وقتی جایی 
را برای کسب و کار احداث می کنیم باید به دنبال رونق آن 
هم باشیم، نه اینکه با ایجاد ورودی و اخذ تعرفه و صف های 
طولانی، کاری کنیم که اقبال مردمی به مکانی مانند میدان 

میوه و تره بار کاهش پیدا کند.
صادقی سرپرست سازمان میادین شهرداری قم در 
این باره به ارائه توضیحاتی پرداخت و عنوان کرد: نگهبانی، 
نظافت، نگهداری محیطی و ... از جمله خدماتی هستند که به 
واسطه حضور خودروها در میدان شهید رجایی ارائه می شوند 
ضمن اینکه این افزایش تعرفه ها نیز با هماهنگی اتحادیه 

اصناف صورت می گیرد.
پس از رأی گیری به شیوه الکترونیک، این لایحه به 
تصویب رسید. مبحث بعدی که ذاکریان به آن پرداخت، 
لایحه اخذ مجوز نامگذاری 25 مورد اسامی پیشنهادی به 

همراه 12 مورد اصلاح اسامی تکراری شوارع بود.
یکی از اعضای همیشه فعال شورا در جلسات علنی 
یعنی نعمت الله عواطف رستمی با اشاره به این لایحه گفت: 
نامگذاری خیابان ها باید بر اساس اصول علمی باشد ضمن 
اینکه گاهی در ترجمه اسامی میادین و خیابان ها نیز شاهد 

اشتباهاتی هستیم.
امیرعلی احمدی که دیگر عضو شوراست هم در این زمینه 
خاطرنشان کرد: نامگذاری های جدید باید در هنگام ساخت 
معابر و میادین صورت گیرد نه اینکه روز قبل از افتتاحیه یا 
پس از مدتی که یک خیابان مورد استفاده قرار گرفت، نام 
جدیدی بر آن بگذاریم و هیچ کس هم آن را به خاطر نسپارد؛ 
این مسئله در مجموعه پل های 9 دی شاهد بودیم که سال ها 

به نام پل های جمهوری اسلامی نامیده شدند.
در نهایت رأی اعضای شورا در این زمینه مثبت بود و 

نامگذاری های جدید مصوب شدند.
در بخش بعدی جلسه، حجت الاسلام سید محمد آتش زر 
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه به قرائت لوایح مربوطه 
پرداخت و گفت: نخستین مورد، درخواست دانشگاه علوم 
پزشکی مبنی بر مساعدت در صدور پروانه ساختمانی بر روی 
پلاک 11562 است که البته موافقت با این درخواست به 

اتفاق آرا همه اعضای کمیسیون نبوده است.

وی با بیان اینکه قرائن قانونی هم نشان می دهد که 
شهرداری تصمیم گیری در این زمینه را به شورا واگذار کرده 
است، عنوان کرد: در نهایت به این جمع بندی رسیدیم که به 
شرط پرداخت نقدی عوارض و با توجه به اینکه خیرین در 
حال ساخت این بنا هستند، 15 درصد تخفیف به علاوه 20 
درصد قبلی در نظر گرفته شده که رقم کلی آن هم حدود 

600 میلیون تومان است.
در اینجا بود که باز هم عواطف رستمی با تاکید بر اینکه 
نباید از واژه »خیرساز« برای ارائه تخفیف های بیشتر استفاده 
کرد افزود: وقتی در جلسه رسمی شورا بحث ورود خیرین 
قرار  آن  تحت الشعاع  هم  تصمیم گیری  می شود،  مطرح 

می گیرد.
آتش زر هم تاکید کرد: تدبیر در روابط میان شهرداری 
و خیرین امری لازم و ضروری است ضمن اینکه اگر ارائه 
تخفیف های مناسب به خیرین در دستور کار باشد آنگاه آنها 

هم در جای دیگر به کمک مدیریت شهری می آیند.
سید مرتضی سقائیان نژاد، شهردار قم هم در ادامه تصریح 
تخفیف های  که  کرد  طراحی  را  چارچوبی  می توان  کرد: 
مدیریت شهری که از جیب مردم هزینه می شوند در مورد 
نهادهای دولتی که دارای ردیف بودجه هستند، به ازای 

بدهی ها منظور شوند.
با رأی مثبت اعضای شورا، نظر کمیسیون برنامه و بودجه 

در مورد این درخواست به تصویب رسید.
آتش زر در ادامه به قرائت دیگر لوایح از جمله اخذ مجوز 
پرداخت مبلغ 2 میلیارد و 662 میلیون و 800 هزار ریال به 
شرکت فن اندیش تهران بابت هزینه نگهداری و امور خدماتی 
ساختمان شهرداری مرکز پرداخت که این لایحه به تصویب 

رسید.
اخذ مجوز پرداخت دیه در حق احسان رسولی به مبلغ 
60 میلیون ریال بر اساس رأی دادگاه عمومی جزایی علیه 
آقای رستمی راننده شهرداری منطقه ۳ موضوع لایحه بعدی 

بود که آتش زر به آن اشاره کرد.
پس از بحث و تبادل نظرهای فراوان در مورد این لایحه 
که باز هم به موضوع تکراری بیمه های مشکل دار شهرداری 

قم کشید، رأی اعضا بر تصویب لایحه قرار گرفت.
آتش زر در ادامه به لایحه اخذ مجوز اجاره بهای نصب 
دکل و آنتن های مخابراتی و ارتباطی پرداخت و گفت: نظر 
اجاره  تومان  شرکت مخابرات روی حداکثر یک میلیون 
بهاست، ولی ما به دنبال این بودیم که توافقنامه ای با مخابرات 

در این زمینه داشته باشیم.
مناسبت های  در  زائرپذیری  دلیل  به  قم  افزود:  وی 
گوناگون، درآمد بیشتری برای مخابرات به همراه دارد، به 
همین دلیل با توجه به وجود 65 دکل مخابراتی، مبلغ ۳ 
میلیون تومان اجاره بها به ازای هر یک از آنها در کمیسیون 

مطرح شده است.
حسن بختیاری نائب رئیس شورا اما گفت: به نظر می رسد 
فرمانداری با این مصوبه مخالفت کند و آنها عقیده دارند باید 
نظر مخابرات و دیگر نهادهای درگیر، جلب شود بنابراین بهتر 

است ابتدا رونوشتی از این لایحه به مخابرات ارسال شود.
حسین فاکر، عضو هیئت رئیسه شورا هم در این زمینه 
خاطرنشان کرد: زمینی که برای نصب دکل ها اجاره داده 
می شود معمولا از سوی مردم دارای حریمی است و هیچ 
کس در کنار آن سکونت نمی کند ضمن اینکه دکل های 
مخابراتی دارای عوارضی هم هستند که همه این موارد را 

باید در نظر گرفت.
بر  تاکید  با  هم  شورا  عضو  دیگر  ملایی  مصطفی 
سامان دهی دکل های مخابراتی در سطح شهر قم گفت: 
پراکندگی و تعداد دکل ها باید مطابق نقشه ای سامان دهی 

شده تعیین شود.
عباس ذاکریان رئیس کمیسیون خدمات شهری هم 
که  باشد  گونه ای  به  برنامه ریزی  است  لازم  کرد:  تصریح 

مخابرات به دنبال نصب دکل ها بر روی خانه ها و زمین های 
شخصی نباشد و همچنان شهرداری بتواند ذینفع باشد.

پس از توضیحاتی هم که محسن رنجبر، معاون اداری 
مالی شهردار قم در این زمینه ارائه کرد، رأی گیری برای این 
لایحه صورت گرفت و نظر کمیسیون برنامه و بودجه مبنی 
بر اجاره بهای ۳ میلیون تومانی به ازای هر دکل مخابراتی به 

تصویب رسید.
مصوبه شماره 12۳9 مورخ 26 اسفندماه سال گذشته 
شورا در مورد ایجاد شهرک خودرویی در میدان بزرگ شهید 

رجایی موضوع بحث بعدی بود که آتش زر به آن پرداخت.
وی گفت: لازم است پیوست زمان بندی و همچنین مصالح 
و فنی و نیز نحوه نگهداری در این زمینه کاملا مشخص باشند 

تا نسبت به ایجاد شهرک خودرویی اقدام شود.
صادقی سرپرست سازمان میادین شهرداری قم هم در 
ارائه توضیحاتی با بیان اینکه مشکل سند زمین در نظر گرفته 
شده برای احداث این شهرک حل شده است، گفت: تاکنون 
1۷0 سند تک برگی هم برای واحدهای این شهرک تهیه 
شده، بنابراین واگذاری عرصه به متقاضیان منبع درآمد خوبی 

برای شهرداری خواهد بود.
وی گفت: تا ۳0 درصد پیشرفت اجازه واگذاری در این 
شهرک وجود ندارد، زیرا برخی شرکت ها به محض کلنگ زنی 

اقدام به پیش فروش می کنند.
این لایحه هم در نهایت به تصویب رسید.

اخذ مجوز عقد قرارداد با وکیل حقوقی به منظور پیگیری 
رفع مشکلات بیمه بازنشستگان شهرداری با توجه به لایحه 
قبلی در تاریخ 29 اسفند 9۳ عنوان لایحه بعدی بود و آتش زر 

به ارائه توضیحاتی در این زمینه پرداخت.
وی گفت: در چند مورد از بند ماده 1۷ کمک هایی به 
بازنشستگان شهرداری صورت گرفته ولی چون این موارد 
بیشتر شده اند و بار مالی به همراه دارد، بعضی بازنشستگان 
شکایتی تنظیم کردند که طی آن بیمه تامین اجتماعی 

محکوم شده است.
آتش زر با بیان اینکه لازم است در حال حاضر ادامه روند 
دادرسی صورت بگیرد خاطرنشان کرد: بر همین اساس نظر 
کمیسیون برنامه و بودجه بر این است که به ازای هر یک از 
این افراد که 50 نفر هستند یک میلیون و 200 هزار تومان 

حق الوکاله در نظر گرفته و پرداخت شود.
این لایحه هم مصوب شد.

مورد بعدی که رئیس کمیسیون برنامه و بودجه به آن 
اشاره کرد، درخواست مساعدت در مشکل کسر پارکینگ 
مجموعه عصر جدید بود که نظر شورایی ها این بود که چنین 

چیزی صورت نگیرد.
در ادامه به لایحه اخذ مجوز تفویض اختیار انجام امور به 
قائم مقام شهردار، معاون مالی اقتصادی، شهرداران مناطق، 
مدیرکل مالی و مدیرکل حقوقی اشاره شد که نظر کمیسیون 

برنامه و بودجه، عدم جواز تفویض در تفویض بود.
سقائیان نژاد شهردار قم در پی ارائه توضیحاتی خاطرنشان 
کرد: به نظر می رسد با تصویب شورا می توان اینگونه تفویض ها 

را اجرایی کرد.
عباس ذاکریان، سخنگوی شورای شهر قم هم گفت: شورا 
می تواند در برخی موارد توافق و تا سقف مشخصی، اختیار 
امضا و تصویب را به شهردار تفویض کند که در این موارد 
شهردار نمی تواند این تفویض اختیار را به شخص دیگری 
تفویض کند ولی در مورد حق امضای خودش که بر اساس 

قانون بوده چنین اختیاری دارد.
پس از آن آتش زر، رئیس کمیسیون خدمات شهری 
هم به متن مصوبات قبلی شورا اشاره کرد که تفویض اختیار 
امضای توافقنامه ها تا سقف ۳ میلیارد تومان به شهردار، از 

سوی او قابل تفویض به غیر نیست.
مقرر شد این موضوع پس از بررسی های بیشتر، مجددا در 

صحن علنی مطرح شود.

اخبار
مسئولسازمانبسیجسازندگیاستانقمخبرداد؛

اعزام23گروهجهادیقم
بهمناطقمحرومکشور

مسئولسازمانبسیجسازندگیاستانقمازاعزام23گروه
جهادیاستانقمبهمناطقمحروموکمبرخوردارکشوردرایام

تابستانخبرداد.
سید حسین فرهادی طی سخنانی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شش هزار شهید گلگون کفن استان قم اظهار کرد: اردوهای جهادی سبقه 
ای از سال 1۳۷9 دارد که در پی اقدام خودجوش جمعی از دانشجویان 
عزیز به محرومیت زدایی در مناطق محروم، مقام معظم رهبری دستور بر 
تشکیل سازمان بسیج سازندگی با عنوان رده پشتیبانی کننده از این اقدامات 

خودجوش را صادر فرمودند.
وی با بیان اینکه رفته رفته شاهد افزایش کمیت و افزایش کیفیت در 
اردوهای جهادی از سال ۷9 تا به امروز بوده ایم، ابراز کرد: خدمات بسیار 
شایانی در قالب های مختلف گروه های جهادی در عرصه های عمرانی، 

فرهنگی، بهداشتی، درمانی، ورزشی و غیره ارائه شده است.
امسال هم  افزود:  استان قم، فرهادی  به گزارش روابط عمومی سپاه 
بحمدالله شاهد شکوفایی روحیه خدمت رسانی در بین جوانان عزیز قمی 

بودیم که بسیجیان استان قم هر ساله در این زمینه خوش می در خشند.
وی با اشاره به اینکه فرهنگ خدمت رسانی در بین آحاد مردم و اقشار 
مختلف بسیج گسترش پیدا کرده است، افزود: امسال در برنامه، در فصل 
تابستان 1821 نفر در قالب گروه های جهادی طلاب، محلات و دانشجویی 

به مناطق محروم اعزام شدند.

سرپرستمدیریتراهداریاستانقم:

قطعهدوممحورسلفچگان-ساوه
ایمنسازیمیشود

سرپرستمدیریتراهداریاستانقمضمناعلاماتمامعملیات
احداثقطعهدوممحورسلفچگان-ساوهاستانقماظهارداشت:
جهتایمنسازیاینقطعه،عملیاتنصببیشاز4/5کیلومتر

گاردریلدرقالبدوموجوسهموجدرحالاجرامیباشد
داود طلوعی افزود: از مهمترین آیتم های احداث قطعه دو محور سلفچگان 

–ساوه، رفع نقاط حادثه خیز در تقاطع های جنداب و تاج خاتون می باشد.
طلوعی تصریح کرد، با عنایت به موقعیت قطعه دو این بزرگراه که احداث 
پل بزرگ راه آهن در آن واقع شده است، عملیات نصب گاردریل از اهم 

اقدامات ایمن سازی محور می باشد که هم اینک در حال اجرا است.
سرپرست مدیریت راهداری استان قم در خصوص زمان بهره برداری از 
این محور توضیح داد: امید است در آینده نزدیک و پس از اتمام احداث قطعه 

یک و اتصال آن به قطعه دو شاهد بهره برداری از آن باشیم.
طلوعی در ادامه به هزینه اجرای نصب گاردریل در قطعه دوم اشاره کرد و 
افزود: هزینه نصب و اجرای 4/5 کیلومتر گاردریل های دو موج و سه موج در 

قطعه دو این محور بالغ بر 6 میلیارد ریال می باشد.

درجلسهترکمنبانمایندهشرکتتوزیعبرق
منطقهشرققممطرحشد:

انتظاراتشهردارمنطقه5قمبرایرفع
مشکلاتتاسیساتبرق

شهردارمنطقه5قمبااشارهبهموارديکهرفعآنهانیازمند
تعاملبیشترمیاندودستگاهاست،گفت:ساماندهیتابلوهایبرق،
تسریعدرپاسخگوییبهمکاتبات،روشنایي؛تأمینکنتورهايبرقو
جابجایيتاسیساتموردنیازازجملهمواردنیازبههمکاريبیشتر

میانطرفینميباشد.
ترکمن احمد ترکمن در جلسه با  نماینده شرکت توزیع برق منطقه شرق 
با اشاره به لزوم ایمن سازي تأسیسات برقي در بوستان هاي سطح شهر بیان 
داشت: در جهت رفع نواقص و ایمن سازي پارک  ها، براي منطقه برنامه اي 

کوتاه مدت و بلند مدت در دست اقدام می باشد.
ترکمن یکي از راهکارهایي که براي جلوگیري از بروز حوادث برق گرفتگي 
در نظر گرفته شده کاهش ولتاژ از 220 به 24 ولت مي باشد که این طرح به 

صورت پایلوت در یکی از بوستانهای منطقه 5 اجرا شده است.
مهندس فلاح نماینده شرکت توزیع نیروي برق منطقه شرق ضمن ابراز 
خرسندي و آمادگي افزایش تعاملات با شهرداري منطقه 5 بیان داشت: 
شرکت توزیع برق این آمادگي را دارد که جابجایي تاسیسات، تسریع در 

پاسخگویی به استعلامات و...  را انجام دهد.
 ترکمن در پایان خاطرنشان کرد: به رغم وجود مشکلات فراوان در بافت 
های فرسوده و کمتر توسعه یافته منطقه 5، تلاش ما ارائه بهترین خدمات 
با بالاترین سطح کیفی بوده است تا از این دریچه بتوانیم به بیشترین میزان 
رضایتمندی شهروندان دست یابیم و در انجام رسالت خدمت در شهر کریمه 

اهل بیت )س( موثر باشیم.

شهردارمنطقهیکقمخبرداد:

اصلاحهندسیمیدانشهیدمحلاتی
وخیابانشهدا

شهردارمنطقهیکازاصلاحهندسیمیدانشهیدمحلاتیو
خیابانشهداخبرداد.

علیرضا مظفری با اعلام این خبر افزود: هزینه پیش بینی شده برای این 
طرح  ۳00 میلیون ریال می باشد و مدت زمان اجرای آن نیز 2 هفته پیش 

بینی گردیده است
مظفری هدف از اجرای این طرح را کاهش تداخل ترافیکی خیابان شهدا و 
میدان شهید محلاتی  و کاهش بار ترافیکی این میدان و خیابان های منتهی 

به آن اعلام نمود.
گفتنی است یکی دیگر از اهداف اجرای این طرح تسهیل در عبور و مرور 

و کاهش تصادفات می باشد.
مهندس مظفری همچنین از اصلاح جداول خیابان فرهنگیان خبر داد و 

افزود این طرح نیز توسط اداره فنی منطقه در حال اجرا می باشد.
شهردار منطقه یک از مدت زمان ۳ هفته ای برای اجرای این طرح خبر 

داد و هزینه پیش بینی شده برای اجرای آن را 1.5 میلیارد ریال اعلام کرد.
مهندس مظفری طول این طرح را بیش از 1000 متر و اهداف این پروژه 
را زیبا سازی منظر شهری، اصلاح جداول فرسوده، تسهیل در عبور و مرور 
عابرین پیاده، دفع بهتر آب های سطحی وصرفه جویی در آب مصرفی مورد 

نیاز فضای سبز  اعلام نمود.

مدیرکلامورمالیاتیاستانقممطرحکرد؛

افزایشارائهاظهارنامهالکترونیکی
توسطمؤدیانمالیاتیاستانقم

مدیرکلامورمالیاتیاستانقم،بابیاناینکهفرهنگپرداخت
مالیاتبایدبیشازگذشتهدربینآحادمردمنهادینهشود،از
افزایشارائهاظهارنامهالکترونیکیمؤدیانمالیاتیایناستانخبر

داد.
سعید حسنی با اشاره به افزایش ارائه اظهارنامه الکترونیکی سال 9۳ توسط 
مؤدیان مالیاتی استان قم نسبت به سال گذشته اظهار داشت: درحال حاضر 
فرهنگ پرداخت مالیات در جامعه نسبت به گذشته بهبود یافته است، ولی 

ضرورت دارد این امر بیش از گذشته نهادینه شود.
وی افزود: همه باید از مزایای پرداخت مالیات مطلع باشند و در جهت 

استقلال اقتصادی و توسعه و آبادانی کشور تلاش نمایند.
مدیر کل امور مالیاتی استان قم، اهمیت پرداخت به موقع مالیات را 
مورد تاکید قرار داد و گفت: پرداخت مالیات، بایستی براساس درآمدهای 
واقعی و عادلانه وصول گردد، به نحوی که بتواند در عین تأمین بخشی 
از درآمدهای دولت، زمینه ساز اجرای طرح های عمرانی و آبادانی کشور 

نیز گردد.
وی در ادامه سخنان خود با بیان این که رابطه بین وصول مالیات واقعی 
براساس مستندات با اقتصاد مقاومتی یک رابطه مستقیم است، گفت: انتظار 
داریم دستگاه های اجرایی، نظارتی، اقتصادی و نهادها در اجرای این رسالت 

مهم، نظام مالیاتی را یاری کنند.
مدیر کل امور مالیاتی با قدردانی از مودیانی که با پرداخت به موقع مالیات 
در ادای دین متعهد بوده اند، اظهار داشت:عدالت اجتماعی با پرداخت مالیات 
عادلانه و مصرف صحیح و بهینه آن محقق می گردد و ضرورت دارد همه به 

گزارشیازیکصدوسیوهفتمینجلسهشورایشهرقم

حق الوکاله 60  میلیونی برای حل مناقشه بازنشستگان شهرداری با تامین اجتماعی

سرپرستشرکتمخابراتایران
گفت:چترنظارتیحوزهبازرسیبه
لحاظاهمیت،بایدمتناسبباجایگاه
حساسشرکتمخابراتدرصنعت
ارتباطاتوگسترهحوزهماموریتی
اینشرکتباشدتاتمامتهدیدهابه

فرصتتبدیلشود.
به گزارش روابط عمومی و امور بین 
الملل شرکت مخابرات ایران، مهندس 
دهناد، سرپرست شرکت مخابرات ایران 
که در جمع روسای بازرسی مجموعه 
مخابرات ایران سخن می گفت؛ ضمن 
بیان این مطلب اظهارداشت: به توجه 
به اهمیت صنعت مخابرات در شئون 
مختلف جامعه، نقش بازرسی و نظارت 

بر کارها و خدمات بسیار برجسته خواهد بود.
وی شرکت مخابرات ایران را یکی از بزرگترین بنگاه های 
اقتصادی کشور خواند و خاطر نشان کرد: مخابرات ایران از 
نظر نوع و تنوع خدمات، تعداد مشترکان و خدمت گیرندگان 
با هیچ مجموعه ای قابل مقایسه نیست. از این رو از نظر 
تاثیر گذاری در توسعه اقتصادی یکی از اثرگذار ترین شرکت 
هاست. به نوعی زندگی روزانه همه مردم، دستگاه های 
اجرایی همه نهادها و تمام شئون مردم و دولت با خدمات 

مخابرات عجین شده است.
مهندس دهناد با اشاره به اینکه مهمترین وظیفه بازرسی 

نظارت بر حسن اجرای امورات است، گفت: از الزامات یک 
بازرسی خوب این است که هیچ امری از امور شرکت از 

چشمان تیز بین بازرسی  پنهان نماند.
سرپرست شرکت مخابرات ایران، با بیان اینکه بازرسی 
باید بین نواقص و معایب تفاوت قایل شود، تاکید کرد: کمبود 
ها و نواقص به سیستم و سازمان برمی گردد، اما معایب به 
مدیران و مسوولان. آنچه مهم است این که نواقص و معایب 

باید با کوشش بازرسی مرتفع شود .
هوشمندیوحساسیتدرحوزهبازرسیضروریاست

وی بازرسی را یکی ازمهمترین ابزار مدیریت عنوان کرد و 

گفت: هنر یک بازرسی خوب این است که 
بتواند واقعیت ها را بر اساس آنچه هست 
منعکس کند تا ضمن اینکه ظلمی به 
کسی نشود، حقی از مردم و ذی نفعان 

نیز تضیع نشود. 
و  هوشمندی  دهناد،  مهندس 
ضروری  بازرسی  حوزه  رادر  حساسیت 
جنبه ی  باید  بازرسی  افزود:  و  دانست 
پیشگیرانه قوی داشته باشد تا زمینه های 
بروز مشکلات راقبل از وقوع شناسایی و با 

ارایه پیشنهاد برای رفع آن بکوشد.
وی با تاکید بر اینکه جهت گیری های 
حزبی و ارایه سلایق شخصی نباید در 
حوزه ی بازرسی وجود داشته باشد گفت: 
حفظ اسرار مردم از اهم واجبات است، 
مدیران بازرسی با سعه صدر و تواضع نهایت تلاش خود را 

برای حفظ آبرو و شان مردم داشته باشند.
سرپرست شرکت مخابرات ایران، ثمره بازرسی را بهبود 
مدیریت خواند و خاطر نشان کرد: بازرسی با شناسایی نقاط 
قوت و ضعف بخش های مختلف سازمان با رویکرد صداقت و 
راستی آزمایی و ارایه اطلاعات صحیح به مدیران تاثیر بسزایی 

در تصمیم گیری آنها دارند.
وی در پایان از مدیران بازرسی مجموعه مخابرات ایران 
خواست با برخورد عادلانه خود و جلب اعتماد مخاطبان 
زمینه بازدارندگی از تخلف را همواره در سازمان فراهم کنند.

دهنادسرپرستشرکتمخابراتایران:

تنوعخدماتمخابراتباهیچسازمانیقابلمقایسهنیست

باهدایتدانشآموزانمستعدوتوانابهشاخهفنیوحرفهای
کشوردرپیشرفتکشورمانسهیمباشیم.
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مدیرکلتامیناجتماعیاستانقمگفت:درسهماههنخستامسالبیشاز
هشتادمیلیاردو670میلیونتومانبابتتعهداتبلندمدت،کوتاهمدتوبیمه

بیکاریدراستانقمپرداختشدهاست.
سید مجتبی موسوی با اعلام این مطلب افزود:این رقم در مقایسه با مدت مشابه سال 9۳ 

رشد 22 درصدی داشته است.
وی اظهارداشت:پرداخت کمک هزینه های بارداری،اروتز و پروتز،ازدواج،سفر بیمار،غرامت 
نقص عضو،کفن و دفن و ایام بیماری از جمله تعهدات کوتاه مدت سازمان تامین اجتماعی 

در قبال بیمه شدگان است.
وی افزایش پرداخت در بخش تعهدات کوتاه مدت را 10 درصد نسبت به مدت مشابه 

سال 9۳ عنوان کرد و گفت:در سه ماهه نخست 94 بیش از 12 میلیارد ریال بابت تعهدات 
کوتاه مدت به بیمه شدگان تامین اجتماعی در قم پرداخت شده است که بیشترین افزایش 

در بخش اروتز و پروتز می باشد.
موسوی تصریح کرد:در سه ماهه نخست 94 مبلغ ۷۷ میلیارد و سیصد میلیون تومان در 
بخش تعهدات بلند مدت به مستمری بگیران و بازنشستگان تامین اجتماعی قم پرداخت شد 

که نسبت به مدت مشابه سال 9۳ با افزایش 22 درصدی همراه می باشد.
مدیرکل تامین اجتماعی قم تعداد مقرری بگیران بیمه بیکاری در سه ماهه نخست امسال 
را 12۳۷ نفر اعلام و اظهار کرد: در مدت مذکور  دو میلیارد و 128 میلیون تومان به واجدان 

شرائط پرداخت گردید.

مدیرکلتامیناجتماعیاستانقمخبرداد:

پرداخت80میلیاردتومانبابتتعهدات


